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GLASILO OBČINSKIH ORGANIZACIJ SZDL CELJE, LAŠKO, MOZIRJE, 
SLOVENSKE KONJICE, ŠENTJUR, ŠMARJE PRI JELŠAH IN ŽALEC 

Danes izpolnjujemo mnogo obljub. Na prvem mestu je objava vsebinske za-
snove Radia Celje za naslednje leto in ocena dela iztekajočega se leta. Objav-
ljamo tudi rezultate nagradne ankete Novega tednika in Jure Krašovec je vložil 
precej truda, da je spravil v red mnoge podatke. V uredništvu smo opravili tudi 
žrebanje in na 11. strani objavljamo imena srečnih dobitnikov. Ob tej priložnosti 
se še enkrat zahvaljujemo delovnim kolektivom, ki so nam priskočili na pomoč: 
Keramični Uboje, Topru Celje in Mladinski knjigi Celje. 

S skromnim zapisom se v današnji številki oddolžujemo spominu na akcijo v 
Starem piskru pred 36 leti in obenem napovedujemo reportažo o tem podvigu v 
novoletni številki. Naj za zdaj izdamo samo ta podatek, da bo imela praznična 
številka 40 strani zanimivega branja. 

DRAGO MEDVED 

STABILIZACIJA NI NAZADOVANJE - NISO SI POZDRAVILI REVMATIZMA 

39. ROJSTNI DAN NAŠIH 
OBOROŽENIH SIL 

v noči iz 21. na 22. december leta 1941 je bila v črnogor-
skem mestecu Rudu ustanovljena Prva proleterska brigada 
in z njo je bila rojena naša vojska, naše oborožene sile. 39 let 
bo v ponedeljek preteklo od tistega pomembnega trenutka, 
ko so se ljudje Jugoslavije pod vodstvom tovariša Tita začeli 
organizirano upirati sovražniku ter ga preganjati z našega 
ozemlja. Po hudih bojih je nastopila svoboda in po njej nova 
težka pot v obnavljanje domovine. Težke vojne rane smo s 
skupnimi napori odpravljali ter si lepšali naš vsakdanjik. To 
smo gradili skupno, z roko v roki, med pripadniki JLA in 
civilnimi občani Jugoslavije, kot smo to delali med vojno. 

Lep je današnji dan, vendar nikoli tak, da bi lahko živeli v 
prepričanju, da jutri ne bo slabše. Rojstni dan naše vojske je 
zato slavje skupnega praznika in obveza po še trdnejši pri-
pravi za čuvanje vsega, kar imamo. 

T. VRABL - Foto: D. MEDVED 

OBVEŠČANJE 

Kadrovske in gmotne težave 

Posvet o informativni in 
propagandni dejavnosti na 
celjskem območju, ki ga je v 
sodelovanju z izvršnim se-
kretarjem predsedstva CK 
ZKS Alojzem Gojčičem 
prejšnji teden pripravila 
komisija pri medobčinskem 
svetu ZK, je dal dober vpo-
gled v razvejano informa-
tivno dejavnost na celj-
skem območju. Odgovoril je 
na vprašeinje o dosežkih na 
tem pomembnem družbe-
nem področju, pa tudi o na-
črtih in nalogah v nasled-
njem srednjeročnem obdob-
ju. Posebej pomembno se 
zdi, da je napredek očiten, 
čeprav je v posameznih obči-
nah težav še veliko. Te sega-
jo od gmotnih do kadrovskih 
težav, predvsem pa so te 
očitne pri poskusih, da bi v 
vseh občinah območja ven-
darle že v tem srednjeroč-
nem obdobju ustanovili IN-
DOK centre kot nosilce si-
stema družbenega obvešča-
nja ter se še tesneje povezali 
z nosilci javnega obveščanja, 
predvsem še z regionalnimi 
glasili Novim tednikom in 
Radiem Celje. 

Seveda premiki na boljše 
še ne dokazujejo, da je z našo 
informativno dejavnostjo 
vse v redu, so poudarili. Na-
log je veliko, njihova izpolni-
tev pa je v največji možni 
meri odvisna od gmotnih in 
kadrovskih možnosti v posa-
meznih občinah celjskega 
območja. In če so v večini 

občin komisije za obvešča-
nje pri družbenopolitičnih 
organizacijah že dejansko 
postale gonilna sila napred-
ka, se moramo v prihodnjem 
obdobju vsi zavzeti za to, da 
se dejansko uredita oba pod-
sistema celovitega obvešča-
nja - to je na eni strani druž-
beno (delegatsko) obvešča-
nje z INDOK centri in občin-
skimi glasili kot nosilci, ter 
javno obveščanje, kjer so no-
silci regionalna glasila. Zelo 
dobro so to razrešili v občini 
Celje, ki je lahko v tem smi-
slu vzor tudi izven celjskega 
območja. Posebej pomemb-
no v tem okviru pa je, so 
poudarili na posvetovanju, 
da razvijamo komplementar-
nost, torej dopolnjevanje de-
la obeh podsistemov, katerih 
osnovni cilj je z delegatsko 
informacijo in znanjem obo-
rožen delegat, ki bo kvalifici-
rano odločal o vseh temelj-
nih razvojnih vprašanjih. 

Zveza komunistov mora, 
je poudaril Alojz Gojčič, sto-
riti vse, da bomo še vnaprej 
razbijali monopole, Ici na 
tem področju omogočajo 
manipuliranje z informacija-
mi. Temeljni cilj pa ostaja 
boj za resnico, ki mora preže-
mati sleherno obliko obve-
ščanja od najosnovnejših in-
formacij v ib-ajevnih skup-
nostih in združenem delu, do 
obveščanja v občini, regiji in 
republiki in slednjič notra-
njega obveščanja v partij-
skih organizacijah. 

BRANKO STAMEJCiC 

• VČERAJ JE BILA II. KONFERENCA 
SLOVENSKIH SINDIKATOV 

V Ljubljani je bila včeraj II. konferenca slovenskih 
sindikatov, na kateri so delegati iz vse Slovenije obrav-
navali poročilo o vlogi in nalogah ZSS pri uveljavlja-
nju načel delitve po delu in rezultatih dela ter obravna-
vali in sprejeli družbeni dogovor o skupnih osnovah za 
oblikovanje in delitev sredstev za osebne dohodke in 
skupno porabo. Konference se je udeležilo tudi štiri-
najst delegatov iz našega območja. Tako so bili iz 
celjske občine izbrani za delegate na II. konferenci 
Rajfa Janjevič, Marija Burnik, Franc Ramšak in Albin 
Cocej, iz šmarske Zlatko Novak, iz šentjurske Slavko 
Hiti, iz konjiške Miroslav Peško, iz velenjske Branko 
Kranjček, Dušan Jeriha in Erika Veršec, iz žalske 
Rafko Mlakar in Vida Štingl, iz mozirske Jože Casl ter 
iz laške občine Roman Matek. Na konferenci je delegat 
iz Celja razpravljal o vprašanju vrednotenja in nagraje-
vanja dela voljenih in imenovanih funkcionarjev. 

DS 

• ANDREJ MARINC V CELJU 
Jutri bo naše območje obiskal član Predsedstva CK 

ZKJ Andrej Marine. Ob 8. uri zjutraj se bo v veliki 
dvorani Narodnega doma v Celju sestal z najodgovor-
nejšimi družbenopolitičnimi delavci iz občin celjske 
regije, ob 11. uri pa bo tovariš Marine obiskal organiza-
cijo združenega dela Emo Celje, kjer se bo z delavci 
pogovarjal o problematiki v tej delovni organizaciji. 

DS 

• VELENJE: ŠE 291.200 TON DO PLANA! 
Velenjski rudarji se ne dajo! Po poletni krizi v zad-

njih mesecih dosegajo vedno boljše rezultate! Če smo 
prvi teden v decembru ocenili za zelo dober, potem je 
bil izkop v drugem tednu več kot odličen, saj so dose-
gli popreček višji od 20 tisoč ton! Kako so kopali 
posamezne dni? V torek, 9. decembra, 20.700 ton, v 
sredo 21.500, v četrtek 21.400, v petek 21.600 (samo sto 
ton manj od dnevnega rekordnega izkopa!), v soboto 
18.800 in v ponedeljek, 15. decembra, 20.700 ton ali 
poprečno 20.783 ton. Osnovni načrt 121,2 odstotka in 
delovni 104,8 odstotka. Od 1. januarja do 15. decembra 
so tako velenjski rudarji nakopali že 4 milijone 408 
tisoč 800 ton premoga, do izpolnitve plana pa jim je 
ostalo še 291.200 ton! V preostalih štirinajstih dneh bi 
tako v poprečju morali dnevno nakopati po 20.800 ton. 
Je sicer veliko, vendar po zadnjih rezultatih tudi izpol-
nitev letnega plana (4,7 milijona ton) kljub vsem teža-
vam ni nemogoča. Srečno! 

T. VRABL 

• CELJE: JOŽE ZUPANČIČ ŠE NAPREJ 
DIREKTOR GIMNAZIJE 

Na predlog kolektiva in družbenopolitičnih organi-
zacij je tudi svet šole soglašal s ponovnim imenova-
njem prof. Jožeta Zupančiča za direktorja gimnazije. 
Tako bo Jože Zupančič, ki mu je pred kratkim potekel 
štiriletni mandat, ostal na čelu celjske gimnazije še 
naslednja štiri leta. Čestitamo! 

MB 

• MOZIRJE: 9.5 MILIJONA ZA 
URBANISTIČNO DOKUMENTACIJO 

Po osnutku družbenega plana razvoja mozirske ob-
čine v naslednjih petih letih bodo v tem času za uredi-
tev celotne urbanistične dokumentacije potrebovali 
okoli 9,5 milijona dinarjev. Pri tem gre za prostorski 
plan Solčavskega z Logarsko dolino, za krajinski načrt 
območja Golt ter urbanistične načrte (Mozirje, Na-
zarje, Rečica, Ljubno, Luče in Gornji grad) in zazidalne 
načrte (Bočna, Šmartno ob Dreti, Solčava, Radmirje). 

MB 

POKOJNINE 

Vrednotiti dohodek tozda ali osebni dohodek 
Kako naj bi si v bodoče 

'dojili pokojnine? Naj bi za 
osnovo služil prispevek, ki 
p je delavec dal s svojim te-
'̂ očim in minulim delom ali 
''^j bo težišče pretežno na 
pnulem delu. Vpeljan naj 

bil tudi motiv solidarno-
da bo delavec v času svo-

^ aktivne dobe zavestno vla-
dal sredstva za širitev mate-
^^ne osnove in si tako.zago-
^vljal sredstva za čas, ko ne 
"'O več aktiven. 

Vprašanja so tudi, katera 
sredstva naj bi bila osnovni 
vir za pokojnino: dohodek 
tozda ali tudi osebni doho-
dek. O tem so se pogovarjali 
že v zveznem merilu, kjer se 
je obhkovalo veliko različnih 
stališč. 

Osrednji problem zaradi 
katerega se razprave o no-
vem pokojninskem sistemu 
ustavljajo že na samem za-
četku, je dejstvo, da tozd še 

niso postavile nagrajevanja 
zaposlenih delavcev po na-
čelih ustave in zakona o 
združenem delu, ker še niso 
izdelali meril za vrednotenje 
minulega dela. In če ni teh 
meril za zaposlene, je težko 
graditi nov pokojninski si-
stem. Druga ovira za snova-
nje novega pokojninskega 
sistema je dejstvo, da še ve-
dno ni zakona o odnosih in 
gospodarjenju s sredstvi 
družbene reprodukcije. Po 

triletnih pripravah je predvi-
deno, da bo prišel v posto-
pek v zvezno skupščino šele 
v letu 1982. Trenutno pa si ne 
moremo privoščiti nikakrš-
nega širjenja pravic, kot so si 
ga ponekod zamislili, pa naj 
bi šlo za krajšo delovno do-
bo, za nove ugodnosti za bor-
ce ali različne druge benefi-
kacije. 

Zalo pomembno vprašanje 
pa je tudi gospodarjenje s 
sredstvi za pokojninsko in 
invalidsko zavarovanje. Si-
stem, kakršen sedaj velja, ni 
dober, kajti sredstva za po-
kojninsko in invalidsko za-
varovanje, so sredstva delav-
cev v združenem delu, zato 
jim morajo ostati ta čim dlje 
na voljo. 

Z. S. 



PROGRAMSKE KONFERENCE SZDL CELJE, ŠENTJUR IN LAŠKO 

STABILIZACIJA NI NAZADOVANJE! 
Velika pozornost razpravi Mitje Ribičiča v Celju 

Občinska organizacija 
SZDL Celje je v zadnjem ob-
dobju svojega delovanja do-
segla pomembne uspehe na 
različnih toriščih dela. Pose-
bej pa si je prizadevala mobi-
lizirati čimveč sil za uresni-
čevanje politike gospodar-
ske stabilizacije, pri čemer je 
bila še najbolj uspešna. Tako 
je v uvodnem govoru na pro-
gramski konferenci SZDL v 
Celju poudaril predsednik 
občinske konference Tone 
Rozman, ko je ocenjeval pre-
teklo delo občinske konfe-
rence in njenih organov. V 
dokaj obširnem poročilu je 
izpostavi! tudi vlogo, ki jo 
mora socialistična zveza 
opravljati pri povezovanju in 
uveljavljanju različnih inte-
resov delovnih ljudi in obča-
nov Celja, nakazal pa je tudi 
iiaj{)()memhnejše naložbe 
frontne organizacije v pri 
hodnjcm obdobju. Te so 
predvsem preobrazba druž-
benoekonomskih odnosov 
ter učikovitej.^e uveljavljanje 
gospodarske stabilizacije, 
krepitev samoupravljanja in 
uveljavljanja delavcev v 
združenem delu, družbeno-
ekonomska integracija Celja 
in njegovo vključevanje v 
širši prostor ter skrb za 
izboljšanje življenjskih in 
delovnih pogojev celjskih 
občanov in delavcev. 

Čeprav razprava na konfe-
renci vsaj uvodoma ni bila 
konkretna in ni odražala sta-
lišč krajevnih organizacij, 
temveč se je zadovoljila 
predvsem s pojasnjevanji in 
obširnimi ocenjevanji pro-
blemov, ki jih je v uvodnem 
govoru že izpostavil predse-
dnik Tone Rožman, je v na-
daljevanju vendarle opozori-
la na dve pomembni vpraša-
nji. Prvo se je nanašalo na 
vprašanje vloge SZDL pri 
organiziranju in izvedbi jav-
nih razprav o različnih doku-
mentih in usmeritvah. Zdi 
se, je poudaril razpravljalec, 
da SZDL še ni opravila vse-
ga pri organiziranju javnih 
razprav, zato so kar upravi-
čeni očitki občanov, da gre 
pri teh razpravah največkrat 
za vsiljevanje takšnih ali 
drugačnih vnaprej priprav-
ljenih stališč. Druga razpra-
va, ki je še posebej odsevala 
razmišljanja in probleme lju-
di v krajevnih skupnostih, 
pa se je nanašala na vpraša-

nja razvoja delegatskega si-
stema. SZDL namenja dele-
gatskemu sistemu še prema-
lo skrbi, zato so delegati pri 
svojem delu še preveč osam-
ljeni in se mnogokrat nebog-
ljeno otepajo s- številnimi 
problemi. Gradiva za skup-
ščine so preobsežna in nera-
zumljiva, strokovne službe 
ne predlagajo delegatom va-
riantnih predlogov, na pod-
lagi katerih bi se lahko odlo-
čali. Tako odgovornost do 
delegatske funkcije med 
ljudmi upada, delegacije se 
otepajo z nesklepčnostjo in 
pojavlja se pasivnost med 
delegati. To pa so zadostni 
razU)gi za to, da SZDI^ okre-
pi svojo aktivnost v tej 
smeri. 

Največja pozornost dele-
gatov na programski konfe-
renci SZDL v Celju pa je ve-
ljala razpravi Mitje Ribičiča, 
pred.sednika Republi.^ke 
konference SZDL Slovenije, 
ki se je konfi^rence udeležil 
kot go.st. Tovariš Ribičič je 
uvodoma dejal, da je aktiv-
nost ol)činske organizacije 
SZDL Celje naravnana v 
pravo smer, posebej pa je 
pohvalil prizad(!vanja in re-
zultate, ki jih je ta organiza-
cija zastavila in dosegla na 
področju uveljavljanja poli-
tike gospodarske stabilizaci-
je. Manj pa je bil zadovoljen 
z razpravo na konferenci, ki 
je izzvenela, kot bi konferen-
ca delovala na dveh nivojih: 
občinskem in tistem v bazi. 

Mitja Ribičič je nato dejal, 
da je na konferenci pogrešal 
predvsem oceno političnih 
razmer oziroma razpoloženja 
ljudi v prizadevanjih za sta-
bilizacijo gospodarstva. Vsi 
skupaj si pioramo prizadeva-
ti, je poudaril predsednik, da 
bi boj za stabilizacijo postal 
množično gibanje, da bi torej 
težnjo po bolj zdravem in 
trdnem gospodarjenju pre-
nesli iz raznih političnih, go-
spodarskih in drugih vrhov 
med ljudi, v tovarne in druge 
temeljne celice družbe. Pri 
tem pa je še kako pomemb-
na vloga Socialistične zveze, 
ki mora postati mobilizacij-
ski faktor med množicami za 
uveljavljanje zastavljene po-
litike in ki se mora boriti za 
to, da bomo vendarle prešli 
od besed k dejanjem, kot je 
velikokrat govoril tovariš Ti-
to. Mitja Ribičič je povzel, da 

bi morali ljudem jasno pove-
dati, da stabilizacija ni stag-
nacija, temveč gospodarska, 
kulturna in vsestranska rast 
na zdravih gospodarskih te-
meljih. 

DAMJANA STAMEJCIC 

ŠENTJUR: SZDL 
NE SME 
DELOVATI 
FORUMSKO! 

To so poudarili na pone-
deljkovi programski konfe-
renci SZDL v Šentjurju, ko 
so ocenjevali delovanje in 
uspešnost dela v letošnjem 
letu. Hkrati naj bi bila to tudi 
programska usmeritev za le-
to 1981. 

Pred frontno organizacijo 
je bilo v letošnjem letu po-
stavlj(>nih veliko pomemb-
nih družbenih in političnih 
nalog. Veliko jih je bilo 
uspešno uresničenih, mno-
gih pa se niso niti lotili. Mno-
gi organi SZDL so sicer zav-
zeto delovali, toda v njihovi 
vsebini je bilo vse premalo 
družbeno koristnih zaključ-
kov in usmeritev, ki naj bi se 
odrazili kot pomoč in vzpod-
buda za delo organov v kra-
jevnih konferencah SZDL. 
Nekateri sveti in koordina-
cijski odbori so se v tem letu 
sestali enkrat ali dvakrat, za-
to so tudi rezultati dela izo-
stali. Prenekatera naloga je 
bila sicer zaključena, toda 
kar na občinskem nivoju, na 
terenu pa ni bilo čutiti pri-
sotnosti SZDL. 

Ob tem pa je treba na 
prvem mestu omenil, s .abili-
zacijska prizadevanja, ki so 
jih v krajevnih skupnostih 
prav v vseh organih sprejeli 
z vso resnostjo. To se izraša 
tudi zdaj, v zadnjem mesecu 
leta, ko pri usklajevanju 
planskih dokumentov ni bi-
lo prehudih odstopanj na re-
laciji želje-možnosti. Manj 
resen je bil pristop k izdelavi 
programov za akcijo NNNP, 
katere vsebino si v nekaterih 
sredinah razlagajo poeno-
stavljeno, misleč, da gre le za 
akcijo trenutnega manifesta-
tivnega značaja. 

Skoraj v vseh krajevnih 
skupnostih se srečujejo z 
dejstvom, da delegatski si-
stem šepa. Izjema so druš-

tva, ki se pred posamezno se-
jo skupščine krajevne skup-
nosti ali konferenco SZDL 
sestanejo, izoblikujejo svoja 
delegatska stališča in na or-
ganiziran način sooblikujejo 
skupne programe. 

Prisotni so se zavzeli tudi 
za organiziran in pospešen 
razvoj kmetijske problemati-
ke tako v družbenem kot v 
zasebnem sektorju. Z vsemi 
silami je treba biti in izboje-
vati bitko za hrano in razvoju 
kmetijstva bodo tudi pri 

»SZDL mamenjali kar največ 
pozornosti. Doslej, so menili, 
je bilo za področje kmetij-
stva premalo narejenega. 

Razprava, res ni bila naj-
bolj plodna, je vendarle na-
kazala nekaj smernic, kako 
bolje delovati. Delo SZDL 
mora predvsem izhajati iz 
vaških in uličnih odborov 
navzgor in ne obratno. Fo-
rumsko delo ne bo prineslo 
čelenih rezultatov, rojevalo 
bo le nezadovoljstvo. Torej v 
praksi še marsikaj šepa in 
vse preveč je nalog, ki ostaja-
jo samo na papirju. 

Ob tej kritični oceni delo-
vanja SZDL pa ne gre pre-
zreti uspelih akcij, ki so se 
prav tako odvijale na terenu, 
kot na primer zadnja ob pri-
pravah na referendum za sa-
moprispevek, za katerega (o 
tem smo že poročali) vemo, 
da je uspel celo nad pričako-
vanji. 

MATEJA PODJED 

LAŠKO: 
ZVRHANA 
KOŠARA NALOG 

Prehod h kolektivnejši od-
govornosti frontne SZDL v 
občini Laško je simbolično 
izražal že sam potek letne 
programske konference, ko 
so poleg dečegatov krajev-
nih konferenc v razpravo po-
segali tudi vsi »frontni deli«, 
od občinske sindikalne orga-
nizacije, borčevske, mladin-
ske organizacije in Zveze ko-
munistov. Vsi so poleg do-
polnitev poročilu prispevali 
tudi obilico predlogov za raz-
širitev že tako širokega spi-
ska nalog in njegovo vsebin-
sko poglobitev. Pomembne 
prispevke k pomembnemu 
dokumentu sta dala tudi oba 
gosta član 10 RK SZDL Mit-
ja Rotovnik in predsednik 
medobčinskega sveta SZDL 
Jože Veber. 

Delo SZDL v minulem le-
tu in pol je bilo ocenjeno kot 
dobro, vendar je ostalo tu in 
tam še precej neizpolnjenih 
programskih nalog, ki so jih 
s posebnimi poudarki prene-
sli v prihodnje leto. Program 
dela za leto 1981 zaobsega 
zvrhano košaro nalog z na-
slednjih vsebinskih podro-
čij: stabilizacijo in uresniče-
vanje resolucije o družbeno-
ekonomskem razvoju obči-
ne, razvijanje delegatskega 
sistema, reorganizacijo in 
poživitev strokovnih služb, 
priprave na rkupščinske vo-
litve in tretji samoprispevek, 
usmerjeno izobraževanje in 
prve korake k celodnevni šo-
li, obveščanje, krepitev 
obrembne in samozaščitne 

usposobljenosti, poživitev 
kulturne dejavnosti; delav-
ske univerze, ki je opešala; 
varstvo okolja,; hitrejši ra-
zvoj kmetijstva in proizvod-
nje hrane ob krepitvi na-
membnosti kmetijske zadru-
ge; ob naravnih pogojih ravi-
ti bolj kot doslej turizem in 
gostinstvo, predvsem uskla-
diti cilje in pogoje za hitrejši 
razvoj manj razvitih krajev-
nih skupnosti. Na osnovi 
predloga programskih 
usmeritev, ki jih je razprava 
še dopolnila, bo predsedstvo 
občinske konference v na-
slednjih dneh pripravilo ak-
cijski načrt, ki pa bo moral 
vsebovati tudi rokovnike, 
nosilce nalog, katerih vrste 
se bodo nujno morale razši-
riti. 

To slednje je pomemben 
zaključek, kajti v množični 
organizaciji kot je SZDL bi o 
kadrovskih stiskah ne smeli 
govoriti. 

Tri ure so bile premalo, da 
bi do besede prišli tudi 
»frontni deli« iz vrst društve-
nih aktivnosti, ki jim pa na-
meravajo posvetiti v krat-
kem posebno problemsko 
konferenco. Nekaj dragoce-
nega časa so pobrale tudi 
predolge, vsebinsko drugem 
spadajoče razprave in ra-
zlage. 

JURE KRASOVEC 

PROGRAMSKA 
KONFERENCA 
SZDL ŠMARJE 
Včeraj je bila programska 
konferenca _ SZDL tudi v 
Šmarju pri Jelšah. Na njej so 
ocenili preteklo delo občin-
ske konference SZDL in nje-
nih organov ter sprejeli pro-
gramska izhodišča organiza-
cije za naslednje enoletno 
obdobje. 

DS 

NOVI ČLANI 2K 
V ŽALCU 

Občinska konferenca ZKs 
Žalec in krajevna organizg. 
cija ZK v Grižah sta pripra. 
vila konec minulega tedna 
svečan sprejem novo spreje-
tih komunistov. Svečanosti 
so se poleg novo sprejetih 
članov udeležili tudi števil-
ni predstavniki družbenopo. 
litičnega življenja občine 
Žalec ter predvojni komu-
nist Matevž Babič iz Grii. 
Zbranim je spregovoril se-
kretar OK ZKS Žalec Franc 
Jelen. Dejal je, da so letos v 
žalski občini sprejeli v ZK 
kar 143 novih članov, med 
katerimi jih je 54 odstotkov 
iz neposrednje proizvodnje, 
od teh pa je kar tričetrt mla-
dih, nekaj več kot 36 odstot-
kov pa žena. 

Članske izkaznice je pode-
lil predvojni komunist Ma-
tevž Babič. Novi člani pa so 
prejeli tudi knjigo TITO. 

T.TAVČAR 

ŠMARSKI 
DELEGATI O 
PLANU 

Priprava dogovora o teme 
Ijih družbenega plana šmar 
ske občine za naslednje sred 
njeročno obdobje bo osred 
nja tema razprave današnje 
ga zasedanja zborov občin 
ske skupščine v Šmarju pr 
Jelšah. Delegati pa bodo na 
zasedanju skupščine ocenili 
tudi predlog družbenega do-
govora o oblikovanju in izva-
janju kadrovske politike v 
občini ter obravnavali še ne-
katere druge predloge občin 
skih upravnih organov in 
izvršnega sveta. 

DS 

BOJAN 
VONČINA 

Bloudkova plaketa je 
pomembno priznanje. 
Bojan Vončina iz Sloven-
skih Konjic jo je letos 
prejel. Za dolgoletno, 
nadvse uspešno organiza-
cijsko delo pri razvijanju 

množičnosti, ustvarjanju 
novih in boljših možnosti 
za delo in tekmovanja, za 
vidne tekmovalne dosež-
ke in dosežke pri športni 
vzgoji. 

»Plaketa je odraz razvo-
ja telesne kulture v obči-
ni,« pravi tovariš Vonči-
na. »V zadnjih letih je 
izreden napredek tako pri 
množičnosti kot pri kvali-
teti. Morda šmo bili do-
slej v občini nekako pre-
skromni in svojih dosež-
kov nismo predstavljali v 
širšem slovenskem pro-
storu.« O konjiški telesni 
kulturi mu teče beseda, 
ne o sebi. Nekako izogiba 
se temu. Verjetno zato, 
ker bi bilo tega veliko, ve-
liko. Dobrih stvari, lepih 
dosežkov. 

Športu se je zapisal že v 
mladih letih. Že pred voj-
no telovadbi, oktobra 
1945 je bil referent za tele-
sno kulturo v Šlandrovi 
brigadi, poteni je sledil 
študij, pa vadbe, tekmo-
vanja, dosežki. Na vseh 
mogočih športnih po-
dročjih: orodju, atletiki, 
smučanju. Smučanju je 
ostal še najbolj zvest. To 
je njegov hobi, zlasti 
vzgoja mlajših smučar-
jev. 30 let je že smučarski 

učitelj, predsednik po-
dročnega zbora vadite-
ljev, učiteljev in trenerjev 
smučanja je, pa šolo v na-
ravi organizira, pa... Pa 
bi bilo menda res na tako 
omejenem prostoru pre-
težko našteti vse dosežke 
in vse funkcije. Ljubitelj-
ski dejavnosti je posvečal 
vse dosežke in vse funk-
cije. Ljubiteljski dejavno-
sti je posvečal in še vedno 
posveča večino prostega 
časa (sicer je ravnatelj 
osnovne šole Edvarda 
Kardelja v Slovenskih 
Konjicah). Saj eno še 
omenimo: je predsednik 
Zveze telesnokulturnih 
organizacij v občini. 

Pustimo mu še malo 
besed. O nalogah v priho-
dnosti. »Najpomembnej-
še je, da bodo postale kra-
jevne skupnosti glavne 
nosilke organizacije tele-
sne kulture. Ledino smo 
preorali. Krajevne skup-
nosti že vključujejo v svo-
je redne programe dela 
tudi šport in rekreacijo. 
Potrebno bo še več, saj to 
zahteva življenje samo.« 

MILENA B. POKLIC 

PROF. DR. 
MARJAN 
ŽAGAR 

Prof. dr. Marjan Žagar se je rodil pred šestdesetimi 
leti v Šentjurju kot sin napredne učiteljske družine. 
Končal je učiteljišče v Mariboru tik pred drugo sve-
tovno vojno. Kot dijak je bil vključen v SKOJ. Po letu 
1941 se je povezal z osvobodilnim gibanjem, šel v 
partizane in leta 1944 postal sekretar agii-propa pri 
okrožnem odboru KPS in OF za Kozjansko. Koncem 
decembra 1944 je postal okrajni sekretar KPS za po-
dročje Šentrupert nad Laškim in področje Šentjur. Po 
osvoboditvi je bil postavljen za okrajnega sekretarja 
KPS za okraj Celje - okolica, nato pa kmalu preme-
ščen v Ljubljano, kjer je bil med vodilnimi funkcio-
narji Radia Ljubljana. V letu 1946 pa je bil že delegiran 
v Albanijo, da pomaga organizirati tamkajšnje šolstvo. 

Bil je dober pedagog, rad je imel mladino, znal je 
prijetno pripovedovati tako, da so ga vsi zelo radi 
poslušali in ga je mladina visoko cenila, zato ni slučaj, 
da je postal predsednik svetovne organizacije »Zna-
nost mladini«. 
Rad je zahajal v Šentjur k svoji materi ter k znancem ij^ 
prijateljem. Izredno se je zanimal za razvoj Šentjurja 
ter za celotno področje Kozjanskega, saj je prav nje-
gova zasluga, da je s svojimi znanstvenimi raziskavami 
o Kozjanskem mnogo doprinesel k spoznavanju dejan-
skih razmer in prilik na tem relativno zaostalem ob-
močju. O njegove delu pričajo mnoge publikacije, saj 
prav njegovo znanstveno delo - disertacija izhaja pra^' 
iz tematike Kozjanskega. Napisal je kratko zgodovino 
Šentjurja pod naslovom »Šentjur skozi borbo v svo-
bodo«. Tudi drugače je nudil Šentjurju vsestransko 
pomoč, kjerkoli je bilo potrebno. Bil je član priprav-
ljalnega odbora za postavitev spomenikov skladate-
ljem Ipavcem in dajal pri tem mnoge pozitivne suge-
stije, istočasno pa v zvezi s tem sprejemal odgovor^ 
naloge, ki jih je bilo potrebno opraviti v Ljubljani 
drugod. 

Prav gotovo bomo prof. dr. Marjana Žagarja pogre' 
šali pri našem vsakodnevnem reševanju razne proble-
matike, še posebej pa ga bodo pogrešali krajani Šent-
jurja, ki so z njim sodelovali, pa seveda študentovsR 
mladina, ki ji je bil velik prijatelj in dober pedagoš^^ 
mentor. 



KOMUNISTI ŠENTJURSKE OBČINE 

ZA GOSPODARNO OBNAŠANJE 
Programe spraviti v realne okvire 

šentjurski komunisti, 
zbrani na nedavni razširje-
ni seji Občinske konference 
ZK, so dobršen del razprave 
namenili pripravi planskih 
dokumentov za naslednje 
srednjeročno obdobje in za 
to obdobje izpostavili nekaj 
prioritetnih nalog zlasti na 
področju industrije in kme-
tijstva. 

Gospodarstvo v tej občini 
predvideva v letih 1981-85 
dohodek na delavca v višini 
250.000 do 280.000 din, kar je 
v primerjavi z že doseženim 
v letu 1980 premalo ob dej-
stvu, da je povprečni doseže-
ni dohodek na delavca za 9 
mesecev 225.000 din. V 
skupni devizno plačilni bi-
lanci republike, ki predvide-
va 8% rast izvoza in 1% rast 
uvoza, je šentjursko gospo-
darstvo načrtovalo za 75 mi-
lijonov dolarjev izvoza blaga 
in 123% pokritje uvoza z 
izvozom. 

V TOZD so v pripravah 
osnutkov planov upoštevali 
vsebino samoupravnih spo-
razumov in družbenih dogo-
vorov na ravni republike in 
občine. V večini primerov so 
omenjeni dokumenti že pri-
pravljeni, čeprav še niso 
sprejeti in z njimi planske 
službe v občini ne razpolaga-
jo. Osnovne značilnosti in 
hkrati pomanjkljivosti poz-
nanih planskih dokumentov 
se kažejo v črno-belem odsli-
kavanju perspektiv razvoja. 
Zato so se šentjurski komu-
nisti upravičeno vprašali, ali 
so programi dovolj smeli in 
menili, da jih je nujno spra-
viti v realne okvire. Res je, 
da so ponekod zastavljeni ze-
lo pogumno v nasprotju z 
njimi pa so tisti, ki niso tako 
velikopotezni (češ, stabiliza-
cija je, saj ne moremo in ne 
smemo!) Oboje bo treba ko-
rigirati. 

O pripravah za naslednje 
plansko obdobje naj bi v od-
prti razpravi sodelovali se-
kretarji OO ZK. Žal, ta raz-
prava ni prinesla drugega 
kot nekaj daljših ali krajših 
poročil o smernicah razvoja 
posameznih delovnih sredin. 
Skoda, kajti ocena doseda-
njih prizadevanj in vsebina 
srednjeročnega planiranja, 
kakor jo je podal predsednik 
OK ZK Šentjur Bogdan 
Knez, je bila odlična iztoč-
nica za razpravo, saj je v 
njej ocenil in nakazal prav 
vse panoge gospodarstva. 
Še posebej temeljito so bile 
nakazane poti bodočega ra-
zvoja kmetijstva, saj vemo, 
da je šentjurska občina 
kmetijska in taka naj bi 
ostala tudi v prihodnje. Če-
prav je naraščujoča urbani-

zacija v zadnjih letih odvzela 
kmetijstvu veliko kvalitetne 
zemlje, ostajajo možnosti za 
pridobivanje novih, odprte. 
Kmetijska proizvodnja naj 
bi tudi v prihodnje temeljila 
na združevanju dela, zemlje 
in sredstev. 

Na področju klavno-pre-
delovalne industrije se v tem 
trenutku bije zagrizena bitka 
za prioritetno mesto in ob-
stoj in komunisti so se zavze-
li za šentjursko klavnico, ki 
naj bi se v prihodnje razši-
rila. 

Tudi o družbenih dejavno-
stih in o investicijah na tem 
področju so spregovorili, saj 
se ponekod na tem področju 
pojavljajo neskladja. Potre-

ba in želja po izgradnji več-
namenskega prostora za za-
bavne, kulturne in umetni-
ške prireditve, za športne ob-
jekte, je prisotna skoraj v 
vsaki krajevni skupnosti, če-
prav bi bilo te potrebe nujno 
uzkladiti in točno opredeliti, 
kateri objekti so nujni in ka-
terim se bo v prihodnje treba 
odpovedati. Vodilo k tem ra-
zmišljanjem so dosedanje iz-
kušnje pri gradnji objektov 
družbenega standarda, v ka-
tere so bila vložena ogromna 
sredstva, pri tem pa danes ne 
služijo svojemu namenu. 
Pristope, ki so bili zastavlje-
ni ob gradnji posameznih 
objektov, kot so dom v Sliv-
nici, stadion Ponikva in še 

nekateri drugi, zveza komu-
nistov odločno odvrača, saj 
so pojav pritiskov in boja za 
poseben položaj posamezni-
kov v določenem okolju. 
Kajti le objekti, so poudarili 
komunisti, ki so družbeno 
dogovorjeni, koristijo tiste-
mu, čemur so namenjeni. 

Potreba po uzklajevanju 
na naprej jasno opredeljenih 
izhodiščih in finančnih mož-
nostih je pri pripravi plan-
skih dokumentov še prema-
lo prisotna, kar je tudi eden 
izmed vzrokov za stabiliza-
cijsko premalo naravnane 
programe. Prav tem pa bo 
treba v prihodnje nameniti 
več pozornosti. 

MATEJA PODJED 

Anton Erjavec Franc Jelenko Amalija Šilih 

ZLATA ODLIČJA ZA DELO V SINDIKATU 
Za prizadevno in vsestran-

sko aktivno delo je Zveza 
sindikatov Slovenije podeli-
la tudi trem sindikalnim ak-
tivistom in eni osnovni orga-
nizaciji sindikata z našega 
območja zlati znak ZSS. 

ANTON ERJAVEC iz Ce-
lja opravlja funkcijo sekre-
tarja medobčinskega sveta 
ZSS na celjskem območju. 
Glavnino svojih prizadevanj 
je vložil v praktično uresni-
čevanje delavske in družbe-
ne samouprave in uveljavlja-
nju vodilne vloge delavcev. 
Izoblikoval je povsem prak-
tične napotke za delovanje 
samoupravne delavske kon-
trole v času, ko o tem sploh 
še ni bilo orijemljivejših za-
misli. Predvsem-pa se je kot 
sindikalni aktivist pojavljal 
med delavci, če so potrebo-
vali podporo v svojih priza-
devanjih ali če so si prizade-
vali obiti ovire, ki so jim pre-
prečevale pravo veljavo. 

FRANC JELENKO je vo-
dja službe SLO in DS v Ko-

nusu v Slovenskih Konjicah. 
Že kot mlad delavec se je ak-
tivno vključil v delo sindi-
kalne organizacije, leta 1974 
pa je bil izvoljen za sekretar-
ja občinskega sveta ZSS v 
Slovenskih Konjicah. To 
funkcijo je opravljal vse do 
letos. Vseskozi je Franc Je-
lenko usmerjal svoje delo v 
uresničevanje nalog pri ra-
zvoju samoupravnih od-
nosov in zakona o združe-
nem delu, prispeval pa je tu-
di k poglabljanju ljudske 
obrambe in družbene samo-
zaščite v konjiški občini. 

AMALIJA ŠILIH je vodja 
kreditiranje proizvodnje in 
prometa pri Ljubljanski ban-
ki - temeljni banki Velenje. 
Že od leta 1955, ko so jo de-
lavci izbrali za predsednico 
sindikalne podružnice v ve-
lenjski banki, se stalno in 
vsestransko vključuje v sin-
dikalno delo. Posebej pa si 
prizadeva uveljaviti odnose, 
odločitve in takšno prakso. 

ki bo izhajala iz samouprav-
ne podlage. 

0 0 ZSS VZGOJNO IZO-
BRAŽEVALNA ORGANI-
ZACIJA - TOZD VZGOJNO 
VARSTVENI ZAVOD JAN-
KO HERMAN iz Žalca je 
mlada sindikalna organizaci-
ja, ki pa je v relativno krat-
kem času svojega delovanja 
požela že veliko uspehov in 
je zanje že prejela srebrni 
znak sindikata v Žalcu. Zna-
čilno je, da se v Zavodu Jan-
ko Herman praktično niče-
sar ne zgodi brez sindikata, 
da je to organizacija, ki je de-
jansko vtkana v vse pore sa-
moupravnega življenja de-
lavcev tega zavoda. Njene za-
sluge so tudi te, da išče pove-
zavo s krajevnimi skupnost-
mi ter da je osnovna organi-
zacija odprta in povezana tu-
di z ostalimi družbenopoli-
tičnimi organizacijami v de-
lovni organizaciji, pa tudi v 
občini Žalec. 

DS 

LB SB CELJE 

$E NAPREJ USKLAJEVANJE 
Zdravko Trogar odhaja na novo delovno dolžnost 

Namesto da bi delegati na tretjem 
zboru Ljubljanske banke Splošne ban-
ke Celje, v petek, 12. decembra, odlo-
čali o sprejemu samoupravnih spora-
zumov o temeljih planov bank, združe-
nih v Ljubljanski banki združeni ban-
ki ter o enakem sporazumu za celjsko 
temeljno banko Ljubljanske banke, v 
obeh primerih pa za obdobje od 1981. 
do 1985. leta, so le razpravljali o obeh 
dokumentih in se strinjali s predlo-
gom, da naj se nadaljuje usklajevalni 
Postopek. 

Zakaj je pravzaprav do njega prišlo? 
Ob izidu republiške resolucije o razvo-
ju v naslednjih petih ^.etih so namreč 
Ugotovili, da nekatere bistvene postav-
ke, zlasti pa glede obveznega usmerja-
•̂ ja sredstev bank, niso usklajene v re-
publiškem prostoru. In tako so se od-

ločili za nadaljnji usklajevalni posto-
pek ter zato odložili sprejem obeh do-
kumentov, tistega, ki zadeva združeno 
in onega, ki se tiče celjske temeljne 
banke. 

Razen tega so na celjskem zboru 
mnogi delegati posredovali še nova 
stališča in pripombe, ki jih bodo v na-
daljnjem usklajevalnem postopku 
upoštevali. 

Na zboru so tokrat sporazumno ra-
zrešili dosedanje člane kolegijskega 
poslovodnega odbora Zdravka Trogar-
ja, Faniko Jugovič in Vido Sevšek ter 
v skladu z vsemi razpisnimi pogoji 
imenovali nov poslovodni odb-^r. V 
njem bo pet članov. Tako sb za predse-
dnika tega kolektivnega poslovodnega 
organa imenovali Vlada Juraka, Id bo 
novo dolžnost prevzel bržčas 1. julija 

1981. leta. Za namestnika predsednika 
so izbrali Nika Zimška, ki bo do priho-
da predsednika opravljal tudi predse-
dniške dolžnosti, za člane, oziroma 
podpredsednike poslovodnega odbora 
pa: Jožeta Staniča (nastop najpozneje 
do 1. julija 1981) ter Marjana Ašiča in 
Vido Sevšek, ki bosta svoje obveznosti 
sprejela tako s 1. januarjem. Trije čla-
ni, oziroma podpredsedniki poslovo-
dnega odbora bodo delali na posamez-
nih področjih. 

Ob tem imenovanju in razrešitvi do-
sedanjega poslovodnega odbora se je 
predsednica zbora Anica Halužan zah-
valila Zdravku Trogarju, ki odhaja na 
novo delovno dolžnost, za dolgoletno 
in uspešno vodenje banke in prav tako 
članom dosedanjega poslovodnega 
odbora, ki sc delali zadnja tri leta. 

M. BOŽIČ 

SREDA, 10. DECEMBRA 
V Novem Sadu se je pričel 2. jugoslovanski kongres 

o hrani, uvodno besedo je podal Branislav Ikonič, 
sodelovalo pa je 500 strokovnjakov. Ugotovili so, da bi 
lahko izvozili trikrat več hrane. . . Leonid Brežnjev in 
Indira Gandhi sta podpisala skupno deklaracijo a z 
različnimi pogledi na Afganistan... Avstrijski pred-
sednik Kirschlager je sprejel na Dunaju jugoslovan-
sko vladno delegacijo pod vodstvom predsednika 
skupščine SFRJ Dragoslava Markoviča. Slovenija je v 
prvih 11 mesecih letošnjega leta zaslužila največ kon-
vertibilnih deviz. . . Prihodnje leto bo sklad Nikole 
Tesle prvič podelil nagrade v počastitev 125-letnice 
rojstva velikega znanstvenika... 

ČETRTEK, 11. DECEMBRA 
Poljska prosi nove kredite, da bi lahko odplačevala 

sedanje dolgove. Kredit naj bi veljal 8 milijard dolar-
jev. . . V ZDA sestavljajo imena Reaganovega kabi-
neta. Obrambni minister naj bi postal Caspar Wein-
berger, državni sekretar pa naj bi bil nekdanji koman-
dant sil atlantskega pakta general Alexander Haig.. . 
Washington je zagrozil Moskvi da bo prekinil pogaja-
nja in politične stike, če bo Sovjetska zveza poslala 
čete na Poljsko... Zlate sindikalne znake je prejelo v 
Sloveniji 40 dolgoletnih sindikalnih aktivistov in 4 
delovne organizacije... Odstopil je avstrijski pod-
kancler Androsch... 

PETEK, 12. DECEMBRA 
Jugoslavija je v Madridu posredovala predlog za 

sklic konference o razorožitvi v Evropi, predlog pa je 
naletel na veliko zanimanje. . . Jugoslovanska delega-
cija je končala obisk v Avstriji z obljubo avstrijske 
strani, da bo začela hitreje reševati probleme naših 
manjšin... Janez Zemljarič, predsednik IS SRS je 
sprejel koroškega deželnega glavarja Leopolda Wag-
nerja... Fadil Hoxha nadaljuje svoj obisk v afriških 
deželah. Po obisku v Gvineji je prispel v glavno mesto 
Gane v Akro, kjer so ga sprejeli z najvišjimi častmi. . . 
Republiški svet ZSS je razpravljal o tem, da bi vsi 
imeli enake dnevnice.. . Silam OZN so podaljšali 
mandat na Cipru in sicer še za 6 mesecev.. . 

SOBOTA, 13. DECEMBRA 
Prvič po desetih letih je trgovinska menjava Sovjet-

ske zveze s Francijo neugodna. Francija naj bi kljub 
ameriškim pomislekom posodila Sovjetski zvezi 15 
milijard frankov. . . V Italiji so podražili bencin, tako 
da sedaj stane liter bencina super 850 lir. S to podraži-
tvijo naj bi predvsem pomagali italijanskemu jugu, ki 
ga je močno prizadel potres. . . Nikola Ljubičič, arma-
dni general je bil operiran zaradi ledvičnih kamnov. 
Zvezni sekretar za narodno obrambo je dobro prestal 
operacijo. . . Milton Obote je zmagal in po nepopolnih 
in neuradnih rezultatih bi ugandski ljudski kongres 
dobil 65 do 126 poslanskih mest v parlamentu. . . 

NEDELJA, 14. DECEMBRA 
Todo Kurtovič, predsednik SZDL Jugoslavije je kon-
čal obisk v Grčiji in ga ugodno ocenil . . . Poljska 
mora rešiti svoje težave sama. Tako so dejali na kon-
gresu združene ljudske kmečke s tranke. . . V Slovenijo 
je dopotovala delegacija Beloruske SSR pod vod-
stvom predsednika ministrskega sveta Aksenova.. . 
Boji med Iranom in Irakom se nadaljujejo. . . V Nem-
ščaku v soboški občini so odprli veliko farmo za vzrejo 
več kot 100.000 prašičev.. . 23 smrtnih žrtev v silovi-
tem trčenju vlakov pri Bosanski krupi je nov krvni 
davek tako imenovanega človeškega faktorja na jugo-
slovanskih železiiicah... 

PONEDELJEK, 15. DECEMBRA 
Stanovanjski zakon ni bil sprejet, ker delegati zbo-

rov slovenske skupščine niso sprejeli predloga zakona 
o stanovanjskem gospodarstvu: Nagrade AVNOJ je 
letos nagrajencem izročil predsednik skupščine SFRJ 
Dragoslav Markovič, med slovenskimi nagrajenci dr. 
Metod Mikuž . . . Slovenija je novembra meseca po dol-
gih letih več izvozila kot uvozila... Največ bencina 
smo prihranili na račun podražitev in ne z omejitvijo 
vožnje v dnevih sodi-lihi... 

TOREK, 16. DECEMBRA 
Iran je izjavil, da so pripravljeni izpustiti talce 

kadarkoli... Iz Pekinga prihajajo poročila, da je Hua 
Guofeng v hišnem priporu, in da je odstopil. Države 
članice OPEC so podražile naf to . . . V Gdansku so z 
odkritjem štirideset metrov visokega spomenika poča-
stili 10-letnico krvavih nemirov ob Baltiku. 

PRED 36 LETI JE POČIL STARI 
PISKER 

v noči med 14. in 15. decembrom leta 1944 je skupina 
aktivistov okrajnega odbora OF vdrla v Stari pisker v Celju 
in osvobodila 127 zapornikov, zaplenila 4 puške, 2 avtomat-
ski pištoli in 7 pištol. V akciji so sodelovali Martin Klančišar, 
Riko Presinger-Žarko, Ivan Grobelnik-Ivo, Ivan Zelinka-
Očka, Dominik Lebič-Boris, Jože Gaber-Brus in paznik 
Ivan Grad. 

Med vojno je bil Stari pisker poleg mariborskih zaporov 
največja okupatorska mučilnica na tedanjem Spodnjem 
Štajerskem. Prve aretirance so v zapore pripeljali 22. aprila 
1941, že v maju istega leta pa je bilo v Starem piskru 700 
zapornikov. Med vso vojno je po predvidevanjih bilo v njem 
okoli 16.000 zapornikov. V Starem piskru je bilo ustreljenih 
374 talcev, med njimi 49 žensk. O podvigu reševanja zapor-
nikov pred 36 leti bomo objavili celostransko reportažo v 
novoletni številki NT. 



JELŠA 

GRADILI BODO 
Najprej trgovsko-gostinski del 

Čeprav so priprave na 
gradnjo novega gostinsko-tr-
govskega objekta v Šmarju 
pri Jelšah tekle že nekaj lel, 
so bili finančni predračuni 
osrednji razlog za to, da je 
trgovska organizacija Jelša 
šele tik pred zaključkom le-
tošnjega leta pristopila k 
gradnji tega objekta. Gre v 
bistvu za nadomestno grad-
njo starega objekta, v kate-
rem so bili že sedaj različni 
trgovski in gostinski lokali 
in ki ga je potres leta 1974 
dokončno omajal. Kljub te-
mu pa je vse do nedavnega, 
ko so ga pričeli rušiti, služil 
svojemu namenu. 

Nadomestni objekt, ki bo 
stal tik ob šmarskem Kultur-
nem domu, bodo gradili po 
fazah. Tako bodo najprej 
zgradili trgovsko-gostinski 
del, v katerem bo gostišče s 
kuhinjo in desetimi ležišči, 
mesnica, delikatesna trgovi-
na in trgovina Borovo. Pred-
računska vrednost te faze 
gradnje je 60 milijonov di-
narjev, sredstva zanjo pa bo 
zagotovila tako Jelša sama, 
kot izvajalec gradbenih del 
Ingrad in Ljubljanska banka 
s sredstvi, ki jih je zbrala po 
sporazumu za odpravo po-
sledic potresa na Kozjan-
skem. Z gradnjo tega objek-

ta bodo pričeli v kratkem, 
dograjen pa naj bi bil do ma-
ja leta 1982. 

Vzporedno s tem pa se v 
Jelši pripravljajo še na priče-
tek gradnje trgovskega ob-
jekta v Bistrici ob Sotli. Gre 
za market, ki bo imel 500 m^ 
površine. Pričetek gradnje 
tega objekta zavlačuje pred-
vsem nejasnost okoli odloči-
tve, ali bo stal market kot 
samostojen trgovski objekt, 
ali pa bosta v njegovem sklo-
pu tudi pošta m banka. V 
Jelši menijo, da bo odločitev 
o tem padla že v naslednjih 
dneh in da bodo lahko z 
gradnjo kmalu pričeli. 

Omeniti velja, da sta oba 
omenjena objekta, kot tudi 
blagovnica za tehnično bla-
go, ki jo načrtujejo v Rogaški 
Slatini, vključena v srednje-
ročni program razvoja te 
šmarske trgovske organiza-
cije, kot tudi v plan sozda 
Mercator, v katerega je Jelša 
vključena. 

DS 

ZRCALO RIŠE: BORI ZUPANČIČ 

TEKSTILNA INDUSTRIJA 

ZDRUŽENI SO 
Prebold 72, Biograd 79% ZA! 

Ni dolgo kar je predilnico v Biogradu j^revzela 
l)<)d svoje okrilje Metka Celje, ki pa je kaj kmalu 
ugotovila, da sredstev potrebnih za normalno delo v 
Biogradski predilnici ne zmore. Iz tega razloga so 
med Tekstilno tovarno v Preboldu in celjsko Metko 
stekli pogovori o prevzemu predilnice v okvir tek-
stilne tovarne. 

Seveda so se o tem morali odločiti delavci sami in 
na referendumu se je izkazalo, da tako delavci predil-
nice, kot delavci tekstilne tovarne v Preboldu, imajo 
združitev za obojestransko koristno. Tekstilna to-
varna Prebolda se je odločila, da bo vložila v predil-
nico okrog 80 milijonov dinarjev, s tem bodo dani 
pogoji za normalno delo. Se vedno pa bo v to sodelo-
vanje vključena tudi Metka iz Celja, v kolikor, pa 
bodo pristopile tudi nekatere druge tekstilne tovarne 
bodo predilnico še razširili. Po dosedanjem dogovoru 
naj bi si sedanjo proizvodnjo predilnice delili TT Pre-
bold in Metka in sicer vsaka polovico. 

Danes, ko je tekstilna industrija v precej težavnem 
položaju je združitev biogradske predilnice in TT 
Prebold zares spodbudna. 

Pričakujemo lahko tudi, da bo zares koristila 
obema kolektivoma, seveda pa bodo morali tisti, ki 
skrbijo za upravičenost naložb in za organizacijo dela 
storiti vse, da bodo sredstva, vložena v to združitev, 
rodila sadove. 

T. TAVČAR 

NAGRAJEVANJE V KONJIŠKI OBČINI 

VREDNOTENJE DELA ŠE ODTUJENO 
Sindikati so ocenili uveljavljanje nagrajevanja po delu 

Kljub številnim dosežkom pri uve-
ljavljanju nagra'jevanja po delu in re-
zultatih dela v konjiški občini, so v 
vseh delovnih sredinah še prisotne 
pomanjkljivosti. Delavci še ne odlo-
čajo o celotnih rezultatih svojega de-
la, pogosto niti o čistem dohodku. Tu-
di merila za vrednotenje še niso de-
lavcem toliko približana, da bi si v 
njihovem okviru prizadevali za bolj-
še rezultate, cesto so celo odtujena. 
Pri vrednotenju ustvarjalnosti so še-
le na začetku, malo boljše je z vredno-
tenjem proizvodnega dela. Težave pa 
se pojavljajo še pri vrednotenju dela, 
kadar nastopajo v delovnem procesu 
motnje, pri ugotavljanju osebne in 
skupne odgovornosti in pri omejeva-
nju administrativnega dela. 

Prav gotovo je tudi 2. konferenca 
Zveze sindikatov Vplivala na odloči-
tev, da v konjiški občini napravijo ana-
lizo uveljavljanja nagrajevanja po delu 
in rezultatih dela. O družbenem dogo-
voru o skupnih osno>^ah za oblikova-
nje in delitev sredstev za osebne do-
hodke in skupno porabo so razpravlja-
li v vseh delovnih sredinah in osvojili 
tudi številne pripombe - preko 150 jih 
je bilo, republiškim organom pa so jih 
posredovali okoli 40. 

Potrebe po ceni nagrajevanja pa so 
se pokazale tudi v sami občini. Celovi-
to so pričeli proučevati stanje že v za-
četku preteklega leta, ko so pričeli pri-
pravljati planske dokumente za na-
slednje srednjeročno obdobje. Takrat 

kljub dogovorom z osnovnimi organi-
zacijami sindikata in drugimi družbe-
nopolitičnimi organizacijami številne 
delovne organizacije ocene niso nare-
dile, kot tudi niso pravočasno pripra-
vile osnutkov planskih dokumentov. 
Kasnejša javna razprava o vseh plan-
skih dokumentih pa je bila uspešna. 

Vse delovne sredine imajo izobliko-
vane samoupravne dokumente o na-
grajevanju, vendar so v nekaterih že 
zastareli. Ponekod so sprejeli zadnje 
dopolnitve v letih 1977 ali 1978. 

Skoraj v vseh delovnih organizaci-
jah pri oblikovanju sredstev za osebne 
dohodke ne upoštevajo pogojev prido-
bivanja dohodka z izvozom. Premalo 
upoštevajo gospodarjenje s surovina-
mi, repromateriali, energijo in podob-
no, kar pomeni, da delavec ni odgovo-
ren za kvaliteto svojega dela in tako 
nagrajevanje ni direkten odraz njego-
vega gospodarjenja. Praktično nikjer 
ni ustrezno nagrajevano minulo delo. 
Vr dnotijo ga na podlagi delovne dobe 
v delovni organizaciji in skupne delov-
ne dobe. Pri delavcih v delovnih skup-
nostih skupnih služb je premalo uve-
ljavljena svobodna menjava dela, me-
rilo za vrednotenje njihovega dela pa 
je praktično le na osnovi sitematizacije 
del in nalog. Sicer pa razvida del in 
nalog marsikje sploh ne uporabljajo. 
Številni uporablajo ocenjevanje, ki 
včasih temelji na evidenci opravljenih 
del, še bolj pogosto pa na čisti subjek-
tivni oceni. 

Delež sredstev za osebne dohodke 
delavcev se pogosto bolj oblikuje na 
podlagi potreb kot pa ustvarjenega do-
hodka. Pri oblikovanju sredstev skup-
ne porabe na podlagi solidarnosti pa 
niso zajeta medsebojna merila med ti-
stimi, ki sredstva prispevajo in tistimi, 
ki jih dobivajo. 

Ne glede na vse to, pa v konjiški 
občini ocenjujejo, da so bili doseženi 
pomembni premiki naprej. V osnovi 
se sredstva za osebne dohodke le obli-
kujejo v odvisnosti od dohodka, pov-
sod upoštevajo družbeni dogovor, ra-
ven materialne in socialne varnosti de-
lavcev in je tako najnižji osebni doho-
dek za normalno delo v občini celo 
preko 5500 dinarjev, zagotavljajo pa 
tudi druge oblike pomoči delavcem, ki 
jim je socialna varnost ogrožena. Pov-
sod tudi planirajo strukturo dohodka. 
Glavna težava, ki jo bomo morali ra-
zrešiti v številnih delovnih sredinah, je 
zgolj formalno odločanje o delitvi 
sredstev. To dokazujejo tudi številna 
dogajanja v samoupravnih sredinah. 
Posamezniki zahtevajo vrednotenje 
dela mimo rezultatov dela, pritisk je 
na povečanje osnov dela in ne na pro-
duktivnost. Delovne skupine pogosto 
sprejetih meril ne sprejemajo za svoja 
- kar pomislimo na odnos skupine do 
posameznika, ki ne dela dobro. Videti 
bo še treba, če imajo merila res povsod 
in če so primerna. 

MILENA B. POKLIC 

USTANOVLJENO 
DRUŠTVO DVIT 
VELENJE 

Združeno s posvetova-
njem o stanju požarne varno-
sti v Šaleški dolini, katerega 
se je udeležilo večje število 
predstavnikov služb za var-
stvo pri delu, gasilskih enot 
OGZ Velenje, SIS za požar-
no varnost Velenje idr., je 
prišlo v petek, 12. t. m. do 
ustanovitve Društva var-
nostnih inženirjev in tehni-
kov DVIT Velenje. Na usta-
novnem zboru so sprejeli 
pravila o delovanju društva, 
obsežen program dela, izvo-
lili pa so tudi člane izvršilne-
ga odbora in predsednika, 
Miroslava MOHORKA, inže-
nirja varstva pri delu, vodjo 
SVD iz Velenjskega Ve-
grada. 

Potem, ko je skupina var-
nostnikov in pooblaščenih 
oseb za varstvo pri delu iz 
Šaleške doline že vse leto 
uresničevala program dela 
kot še nekonstituirana sekci-
ja DVIT Celje, se je izkazalo 
za nujno potrebno, da stro-
kovno sodelovanje poteka še 
naprej in da je nujno urediti 
samoupravne, organizacij-
ske in finančne relacije pri 
DVIT Celje, v katerem je bi-
lo vključenih precej članov. 

J. MIKLAVC 

SPREJEM IN VELIKA POZORNOST 
Ob koncu prejšnjega tedna je predsednik celjske občinske skupščine Jože Marolt skupaj 

s predstavniki občinskih družbenopolitičnih organizacij in interesnih skupnosti povabil na 
sprejem pet direktorjev, ki so letos odšli v pokoj. Bili so to Dušan Gradišnik (Lekarne), 
Božo Lukman (Skupnost za zaposlovanje), Ivan Sket (Oprerha), Vilma Sducin (VVZ 
Tončke Cečeve) in Ludvik Rebeušek (Šolski center za blagovni promet). 

Bilo je sproščeno in prijetno srečanje, ne samo zaradi zahvale, ki jim jo je izrekel 
predsednik občinske skupščine za delo, ki so ga opravili, za delo, ki ni poznalo omejenega 
delovnega časa, marveč, ki je bilo polno prizadevanj, visoke zavesti. . . »To pa seveda ni 
slovo,« je poudaril Jože Marolt, »marveč ob želji, da bi ostali zdravi tudi vabilo, da bi v 
prihodnje prav tako z bogatimi izkušnjami sodelova'i pri reševanju vsako ^nevnih nalog. 
Družba vas potrebuje tudi naprej, takšno delo pa bo potrebno tudi vam samim.« 

Na sliki: Jože Marolt pozdravlja svoje goste; od leve so Dušan Gradišnik, ki se je v imenu 
povabljencev zahvalil za pozornost, Ludvik Rebeušek, Vilma Stucin in Ivan Sket. 

M. BOŽIČ 

TOPER ŠMARJE 

NAHRBTNIKI 
Temeljni kamen prihodnje leto 

Nemalo besed je bilo v 
zadnjem letu napisanih o 
celjskem Topru, ki je pov-
zročil hude preglavice naši 
samoupravni praksi, prišel 
pod družbeno varstvo, itd. 
Nekatere njegove temeljne 
organizacije so se pričele ob-
našati kot živalce, ki zapu-
ščajo potapljajoče se ladjo. 

Nov proizvodni program, 
jasna razvojna usmeritev, 
boljša organizacija dela in 
seveda ponovno vnovčenje 
slave imena, ki ga je Toper že 
imel, so povzročili naglo in 
še vedno rastočo gospodar-
sko pomlad v tem kolektivu. 
V temeljnih organizacijah, ki 
so ostale pod imenom Toper, 
se odvijajo proizvodni pro-
grami, ki naj bi z rezultati 
dela odražali svojo smotr-
nost, pa tudi učinkovitost. 

Med temeljnimi organiza-
cijami, ki še danes delajo 
pod zelo slabimi pogoji, je 

gotovo tudi tozd Šmarje pri 
Jelšah. Toda tako ne bo dol-
go. Pred izgotovitvijo je ela-
borat gradnje nove proiz-
vodne hale v Šmarju, kjer 
naj bi delali nahrbtnike. Se-
daj delajo nahrbtnike koope-
ranti, pet jih je v Sloveniji' 
ko pa bo zgrajena nova pro-
izvodna hala v Šmarju, p2 
bodo izdelavo nahrbtnikov 
prevzeli delavci, 90 jih je za-
poslenih že sedaj. 

2e danes je potreba po na-
hrbtnikih velika, saj so jih ^ 
zadnjem času naredil' 
10.000, trg pa zahteva še ve-
dno več. Konec prihodnjega 
leta bi začeli z gradnjo, ki na] 
bi bila končana v nekaj me-
secih. Toper se sedaj dogo-
varja s sovlagatelji, njego^' 
lastni delež pa bo znašal okO' 
li 30 odstotkov. Tudi v šmar-
ski občini ugodno ocenjuje]" 
to naložbo. 



ALI RAZUMEMO STABILIZACIJO? 

Zgovoren primer tozda Radiatorji v EMO 

Upam si trditi, da danes 
že velika večina ljudi ve, 
kaj je to stabilizacija, za-
kaj jo izvajamo in kateri 
so njeni cilji. Veliko je bi-
lo o tem napisanega, veli-
ko tudi povedanega. V 
glavnem vsi dobro vemo, 
da bo treba varčevati, se 
drugače obnašati na de-
lovnem mestu, bolj pri-
dno delati in manj trošiti. 
Marsikateri delavec je v 
tem letu že začutil posle-
dice izvajanja politike go-
spodarske stabilizacije, ki 
so se pokazale v pomanj-
kanju surovin, v padcu 
osebnega standarda, v 
brzdanju osebnih dohod-
kov. Vendar pa se mi zdi, 
da se l judje kljub vsemu 
še nismo zavedli, da bomo 
morali v prid stabilizacije 
tudi marsikaj žrtovovati 
in da znajo biti posledice 
takšne politike še kako 
boleče. Na to smo bili in 
smo še premalo priprav-
ljeni. O stabilizaciji snr.o 
prepogosto razmišljali kot 
o bolezni: Saj mene ne bo 
oplazila! Toda stvarnost je 
mnogokrat drugačna od 
našega razmišljanja. 

KO ZMANJKA 
S U R O V I N . . . 

V tozdu Radiatorji v de-
lovni organizaciji EMO 
Celje so delavci začutili 
posledice stabilizacijske 
politike že v začetku leta, 
v poletnih mesecih pa se 

je oskrba s surovinami že 
močno omajala. Domače 
železarne namreč niso več 
izpolnjevale obveznosti in 
so zmanjšale pošiljke de-
kapirane pločevine. Tako 
je iz dneva v dan postajala 
vprašljiva proizvodnja 
EMOTERM radiatorjev, 
saj so imeli zalog.4)ločevi-
ne vseskozi od julija na-
prej le za tri do štiri dni 
proizvodnje. V začetku 
novembra so v tozdu Ra-
diatorji pričakovali pošilj-
ko štiridesetih ton ploče-
vine iz Železarne Jeseni-
ce, ki bi zadostovala za 
normalno proizvodnjo za 
nekaj časa. Vendar so 14. 
novembra prejeli od na-
bavne službe EMO obve-
stilo, da Železarna Jeseni-
ce ne more zagotoviti 
ustrezne količine pločevi-
ne. Novica, je kot strela z 
jasnega zadela delavce 
tozda Radiatorji, posebej 
tiste, ki delajo na liniji 
EMOTERM radiatorjev. 
Kajti naenkrat so ostali 
brez surovine za delo in 
torej tudi brez dela. 

Kaj storiti? V tozdu so 
se takoj sestali člani de-
lavskega sveta, družbeno-
politične organizacije, o 
situaciji v tozdu Radiator-
ji je razpravljalo vodstvo 
delovne organizacije. Vsi 
skupaj so bili enotni, da je 
treba 52 delavcem, ki so 
delali na traku EMO-
TERM, takoj poiskati dru-
go zaposlitev v okviru de-

lovne organizacije. To je 
kadrovska služba tudi na-
redila, komisija za medse-
bojna razmerja v tozdu 
Radiatorji pa je pripravila 
poimenski seznam delav-
cev, ki morajo za določen 
ali nedoločen čas zapustiti 
delo v tozdu Radiatorji in 
se zaposliti v drugih toz-
dih EMO. Že dan po seji 
omenjene komisije se je 
zbralo 52 delavcev v gar-
derobi tozda Radiatorji, 
kjer so jim pojasnili situa-
cijo in vsakemu od njih 
povedali, kje bo delal po-
slej. Delavcem so razdelili 
tudi nove odločbe o delu. 

Prav dejstvo, da so bile 
odločbe za nekatere med 
njimi izdane za dela in na-
loge, ki so bile nižje ovre-
dnotene kot v tozdu Ra-
diatorji, je mnoge zelo 
motilo, pa čeprav so jim 
pojasnjevali, da bodo še 
naprej tri mesece preje-
mali poprečni osebni do-
hodek, ki so ga prejemali 
v tozdu Radiatorji. Števil-
ni med 52 delavci so se 
mirno odpravili na nova 
delovna mesta, nekaj de-
lavcev pa je protestno pre-
sedelo ob prazni liniji 
EMOTERM radiatorjev še 
nekaj dni. Pritožili so se 
na delavski svet tozda, 
vendar je ta organ ponov-
no potrdil sklep, da mora-
jo vsi delavci zaradi nasta-
le situacije na druga de-
lovna mesta. 

V tozdu Radiatorji v 
EMO so povedali, da de-
lavce, ki delajo EMO-
TERM radiatorje niso prej 
pripravljali na možnost, 
da se bodo morali - če bo 
prišlo do zastojev pri na-
bavi surovin - zaposliti na 
novih delovnih mestih. 
Več mesecev so opozarjali 
na dejstvo, da dekapirane 
pločevine"^primanjkuje, da 
se zaloge surovine krčijo, 
vendar pa kljub temu niso 
odkrito spregovorili o 
tem, da bo treba morda že 
jutri ustaviti proizvodnjo 
EMOTERM radiatorjev. 
Vodstvo tozda namreč ni 
želelo ustva^ati nepotreb-
ne napetosti med delavci, 
negotovosti zaradi dela in 
morda bojazni, da znajo 
biti že jutri tudi socialno 
ogroženi. Zato je bil šok 
52 delavcev, ki so praktič-
no čez noč ostali brez dela 
v tozdu Radiatorji, še toli-
ko večji. Kajti niso bili 
pripravljeni na to, da bo-
do morali zapustiti delo, 
ki so ga opravljali že toli-
ko časa, da bodo morali 
zapustiti kolektiv, na ka-
terega so se navadili in se 
zaposliti na drugih delih 
in nalogah. Zakaj ravno 
mi, so se spraševali. Zakaj 
je prav nas doletelo, da 
moramo plačevati ceno za 
stabilizacijo? 

VEDETI MORAMO, 
DA GRE ZARES 

To pa je tisto, kar sem 
omenila v uvodu. Ljudje 

razumemo, da je stabiliza-
cija gospodarstva nujna, 
ne razumemo pa, zakaj 
ravno »jaz« plačujem ce-
no zanjo. To je sedaj vpra-
šanje, pri katerem se mo-
ramo v delovnih organiza-
cijah pomuditi in se ob 
njem zamisliti. Kajti že ju-
tri se lahko podobno kot v 
tozdu Radiatorji v EMO 
pripeti isto delavcem ka-
teregakoli drugega kolek-
tiva, delovne skupnosti, 
ustanove. Kajti pri stabili-
zaciji gre zares, tega se 
moramo vsi po vrsti zave-
dati. Od tega, kako jo bo-
mo izpeljali, je odvisna 
notranja in zunanja 
trdnost Jugoslavije, od te-
ga je odvisen naš bodoči 
razvoj. Zato si ne smemo 
zatiskati oči pred posledi-
cami. Prizadevati si mora-
mo predvsem za tem, da 
bi dosledno uresničevali 
cilje, ki smo jih skupno 
dogovorili in si jih zastavi-
li in za tem, da bi bile po-
sledice stabilizacijskih na-
porov v socialnem in ma-
terialnem smislu čimbolj 
neboleče za delavce ali še 
bolje - da jih sploh ne bi 
bilo. 

DELAVCI NE SMEJO 
OSTATI SAMI 

Ko sem v tozdu Radia-
torji govorila z nekaterimi 
delavci sem mimogrede 
povprašala, ali jih je v tež-
ki in nezavidljivi situaciji 
obiskal kateri od članov 
vodstva občinskega sveta 
Zveze sindikatov, morda 
od članov komiteja ZK ali 
kak drug delavec iz vod-
stva družbenopolitičnih 
organizacij, izvršnega sve-
ta, skupščine občine Ce--
Ije. Pa so mi rekli: Le za-
kaj bi ti ljudje prihajali 
med nas, saj nam tako in 

tako niso mogli pomagati 
iz zagate? 

Verjetno so imeli prav, 
ko so mi tako odgovorili. 
Vsaj z njihovega gledišča 
prav. Delavci namreč niso 
več navajeni, da mednje 
kdaj pa kdaj pridejo pred-
stavniki političnega vod-
stva občine, da se z njimi 
pogovarjajo o problemih, 
da jim pomagajo reševati 
nastale zagate in se z njimi 
odkrito pogovorijo tudi o 
slabostih, ki gotovo nasta-
jajo pri slehernem delu. 
Nekako smo se že navadi-
li, da moramo sami reše-
vati svoje notranje proble-
me, pa če so le-ti še tako 
boleči. Sleherni obisk po-
litičnega delavca z vrha pa 
že obravnavamo kot ne-
kakšno »intervencijo od 
zunaj«, kot nekaj hudega, 
kot nekaj, kar se dogaja le 
v najslabših kolektivih. 
Prav to, se mi zdi, pa je v 
tem času še kako treba 
preseči. Kajti delavci za 
strojem, delavci v skup-
nih službah, delavci v 
ustanovah in vsepovsod 
drugje, sami ne bodo zmo-
gli prenesti vse teže stabi-
lizacije. Pač, prenesli jo 
bodo, če bodo trdno verje-
li vanjo, če bodo trdno 
verjeli v njene cilje in 
trdno verjeli v naš sistem. 
Vse to pa so vrednote, ki 
jih morajo negovati orga-
nizirano, v okviru politič-
nih organizacij. Zato mi-
sel, ki jo v zadnjem času 
izrekajo vsi najvidnejši 
voditelji v Jugoslaviji, da 
se morajo politične orga-
nizacije, posebej še zveza 
komunistov prav v seda-
njih težkih gospodarskih 
trenutkih še bolj približati 
delavcem, še zdaleč ni pa-
rola. To je sedaj nujnost, 
ki pa se je - vsaj tako zgle-
da - še premalo zavedajo 
prav politične organizaci-
je in njihovo vodstvo. 
DAMJANA STAMEJCIČ 

PRIHODNJE LETO BO MEDNARODNO LETO INVALIDOV 

V DRUŽBI MESTO TUDI INVALIDU 
V kratkem problemska konferenca s položaju invalidnih oseb 

Mnogokrat, pa vendarle še 
premalokrat, premalo smelo 
izrekamo besede »ČLOVEK 
ČLOVEKU ČLOVEK«, bo-
disi, da jih uporabljamo za 
odnose med ljudmi v proce-
su združenega dela, bodisi 
ob preprostih vsakdanjih od-
nosih, na cesti, ali v najožjih 
sredinah - krajevnih skup-
nostih in soseskah. Te bese-
de preradi zavijamo v pred-
sodke, kadar se soočimo z in-
validom. Svetlo zapisane be-
sede marsikdaj v praksi zble-
dijo, kadar moramo konkret-
no reševati kakšen »invali-
dni« problem. Torej naj bi 
pomoč, ki jo je občan pri-
pravljen nuditi invalidu, ne 
izzvenela kot žrtev, temveč 
odsev osebnostne zrelosti. 
Ko bo miselnost o medseboj-
nem enakopravnem in 
ustvarjalnem sodelovanju 
Postala realna sestavina na-
šega življenja, bomo lahko 
zapisali, da so vrednote so-
cialističnega humanizma 

med nami tudi resnično zaži-
vele, da smo dosegli raven, 
ne le materialnega, ampak 
tudi duhovnega bogastva na-
še samoupravne skupnosti. 

NE ZIDAJMO PLOTOV 
IN OGRAJ 

Ali se kdaj zamislimo nad 
lastnim odnosi s sodelavci, s 
sosedi, z vsemi tistimi, ki jih 
nenehno srečujemo povsod? 
Ali smo pripravljeni napravi-
ti korak zbližanja za medse-
bojno spoznavanje in ra-
zumevanje z vsemi tistimi, ki 
jim pravimo invalidi? Ne za-
pirajmo se med zidove, ne 
ograjujmo se s plotovi, stori-
mo nekaj proti vse večjemu 
odtujevanju med zdravimi in 
bolnimi ljudmi! 

Kako resnične so Karde-
ljeve besede, da »sreče ne 
more človeku dati niti drža-
va, niti sistem, niti politična 
partija, srečo si lahko ustvari 
le človek sam.« 

ČLOVEK ČLOVEKU 
ČLOVEK. Te besede preradi 
zavijemo v predsodke, kadar 
se soočimo z invalidom o so-
človekom. Prisotno je lahko 
pomilovanje, lažno usmilje-
nje, večkrat pa tudi bojazen, 
kako pristopiti do prizadete-
ga človeka, čeprav si ta ne 
želi več kot le povsem ena-
kopraven in enakovreden 
odnos, človeški pristop. Se-
veda pa ni pomemben samo 
odnos do invalida, temveč 
tudi invalidov odnos do so-
človeka, saj je kvaliteta med-
sebojnega odnosa odvisna 
od obeh. 

USPOSABLJANJE 
PRIZADETIH OSEB 

Naj iz tega razmišljanja iz-
dvojimo nekaj konkretnega. 
V naslednjem srednjeroč-
nem obdobju moramo pri-
praviti programe usposablja-
nja prizadetih oseb. Med 
drugim bo potrebno vse na-
pore vložiti v preprečevanje 
invalidnosti. Delovne orga-
nizacije bodo morale bolje 
poskrbeti za delovne pogoje 
svojih delavcev. Ukinjati bo 
potrebno delovna mesta, ki 
so še posebej škodljiva 
zdravju in ustvarjati boljše 
pogoje za delo. S tem bi pre-
prečili nenehno naraščanje 
invalidskih upokojitev. 

Naslednja naloga je uspo-
sabljanje invalidov. V na-
slednjem srednjeročnem ob-
dobju bi morali sestaviti 
ustrezne programe s tega po-
dročja. Kajti še vedno se za-
tika pri temeljnem vpraša-
nju in sicer, kako pristopiti k 
usposabljanju. V občinah bo 
potrebno ustanoviti ustrezne 

ustanove, ki se bodo ukvar-
jale samo'S to dejavnostjo. 

Tem in problemov s po-
dročja invalidnosti j e mno-
go. Izpostavimo še nasled-
njega: tisti invalidi, ki so in-
validi že od rojstva, niso v 
enakopravnem položaju z 
delovnimi invalidi. Prvi na-
mreč niso zaščiteni in njiho-
vi negovalci - starši zato ne 
prejemajo nobene podpore, 
čeprav so morale mnoge ma-
tere ostati doma, da jih lahko 
negujejo. Veliko je tudi inva-
lidov, ki bi se lahko z ustrez-
no rehabilitacijo usposobili 
za delo. Manjka jim le ustrez-
na delovna pomoč. 

Potrebno pa bo stabiliza-
cijsko obnašanje tudi na tem 
področju. Zato je potrebno 
izluščiti predvsem tiste nalo-
ge s področja varstva invali-
dov, ki so najnujnejše. 

V PONEDELJEK 
PROBLEMSKA 
KONFERENCA 

Razgovor o odnosu družbe 
in posameznika do invali-
dnega občana je pripravil 
svet za socialno politiko in 
koordinacijski odbor za 
družbeni položaj in aktiv-
nost invalidov pri občinski 
konferenci socialistične zve-
ze v Celju. Na razgovor vabi-
jo predstavnike samouprav-
nih interesnih skupnosti, 
družbenopolitičnih organi-
zacij, socialno kadrovske 
službe, šole in društva. 

Problemska konferenca 
bo potekala v ponedeljek, 22. 
decembra ob 16.30 uri v dvo-
rani kinoteke, nad kinodvo-
rano Union v Celju. 

ZDENKA STOPAR 

ŠE ZAPLETI 
V septembru prihodnjega leta predpisuje zakon o usmer-

jenem izobraževanju prehod na to obliko. V žalski občini 
Posvečajo novim izobraževalnim oblikam, predvsem pa or-
ganizaciji precejšnjo pozornost. Tudi na nedavni seji izvrš-
•lega sveta skupščine občine Žalec so razpravljali o tej pro-
blematiki. V žalski občini so se na področju kovinarstva že 
dogovo ili, ostalo pa je še nekaj odprtih vprašanj na po 
dročju kmetijstva. Se vedno ni prišlo do uskladitve med 
'nteresi žalske, šentjurske in celjske občine. Sklenili so, da 
•̂ 0 odbor za usmerjeno izobraževanje pripravil program pre-
nosa Centra v Žalec, delavcem v združenem delu in kmetom 
Pa bodo predlagali, naj proučijo možnost ustanovitve last-
{̂ ega centra, v kolikor ne bodo mogli uskladiti nalog pri 
'^nietijskem izobraževanju v celjski regiji. 

T. T. 

RAZVILI SO PRAPOR 
Na svojem nedavnem zboru so borci osnovne organizacije 

»Franc Rojšek-Jaka« v Dečkovem naselju razvili tudi pra-
por. To častno dejanje so zaupali narodnemu heroju Dragu 
Maslu. Slovesnost, ki so bili navzoči tudi predstavniki sveta 
in skupščine krajevne skupnosti, krajevnih in občinskih 
družbenopolitičnih organizacij, je bila prisrčna tudi zaradi 
kulturnega programa, ki so ga izvedli mladi iz OS Ivana 
Kovačiča-Efenke. Broci so ocenili svoje dosedanje delo in 
sprejeli akcijski program za prihodnje obdobje. 

Foto: David 

SLOV. KONJICE: PROGRAMSKO 
VOLILNA KONFERENCA 

o delu Socialistične zveze in njenih organov v konjiški 
občini bodo spregovorili v ponedeljek na programsko vo-
lilni konferenci. Pričakujemo lahko vsebinsko bogato raz-
pravo, saj so bile takšne konference že v krajevnih organiza-
cijah. 

Na konferenci bodo predlagali tudi spremembe članov 
predsedstva in članov Izvršnega sveta Skupščine občine ter 
opredelili program Socialistične zveze v letu 1981. 

MBP 
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POSTAL JE VELIKAN 
Plakete za najstarejše in najprizadevnejše 

Polna dvorana Golovca, 
slavnostno in ponosno, izre-
den program in počastitev 
najstarejših in najbolj priza-
devnih ... to so glavne zna-
čilnosti sobotne proslave 
članov delovnega kolektiva 
Merxa, ki so jo pripravili, z 
majhno zamudo sicer, v po-
častitev 20-letnice delovne 
organizacije in 30-letnice sa-
moupravljanja. 

•'Ponosni smo na prehoje-
no pot. Naš kolektiv je zrasel 
iz majhnega in postal je veli-
kan. To je bila pot velikega 
napredka, ki ji je samou-
pravljanje dajalo svoj pečat, 
prav tako velika zavzetost 
članov kolektiva...", je med 
drugim dejal glavni direktor 
Franc Ran. 

Da, Merx jc nastal z /.(h uži-
tvijo dveh trgovskih delov 

nih organizacij, Potrošnika 
in Koloniale - živila, in po-
tem je v svoj krog pritegnil 
še 28 drugih delovnih orga-
nizacij. Pri svojem delu ni 
ostal samo na trgovinskem 
področju, svoje niti je raz-
predel še v mlinsko in pekar-
sko industrijo, v gostinstvo 
in turizem.. . V tem času je 
zgradil nešteto trgovinskih 
enot, večjih in manjših, hote-
lov, silosov in mlin, pekarno, 
skladišč in š(? kaj, pri vsem 
tem pa je vselej imel na 
prvem mestu skrb za oskr-
bovanje prebivalcev celjske 
in koroške regije ter drugih 
območij. 

Zdaj je na pragu novega 
dela, da v okviru .sestavljene 
organizacije združenega de-
la, prav tako uspešno reši 
osnovno nalogo preskrbo. 

Na slavnosti, ki so jo lepo 

dopolnili še Jože Logar, Maj-
da Potokar, Bert Sotlar, Aka-
demski koroški oktet, New 
Swing Quartet in pihalni or-
kester France Prešeren iz 
Celja, je kolektivu za oba ju-
bileja in delovne uspehe če-
stital tudi predsednik repu-
bliškega komiteja za kmetij-
stvo, gozdarstvo in prehram-
beno industrijo Ivo Marenk, 
ki je v svojem govoru opozo-
ril tudi na prvenstveno skrb 
naše družbe po povečanju 
proizvodnje hrane. 

Po sklepu delavskega sve-
ta delovne organizacije so na 
slavnosti podelili najstarej-
šim in najbolj prizadevnim 
članom kolektiva 46 zlatih 
plaket in priznanj, medtem, 
ko so podelitev 50 srebrnihin 
63 bronastih opravili v de-
lovni organizaciji. Veliko 
število plaket in priznanj so 
izročili tudi poslovnim part-
nerjem. 

Na slavnosti pa je še pred-
sednik Izvršnega sveta celj-
ske občinske skupščine 
Venčeslav Zalezina podelil 
kolektivu Merxa »Priznanje 
občine Celje« za dosežene 
uspehe. M BOŽIČ Prane Ban med govorom 

NA KRATKO 
PLAKETA ŠOŠTANJA 
CELJSKIM VOJAKOM 

V počastitev praznika JLA 
je v domu kulture v Šoštanju 
v petek 12. decembra nasto-
pilo 68 vojakov celjskega 
garnizona iz vojašnice Jožeta 
Meniha-Rajka. Za dobrodoš-
lico so jim mladinke pripele 
rdeče nageljne, nato pa so 
skupaj nastopili s pevskimi 
točkami. Skupni pevski zbor 
vojakov in mladink je dirigi-
ral vojak Aleš Lavrič, glasbe-
ni ansambel pa je vodil vojak 
Miodrag Kašič. Poleg obeh 
ansamblov so nastopili še so-
listi pevci in glasbeniki. 
Izvedli so tudi recital posve-
čen Titu, armiji in partiji. Na-
stopila je še skupina alban-
ske narodnosti z ljudskimi 
glasbili - sicer pa so se vsi 
skupaj kakor tudi posamez-
niki predstavili v petju in 
glasbi različnih pesmi jugo-
slovanskih narodov. Navdu-
šenemu občinstvu je še zlasti 
ugajal pravi črnogorski 
slar (vojak), ki je s spremlja-
vo na guslah opeval boje le-
gendarne Sutjeske. Za zak-
ljuček po so skupaj z mladin-
kami iz Šoštanja zapeli pri-
ljubljeno pesem »Jugosla-
vijo«. 

V spomin na to izredno 
uspelo gostovanje vojakov 

celjskega garnizona v Šošta-
nju jim je predsednik skup-
ščine krajevne skupnosti 
Martin Primožič podelil bro-
nasto plaketo z grbom mesta 
Šoštanj in pismenim prizna-
njem ter se zahvalil z beseda-
mi, da je bil ta dan v Šošta-
nju Jugoslavija v malem. Za 
podeljeno plaketo in prizna-
nje se je zahvalil vodja an-
sambla nastopajočih voja-
kov zastavnik Mijo Tešovič. 
Soštanjsko občinstvo, ki je 
napolnilo dvorano skupaj s 
predstavniki družbenopoli-
tičnih organizacij in mladi-
ne, je nastopajoče vojake na-
grajevalo • z dolgotrajnimi 
aplavzi z željo, da bi to ne 
bilo zadnje srečanje z vojaki 
celjskega garnizona, ki so 
pokazali resnično pester in 
kvaliteten program. 

V. KOJC 

SKRBNEJE DO 
POMNIKOV 
REVOLUCIJE 

Da bi trajno očuvali sporo-
čila preteklosti, da bi oživlja-
li pridobitve in kulturne vre-
dnote naše revolucije pri-
pravljajo v žalski občini 
družbeni dogovor o varstvu 
in urejanju grobišč in grobov 
borcev ter spomenikov in 

gradnjo novih z obdobia na-
rodnoosvobodilnega boja in 
povojne izgradnje. Predlog 
tega dužbenega dogovora je 
pred dnevi obravnavalo tudi 
predsedstvo OK SZDL Ža-
lec in ga z nekaterimi manj-
šimi popravki tudi sprejelo. 
Zdaj ostaja naloga v delov-
nih organizacijah, samoup-
ravnih interesnih skupno-
stih, krajevnih skupnostih, 
družbenih organizacijah in 
društvih, da o njem razprav-
ljajo in ga tako dokončno 
oblikujejo. 

Podpisniki družbenega 
dogovora bodo ustanovili 
odbor, ki bo spremljal in 
nadzoroval izvajanje nalog. 

T. T. 

ŠOŠTANJ: SPREJEM 
ZA STAREJŠE 
KRAJANE 

Krajevna skupnost Šo-
štanj bo v petek 19. 12. ob 16. 
uri pripravila v hotelu Kaju-
hov dom v Šoštanju že tradi-
cionalno vsakoletno sreča-
nje starejših krajanov. Letos 
bo povabljenih na srečanje 
in zakusko nad 160 krajanov 
starih nad 70 let. Tiste, ki so 
zaradi starosti in bolezni ne-
pokretni, pa bodo predstav-
niki krajevne skupnosti obi-
skali na domu. Na srečanju 
bo podal krajšo informacijo 
o delu krajevne skupnosti 
predsednik skupščine Mar-

tin Primožič, kulturni del 
programa pa bodo izvedli 
učenci osnovne šole Karla 
Destovnika-Kajuha. 

V. K. 

CELJE: SREČANJE 
UPOKOJENIH 
PROSVETNIH 
DELAVCEV 

Na rednem decembrskem 
srečanju celjskih upokoje-
nih prosvetnih delavcev se je 
zbralo šestnajst tovarišev. 
Besedo so prepustili Stanku 
Skočirju, ki je v daljšem za-
pisu, objavljenem v Obzorni-
ku Prešernove družbe pripo-
vedoval o buditelju Sloven-
cev - Ivanu Trinku Zamej-
skem. Označil ga je kot po-
budnika kulturnega dela na 
ozemlju Benečije - Julijske 
krajine v Italiji. Trinkova za-
sluga je, da beneški Slovenci 
niso pozabili svojega nareč-
ja. Za časa svojega življenja 
pa je imel stike z Gregorči-
čem in Aškercem. Udejstvo-
val se je kot pesnik, pisatelj, 
profesor, filozof, glasbenik, 
matematik in jamar. 

Prosvetni delavci so pri-
sluhnili še zanimivemu bra-
nju v beneškem slovenskem 
narečju, ogledali pa so si tudi 
glasilo beneških Slovencev -
NOVI MATAJUR, ki izhaja 
dvakrat mesečno. 

STANKO SKOCIR 

JUSTINA TROBINA 

Pred dnevi seje v 75. le-
tu starosti izteklo življe-
nje spoštovane in daleč 
naokrog znane kulturne 
prosvetne delavke, zboro-
vodkinje in koncertne 
pevke, profesorice ^asbe 
Justine Trobina iz Šošta-
nja. 

Pokojnica se je rodila 
Ig. 6. 1906 in po konča-
nem učiteljišču v Maribo-
ru že septembra 1927 na-
stopila službo na dekliški 
osnovni šoli v Celju. Kot 
odlično pevko jo je želja 
pa glasbeni izobrazbi 
1931. leta pripeljala na dr-
žavni konservatorij v 
Ljubljano, ki ga je leta 
1936 končala z odliko. Še 
istega leta je bila nastav-
ljena kot profesorica glas-
be na učiteljišču v Mari-
boru, kjer je poučevala do 
okupacije, ko je morala 
službo opustiti in prekini-
ti svoje plodno pedago-
ško in pevsko delovanje. 
Po osvoboditvi je profe-
sorica glasbe na nižji gi-
mnaziji in glasbeni šoli v 
Šoštanju vse do upokoji-
tve 1956. leta. Vsled po-
manjkanja glasbenih pe-
dagogov pa je poučevala 
na Glasbeni šoli Frana 

Koruna-Koželjskega Ve-
lenje - oddelek Šoštanj 
vse do nekaj dni pred 
smrtjo, ko je morala v 
bolnišnico. 

Že v predvojnem služ-
bovanju v Celju in Mari-
boru je ušpešno vodila 
mladinske pevske zbore 
ter nastopala kot solistka 
in koncertna pevka na ra-
zličnih prireditvah. Žal je 
tudi njej nemška okupa-
cija preprečila nadaljnji 

umetniški razvoj in 
ustvarjalno silo, ki jo je 
razdajala svojim učen-
cem, saj je že takrat, ka-
kor tudi po osvoboditvi, 
marsikoga usmerila v ču-
doviti svet glasbene 
umetnosti. 

V svobodni domovini 
je ponovno z velikim ve-
seljem pričela z vadbo 
pionirskega zbora na 
osnovni šoli, mladinske-
ga na gimnaziji ter mo-
škega, mešanega in žen-
skega zbora »Kajuh« pro-
svetnega društva Svobo-
de Šoštanj, ki ga je vodila 

dolgih 26 let. S svojimi 
zbori je nastopila na več 
kot sto koncertih širom 
Slovenije in dosegla za-
vidljive uspehe, za ketare 
je prejela ugodne kritike 
in številna odličja, od biv-
še občine Šoštanj pa kot 
prva kulturno prosvetna 
delavka tudi najvišje priz-
nanje Kajuhovo nagrado. 

Pred leti je prevzela še 
vodstvo novoustanovlje-
nega mešanega zbora 

društva upokojencev Šo-
štanj. Kako zelo se je raz-
dajala in ljubila svoje de-
lo do konca življenja pri-
ča podatek, da je v zad-
njih treh letih nastopila s 
tem zborom na 27, revi-
jah, proslavah in koncer-
tih v domačem Šoštanju 
in drugih krajih Sloveni-
je. Svoj zadnji koncert pa 
je dirigirala še letos 20, ju-
lija vaščanom znane par-
tizanske vasice Ravne 
nad Šoštanjem. Njen pev-
ski izraz je obsegal tako 
domače kot tuje skladate-
lje, narodne in partizan-
ske pesmi, operne arije in 
umetne solistične kom-
pozicije. Na svojih števil-
nih nastopih, tako z zbori 
kakor tudi solistka, je z 
globokim občutkom in 
doživetjem posredovala 
delovnemu človeku prist-
no glasbeno lepoto pol-
nih 56 let. 

Na njeni zadnji poti na 
pokopališče v Podkraj pri 
Velenju jo je spremljaja 
velika množica ljuci, kar 
pet govornikov pa se ji je 
zahvalilo za njeno vse-
stransko delovanje na po-
dročju glasbene umetno-
sti- v. KOJC 

SREČANJE GASILSKIH VETERANOV 

Občinska gasilska zveza Žalec je v soboto pripravila v 
novem domu SLO v Žalcu že 15. srečanje gasilskih vetera-
nov. Zbralo se jih je več kot 130, srečanju pa sta prisostvo-
vala tudi predsednik Skupščine občine Žalec Vlado Gori-
šek in predsednik IS Jože Jan. Zbrane je najprej pozdravil 
predsednik komisije veteranov pri OGZ Žalec Karel Stra-
hovnik, gasilci pionirji iz Žalca pa so pripravili krajši, 
vendar prisrčen kulturni program. Podelili so tudi pet 
plaket, ki so jih prejeli Franjo Kline, Karel Goropevšek, 
Rudolf Udrih, Albin Lah in najstarejši udeleženec sreča-
nja 91-letni Anton Kovač iz Vrbja. Udeleženci srečanja so 
si nato ogledali dom SLO in del gasilskega muzeja, ki je v 
novem domu. 

T. TAVČAR 

ZDRUŽENO DELO PODPRLO POBRATENJE 
Poročali smo že, da sta pred kratkim podpisali listino o 

pobratenju krajevni skupnosti Podsreda in krajevna 
skupnost Boris Kidrič iz Maribora. Posebej pa je treba 
poudariti, da je to pobratenje podprlo združeno delo iz 
mariborske občine, kar daje tej vezi še večji pečat. Tako so 
sodelovanje med obema krajevnima skupnostima pod-
prli: Interevropa - PE Maribor, Slovenijales tozd Maribor, 
Cevovod, Trgoagent, Jeklotehna - tozd Elektro, Zavari-
vač - tozd Maribor in Agrotehnika. Mg 

ODPRTA PREGLEDNA RAZSTAVA ANTONA 
HERMANA 

V Umetnostnem paviljonu v Slovenj Gradcu je bila 
prejšnji četrtek, 11. decembra 1980, v okviru prireditev 
IZBOR '81 odprta samostojna, pregledna razstava kipar-
skih del in grafik akademskega kiparja Toneta Hermana 
iž Velenja. 

Ob prisotnosti predsednikov pokrovitelja Tovarne us-
nja Slovenj Gradec in velikega števila obiskovalcev je 
razstavo odprl Drago Pečko, ravnatelj Umetnostne gale-
rije v Slovenj Gradcu. Zbrana dela, gre za opus plastik in 
grafik na temo elementov gibanja, noge in stopala, izra-
žajo kiparjevo poglabljanje v konkretno področje, ki pred-
stavlja v življenju človeka bistven mehanizem. Niz raz-
stavljenih eksponatov je plod nekajletnih prizadevanj ter 
predstavitev na številnih razstavah in prireditvah doma in 
v tujini. ' 

Razstava bo odprta do 21. decembra 1980. 
J. MIKLAVC 

MOZIRJE: VODA JE PRINESLA, BO TUDI 
ODNESLA? 

Letošnje jesenske vode, tudi Savinja, so velikokrat 
čez bregove in tako jemale s seboj vse, kar so zajele. 
drevje, vejevje. . . Mnogo tega je Savinja Odložila kar ^ 
nosilnih stebrih mostu v Mozirju. Tu se je nabralo mar̂ jj 
kaj, zlasti pa vej. Savinja je to prinesla, bo morala 
odnesti? 



NOVI TEDNIK IN RADIO CELJE 

RADIO V LETU 1981 - DVE NOVI 
ODDAJI IN NESPREMENJEN ČAS 

Po bistvenih spremembah tako v času oddajanja kot v vsebinski 
zasnovi radijskega sporeda, ki so bile izvršene v letu 1979, je bilo 
sprememb v sporedu Radia Celje v letu 1980 manj. Značilno za 
opravljeno delo je predvsem še nadaljnje večanje deleža govornega 
sporeda, predvsem njegovega informativnega dela, nove oblike v 
izvedbi zabavnega in glasbenega sporeda, manjšanje naročene 
glasbe (čestitke in pozdravi poslušalcev), bistveno izboljšanje sliš-
nosti radijskega sporeda in vsebinska rast posameznih oddaj. 

Radio Celje je oddajal v letu 1980 vsak dan v svojem prograiri-
skem pasu od 8. do 10. ure dopoldan in od 15.30 do 18. ure v 
popoldanksem času, ob nedeljah pa od 10. do 14. ure. Časovni okvir 
je tako ostal nespremenjen, saj smo že v letu 1979 dosegli glede na 
gmotne, kadrovske in tehnične zmogljivosti maksimum mogočega. 
V mesecu dni je tako Radio Celje oddajal poprečno 7440 minut. 

Delež govornega programa je v tem okviru že dosegel 47 odstot-
kov, delež oddaj ekonomsko-propagandnega tipa zaseda 9% spo-
reda, preostalih 44 odstotkov odpade na glasbene oddaje. S takšnim 
razmerjem je Radio Celje že dosegel domala vse kriterije, zastav-
ljene v letos podpisanem samoupravnem sporazumu o program-
skem in tehničnem sodelovanju z RTV Ljubljano. Pomembno je 
nadalje, da se manjša še naprej delež naročene glasbe, torej čestitk 
in pozdravov, ki v sporedu znaša le še 11 odstotkov. S tem prihaja 
vse bolj do veljave informativna vloga Radia Celje, kot glasila 
občinskih konferenc SZDL celjskega območja. 

NOVOSTI GOVORNEGA 
SPOREDA 

2e v letu 1978 smo spored Radia Celje 
zasnovali v dveh smereh. Tako smo do-
poldanski spored opredelili kot sodo-
ben, kontaktni spored, ki poteka »v ži-
vo« in omogoča najbolj neporeden stik 
novinarja - voditelja oddaje in poslušal-
cev. Popoldanski spored pa je ohranil 
svojo rubrično podobo. 

Največ pozornosti v ocenah zasluži go-
vorni spored in v njegovem okviru infor-
mativni. Z dosledno izpeljavo te zasnove 
smo uspeli v letu 1980 že zgotoviti pro-
gramsko specializacijo kontaktnih oddaj 
in rubrik. Na novo smo vpeljali oddajo 
Strokovnjak svetuje, ki se je v celoti 
potrdila in poudarila svetovalno funkci-
jo radia iz najrazličnejših področij zani-
manja poslušalcev. V tej kontaktni ru-
briki sodeluje v poprečju v vsaki oddaji 
okoli 20 poslušalcev, ki telefonično ali 
pismeno zastavljajo strokovnjakom iz 
najrazličnejših področij vprašanja in do-
bijo odgovore na ta vprašanja. V celoti je 
zadovoljila tudi nova oddaja Športno do-
poldne, ki je področju športa slednjič 
dala dovolj časa za temeljitejšo obravna-
vo, še posebej pa za doslej zanemarjena 
področja delovanja društev, telesnovz-
gojno problematiko in bolj poglobljeno, 
analitično obravnavo aktualnih vprašanj 
telesne kulture in vzgoje. 

Najbolj odmevna oddaja Radia Celje je 
postala oddaja svetovalnega tipa Dopol-
dne z družbenim pravobranilcem sa-
moupravljanja, Rudijem Peperkom. 
Tudi v tem primeru je radio postal »sve-
tovalec« in »razreševaleč« številnih ak-
tualnih vprašanj s področja samouprav-
nega položaja delavcev, njihovih pravic 
in dolžnosti. Oddaja, ki je na sporedu 14 

. dnevno, odgovori v poprečju na 32 vpra-
šanj poslušalcev s tega pomembnega 
družbenega področja. 

Ostale dopoldanske oddaje so bile naj-
različnejše in so zajele pestro dejavnost 
na celjskem območju, od dela organiza-
cij združenega dela, skupščin, društev, 
do posameznikov, poskrbeli pa smo tudi 
za zabavno-rekreativni del sporeda, pri 
čemer prednjači kontaktna oddaja Pet-
kov mozaik, kot nosilna oddaja tega tipa 
sporeda. 

Popoldanski spored je tekel po uteče-
ni shemi, v kateri smo v prvem polletju 
ohranili oddaje iz leta 1979, medtem ko 
smo s septembrom to shemo dopolnili z 
novimi oddajami Odmevi, iz krajevnih 
skupnosti in iz delovnih organizacij. Ta-
ko smo uresničili lani sprejete obvezno-
sti. 

INFORMATIVNE ODDAJE 
Poročila, vsak dan ob 8.00, 9.00, 16.00 

uri in ob nedeljah ob 10.00 in 13.00 uri, so 
prinašala izključno novice o dogodkih 
na celjskem območju. Te smo nekoliko 
bolj poglobljeno obravnavali v vsako-
dnevni osrednji informativni oddaji Ra-
dia Celje - Kroniki. 
. Specializirane informativne oddaje so 
bile Športni pregled, Reportaža, Kultur-

ni feljton. Aktualno, Odmevi, Iz delov-
nih organizacij. Iz krajevnih skupnosti. 
Filmski sprehodi. Mladi mladim. Turi-
stična oddaja. Kmetijska oddaja. Med te-
mi je bil poseben premik dosežen z od-
dajo Aktualno - delegatskega tipa, kjer 
smo s problemskim pristopom vendarle 
uspeli osvetliti več pomembnih vpra-
šanj, ki zadevajo delo delegatskih skup-
ščin in predvsem, še naloge in položaj v 
gospodarstvu celjskega območja. 

Ko poročamo o delu v letu 1980, ne 
moremo še mimo odaje V živo, ki je 
osrednja oddaja v uresničevanju družbe-
ne in delegatske vloge Radia Celje in ki 
je na sporedu vsak četrtek od 16.30 do 
18.00 ure. V njej smo obdelali vrsto izre-
dno aktualnih tem in s tem prispevali 
tako k obveščenosti kot tudi k razreševa-
nju nekaterih najpomembnejših vpra-
šanj. 

Slabosti, ki jih ugotavljamo v lastnem 
delu pa so še vseeno velike. Pri pisanju 
še vedno manjka kritične ustvarjalnosti, 
še preslabo je lastno planiranje dela, pre-
pogosti so pojavi, ko novinarji zastopajo 
stališča struktur in organov, ne pa dogo-
vorjene uredniške politike. Še vedno je 
preveč forumskega poročanja, v posa-
meznih oddajah pa še niso v celoti izko-
riščene vsebinske možnosti, kot jih po-
nuja njihova vsebinska zasnova. 

Glede na izredne delovne obremenitve 
vseh novinarjev je to razumljivo, ne pa 
tudi opravičljivo. Zato bodo temeljna 
prizadevanja v prihodnjem letu usmerje-
na na ta vprašanja in z njimi povezano 
vsebinsko rast sporeda Radia Celje. 

SLIŠNOST RADIA C E U E 
Po silnih težavah ob koncu leta 1978 in 

v letu 1979 ter 1980, nam je slednjič uspe-
lo znatno izboljšati slišnost Radia Celje 
na SV območju. Prišlo je do nove zame-
njave frekvence, ki je zdaj 931 KHz in 
kjer je režim obratovanja le dnevni (od 
6.00 do 18.00 ure). Možna je bila le ta 
rešitev, ker edina zagotavlja nemoteno 
delo, saj so bile motnje na prejšnji frek-
venci nevzdržne. V letu 1980 smo naba-
vili nov srednjevalovni oddajnik moči 2 
KW, ki s signalom Radia Celje zdaj zado-
voljivo pokriva celotno območje. Sliš-
nost se je še posebej popravila v Savinj-
ski dolini in v občini Laško, ter v odda-
ljenih delih Kozjanskega. 

Letos smo dobili tudi nov UKV od-
dajnik moči 300 W, ki bo po postavitvi še 
izboljšal slišnost Radia Celje na celj-
skem območju tudi na UKV območju, 
kjer je motenj mnogo manj. Oddajnik bo 
predvidoma nameščen v letu 1981, ko bo 
strokovna služba RTV Ljubljana izdelala 
projekt in pridobila potrebna soglasja. 

KAKO SMO POROČALI 
O tem, da je bilo opravljeno pomemb-

no delo obveščanja občanov v posamez-
nih občinah območja, ni dvoma. Trditev 
popestri podatek, da je bil mesečno iz 
posameznih občin celjskega območja 
objavljen naslednji odstotek informacij: 

V primerjavi z letom poprej je opazno 
povečanje deleža informacij iz občin Ce-
lje, Žalec, Šmarje, Laško, Mozirje in Ve-
lenje. Nazadoval pa je delež občin Slo-
venske Konjice in še predvsem Šentjur. 

Približno podobno razmerje bomo ob-
držali tudi v prihodnjem letu, seveda ob 
predpostavki, da bodo vse naštete obči-
ne oz. njihove OK SZDL še vnaprej osta-
le soustanoviteljice regionalnega glasila 
Radia Celje. 

PREDLOG SPOREDA V LETU 
1981 

Za leto 1981 ne predvidevamo časov-
nega širjenja sporeda, prav tako tudi ne 
sprememb v deležu govornega in glasbe-
nega programa, saj je ta po naših ocenah 
že ustrezen. V letu 1981 načrtujemo ob 
ohranjenih vseh oddajah iz letošnjega le-
ta le dve novi. To naj bi bili 14 dnevni 
oddaji za delavce iz drugih republik in 
oddaja Delo in zdravje. V prvi želimo 
pripraviti več informacij o življenjskih in 
delovnih pogojih številnih delavcev iz 
drugih republik in pokrajin na celjskem 
območju, v drugi pa razgrniti kopico od-
prtih težav in nalog v medicini dela in s 
področja varstva pri delu. 

Ob tako dopoljnjeni vsebinski zasnovi 
nas čakajo predvsem naslednje naloge: 

Boljšanje vsebine sporeda s poudar-
kom na informacijah za delegatsko odlo-
čanje, ob naglašeni komentatorski in po-
globljeni obravnavi bistvenih vsebin-
skih vprašanj. 

Boljše, bolj poglobljeno in strokovno 
pisanje ob upoštevanju potreb in želja 
poslušalcev. 

Uvajanje nekaterih novih oddaj oziro-
ma zamenjava starih, predvsem v zabav-
nem delu sporeda. 

Naglaševanje pomembnosti regional-
nosti v pisanju in izogibanje ozkosti, kot 
jo pogostoma povzročajo občinske fo-
rumiske odločitve. 

PROGRAMSKA SHEMA 
Ponedeljek: 8.00 Poročila, 8.05 Šport-

no dopoldne (vmes ob 9.00 Poročila), 
10.00 Zaključek sporeda, 15.30 Obvestila 
in glasba, 16.00 Poročila, 16.05 Čestitke 
in pozdravi, 16.30 Reportaža, 16.45 Za-
bavni globus, 17.00 Kronika, 17.15 Le-
stvica narodnozabavnih melodij, 17.30 
Športni pregled, 17.45 Glasbene novosti, 
18.00 Zaključek sporeda. 

Torek: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z 
vami (vmes ob 9.00 poročila), 10.00 Zak-
ljuček sporeda, 15.30 Obvestila in glasba, 
16.00 Poročila, 16.05 Čestitke in pozdra-
vi, 16.30 Iz delovnih organizacij. (Iz kra-
jevnih skupnosti), 16.45 Zabavni globus. 

17.00 Kronika, 17.15 Iz arhiva resne glas-
be, 17.45 Odmevi, 18.00 Zaključek spo-
reda. 

Sreda: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z 
vami (vmes ob 9.00 Poročila), 10.00 Zak-
ljuček sporeda, 15.30 Obvestila in glasba, 
16.00 Poročila, 16.05 Čestitke in pozdra-
vi, 16.30 Delo in zdravje (Za delavce iz 
drugih republik), 16.45 Zabavni globus, 
17.00 Kronika, 17.15 Glasbeni vzporedni-
ki, 17.30 Aktualno, 17.45 Iz zakladnice 
zborovske glasbe, 18.00 Zaključek spo-
reda. 

Četrtek: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z 
vami (vmes ob 9.00 Poročila), 10.00 Zak-
ljuček sporeda, 15.30 Obvestila, 15.45 Za-
bavni globus, 16.00 Kronika, 16.15-Če-
stitke in pozdravi, 16.30 V živo, 18.00 
Zaključek sporeda. 

Petek: 8.00 Poročila, 8.05 Petkov mo-
zaik (vmes ob 9.00 Poročila), 10.00 Zak-
ljuček sporeda, 15.30 Obvestila in glasba, 
16.00 Poročila, 16.05 Čestitke in pozdra-
vi, 16.45 Zabavni globus, 17.00 lO-onika, 
17.15 Glasbo vam izbira..., 17.45 Turi-
zem, (Mladi mladim), 18.00 Zaključek 
sporeda. 

Sobota: 8.00 Poročila, 8.05 Dopoldne z 
vami (vmes ob 9.00 Poročila), 9.30 Film-
ski sprehodi, 10.00 Zaključek sporeda, 
15.30 Obvestila, 15.45 Športna sobota, 
16.00 Poročila, 16.05 Čestitke in pozdra-
vi, 17.00 Kronika, 17.15 Lestvica zabavne 
glasbe, 17.30 Kulturni feljton, 17.45 Za-
bavni globus, 18.00 Zaključek sporeda. 

Nedelja: 10.00 Poročila, 10.10 Obvesti-
la, 10.30 Kekčevi prijatelji, (Onkraj srebr-
ne črte), 10.45 Predstavljamo vam, 11.00 
Žveplometer, 11.15 Zabavni globus, 
11.30 Kmetijska oddaja, 12.00 Čestitke in 
pozdravi, 13.00 Poročila, 13.05 Joj, kam 
bi del, (Od melodije do melodije), 13.30 
Literarna oddaja, 13.45 Iz domačih lo-
gov, 14.00 Zaključek sporeda. 

GLASBENI SPORED 
Glasbeni spored Radia Celje se v letu 

1981 ne bo bistveno spremenil. Tudi v 
prihodnje bodo osnovo tvorile glasbene 
oddaje, kot so Lestvica zabavnih in do-
mačih melodij. Iz arhiva resne glasbe, Iz 
zakladnice zborovske glasbe. Glasbene 
novosti. Glasbo vam izbira. Iz domačih 
logov ter dopoldanske oddaje v katerih 
naj bi v bodoče bilo še več različne glas-
be. Tudi razmerje med zabavno, domačo 
in resno glasbo ne bo bistveno spreme-
njeno, tako da bodo zadovoljni ljubitelji 
vseh zvrsti glasbe. 

Spremembo bo doživela oddaja Do-
mači ansambli, ki je bila v letu 1980 na 
sporedu ob sredah. V teh oddaji smo 
letos predstavili zabavne in narodno za-
bavne ansamble iz celjskega področja. 
Ker smo izčrpali posnetke, ki jih imamo 
v arhivu, bomo v prihodnjem letu v tem 
terminu predstavljali skupine, orkestre 
in pevce iz svetovne glasbene zakladni-
ce, ne glede na glasbeno zvrst. Potrudili 
se bomo, da bodo te oddaje tematsko 
zaokrožene, tako da bodo poslušalci do-
bili popolno predstavo o glasbeniku ali 
skupini o kateri bo govora. 

Tudi v dopoldanskih oddajah, ki niso 
tematsko vezane, bomo popestrili izbor 
glasbe. To velja še posebej za petkov 
mozaik, ki bo v prihodnjem letu doživel 
več sprememb, tudi v glasbenem po-
gledu. 

Čeprav so določene težave pri snema-
nju v našem studiu ali na terenu, bomo 
tudi v prihodnjem letu poskušali posneti 
čimveč glasbnega materiala. V dogovo-
rih smo že za snemanje zborovske glas-
be, tako odraslih pevskih zborov kot 
mladinskih in otroških. V okviru možno-
sti pa bomo posneli tudi več narodnoza-
bavnih in zabavnih ansamblov s celjske-
ga področja. 

Ožji del »radijskega« kolekti-
va sestavljamo: Branko Stamej-
čič, odgovorni urednik RC, Fran-
ček Pungerčič, glasbeni urednik, 
ter Dušan Petek in Janez Klan-
šek, radijska tehnika. Napovedo-
valci Radia Celje so: Bogdana 
Grobelnik, Janez Vedenik, Nada 
Božič, Tone Škerbec, Dominika 
Poš-Berk, Alfonz Kumer, Mateja 
Podjed, Silva Železnik, Mitja 
Umnik, Emestina Popovič, Miha 
Macur ter Cvetka Petek in te-
hnik Tone Jernejčič, ki so radij-
ski zunanji sodelavci. 



TRETJA PREMIERA V SLG CELJE 

USPEL POVRATEK K TRAGEDIJI 
Ob praizvedbi Jovanovičeve Prevzgoje srca v Koruncvi režiji 

v svojem najnovejšem be-
sedilu se je Dušan Jovanovič 
pogumno in ustvarjalno spo-
padel z dranasko ol)liko tra-
gedije, ki jo zaradi razpada-
nja enotne mitske osnove in 
enotnega življenj ski?ga nazo-
ra v meščanski dramatiki na-
domesti manj tragi<^na in iz-
zivalna oblika drame. Prav 
zaradi socialnega in idejnega 
pluralizma v sodobnem sve-
tu ljudje nimamo enotnega 
vrednostnega sistema in zato 
tudi ne moremo enotno rea-
girati. Rešitev proolema je 
zato Jovanovič našel v za-
vestni omejitvi učinka svoje 
tragedije na določen družbe-
nozgodovinski prostor, kar 
tudi sam odločno iM>udarja: 
•Samo v tt.'atrih na ozemlju 
SFRJ jo Svetozar Mitič tra 
gični junak. Ra/.m«»rje med 
njegovo tnigično !< rivdo in 
ka/ni jo je .samo v n;išem po-
dnebju resnično in prav.'^-
nje.« (Gledališki list. št. 2) Za 
rnitsko osn«)vo tragedije si je 
avtor ziito zavestno i/.hral ti-
sto in takšno dogajanje i/, na-
šo polpretekle /.g(Klovine, ki 
Im) zagotovilo relativno eno-
ten odziv v dojemanju tra-
gične krivde in zaslužene 
kazni ter doživljanje strahu 
in sočutja, kot nujnih učin-
kov klasične trag<?dije po 
Aristotelu. Seveda pa bi bilo 
tudi tako zamišljeno besedi-
lo le stilna vaja, če avtorju ne 
bi dokaj prepričljivo uspelo 
iz klasičnih načel tragedije 
in sodobne zgodovinske in 
estetske izkušnje ustvariti 
življenjsko prepričljivo in 
estetsko vznemirljivo dram-
sko besedilo, ki s svojo več-
pomenskostjo in odprtostjo 
omogoča bogat ustvarjalni 
delež tudi ustvarjalcem po-

samezne gledališke uprizori-
tve. 

Bolj domišljen in zato 
učinkovitejši je p r / i del, v 
katerem J o v a n o v i č s p r e t n o 
uporabo »filmske dramatur-
gije« drobnih prizorov (uve-
ljavljeno že v znameniti 
Osvoboditvi Skopja) prikaže 
tragično usodo zanesenega 
izobraženca, ki ga v odločil-
nem trenutku neugnana ču-
stva zavedejo v usodno zmo-
to, zaradi katere sledi tragič-
ni preobrat iz sreče v nesre-
čo. Predpogoj tragičnega 
učinka na gledalca je, da je 
žrtev zgodovinske usode člo-
veka, ki si kazni s siceršnjim 
ravnanjem ne zasluži, da str-
moglavi v nesrečo tiekdo, ki 
nam je podoben. In prav tak 
je Svetozar Mitič, i/.ku.šen 
predvojni komunist, srčni 
revolucionar, aktivni udele 
ženec NOB in po vojni anga-
žirani socialistični časnikar, 
ki ga zaradi njegove družbe-
ne požrtvovalnosti zapu.sti z 
dvema otrokoma prva žena 
Natalija. Tak je Svetozar, ko 
.se nebogljeno zaljubi v kole-
gico iz službe in v ljubezen-
skem zanosu sklene drugi 
zakon z Olgo. In tak ostane 
Svetozar tudi v trenutku re-
solucije informbiroja, ko v 
naivni poštenosti izreče 
dvom v trenutku, ko je ta za-
radi zaostrenih političnih ra-
zmer pomenil izdajo in izzval 
nujno kazen. Sledi zapor in 
proces prevzgoje za Sveto-
zarja ter hude preizkušnje za 
njegovo družino, ki se je 
medtem okrepila z novim si-
nom. Ko je proces »prevzgo-
je srca« končan, se lahko 
Svetozar vrne v svobodo -
družba je junaku zmoto od-
pustila. .Toda v trenutku 

srečnega snidenja z ženo 
Svetozarja »prevzgojeno 
srce« zadnjič izda. Ali kot je 
zapisal Lukacs: >'Pot se zače-
nja, potovanje je končano.« 
Tragedije brez tragičnega 
konca ni. 

Nekoliko manj prepričljiv 
je drugi del, v katerem posta-
vi Jovanovič v središče živ-
ljenjske usode Svetozarjevih 
sinov, ki v razburljivem letu 
1968 izrisujejo pred nami tri 
različne življenjske poti. Naj-
starejši sin Dejan, ki je z ma-
terinim denarjem v Londo-
nu doštudiral za zdravnika 
in si od tam pripeljal tudi že-
no, se je odločil za kariero v 
poklicu in navidezno družin-
sko srečo. Srednji sin Bran-
ko, ki je preživljal deška leta 
v popravnih zavodih, ne da 
bi lahko spoznal ljubezen 
staršev, se je odločil za pot 
zanikanja vseh družbenih in 
družinskih vrednot in sled-
njič za samoizničenje. Naj-
mlajši sin Janez, ki je edini 
lahko odraščal vsaj ob mate-
rini ljubezni, pa .se je odločil 
za pot zvezdnika pop glasbe, 
v kateri posreduje iskrene 
življenjske izpovedi brata 
Branka. V drugem delu smo 
torej priče posledicam, ki 
jim je botrovala očetova tra-
gična krivda, katerih najbolj 
tragična žrtev pa je Olga s 
svojimi spomini in osamlje-
nostjo. Kot v starogrški tra-
gediji se tudi pri Jovanoviču 
očetova krivda prena^ia na 
družino in vpliva na njen raz-
pad. 

Režiser Mile Korun je ob 
dramaturški pomoči Alje 
Predanove prvi del vokviril s 
prizorom, v katerem je viden 
rezultat Svetozarjeve prevz-
goje, ko recitira pesem »Par-
tiji«. V tem okvirju je nato 
brez ostrih rezov med prizori 
iz različnih časov nanizal po-
dobe iz Svetozarjevega živ-
ljenja. Poseben poudarek je 
dodal prvemu delu s stalno 
prisotnostjo zasliševalca in 
stražarja v vseh prizorih do 
Svetozarjevega povratka v 
svobodo. S tem je gledališko 
učinkovito označil čas, v ka-
terem je nezaupanje med po-
samezniki in družbo, spod-
bujevano z zunanjimi priti-
ski, onemogočalo sleherno 
človeško intimnost, ko je bi-
lo vse na očeh in nenehno na 
sumu, ko je za kolektivno za-
vest, ideologijo, skrbela poli-
cija. Glavna akterja spopada 
postaneta tako pri Komnu 
mrzlo razumarski Zasliševa-
lec in človeško nebogljeni 
Svetozar. Učinkoviti so v 
tem delu prizori novoletnega 
plesa, odločilnega partijske-
ga sestanka, še zlasti pretres-
ljiv pa je prizor srečanja med 
Svetozarjem, ženo in otroki, 
ki ga režiser domiselno do-
stavi pred z belo železno za-
veso zaprt oder, in prizori 
prevzgoje. Učinkovit je tudi 
Svetozarjev povratek v svo-
bodo, ko se bela železna za-
vesa mehansko, počasi dviga 
in se pred njim odstira pra-
zen prostor, tokrat prvič brez 
zasliševalca in stražarjev, v 
globini katerega ga čaka Ol-
ga, ob njej pa smrt. 

Drugemu delu je dal okvir 
koncert pop ansambla, kate-
rega član je najmlajši sin Ja-
nez, ki poje Brankove pesmi. 
V tem okvirju so nanizani 
prizori ljubezni in strasti, ža-
losti in grenkobe, ki se razre-
šijo z Brankovim samomo-
rom. Zdi se, da igralska za-
sedba bratov tu ni sledila be-
sedilu, saj sta Branko in Ja-
nez v predstavi po starosti 
napačno zasedena, zaradi če-
sar je zlasti Branko dobil bi-
stveno drugačne značajske 
poteze kot jih ponuja besedi-
lo. Namesto potez »inform-
birojevske sirote«, ki so ji 
objektivne družbene razme-
re razkrojile značaj, ima 
Branko več potez uporništva 

mlajše, že vsega site genera-
cije, torej potez »uporništva 
brez razloga«. 

Scenografinja Meta Hoče-
varjeva je postavila na levo 
stran odra in v globino geo-
metrijsko robat pridvignjen 
hodnik, v katerega se z de-
sne zajeda mogočna, neob-
vladljiva, skrivnostna siva 
gmota, v kateri se v drugem 
delu predstave pokaže pravo 
drevo. Kot bi hotela tudi 
scensko izraziti spopad med 
belim, geometrijskim in le-
deno sterilnim redom in 
skrivnostnim, neobvladlji-
vim, izza katerega pa se v 
drugem delu odstre pogled 
na drevo, naravo in se s tem 
prostor odpre, razširi. 

Med igralci velja najprej iz-
dvojiti Janezka Bermeža, ki je 
prepričljivo upodobil glavno 
tragično osebo Svetozarja, 
sestavljeno iz množice drob-
nih, v posamezne prizore za-
mejenih, a življenjsko polnih 
detajlov ter s tem presegel 
enkratno človeško usodo v 
smeri univerzalnega. Inte-
lektualno ledenega, a vendar 
človeško poštenega protii-
gralca je imel v Zasliševalcu 
Stanka Potiska. Mladostno 
nerodno, a kmalu po sili do-
zorelo in vse bolj tragično 
osebnost Olge je z novimi 
potezami utelesila Jana Smi-
dova. Najstarejšega brata 
Dejana je z že znanimi igral-
skimi potezami izrisal Miro 
Podjed. Njegovo polnokrv-
no in izzivalno, a v globini 
vendarle zvesto ženo Natašo 
je upodobila prepričljivo 
Ljerka Belakova. Pošteno in 
intenzivno, a čeprav ne čisto 
ustrezno vlogo Branka je 
agresivno izpeljal Peter 
Boštjančič. V glavnem pev-
ski delež pa je v spremljavi 
ansambla Kladivo, konj in 
voda solidno, čeprav ne stil-
no povsem ustrezno, izpeljal 
v vlogi Janeza Bogomir Ve-
ras. V ostalih vlogah sodelu-
je ves ostali ansambel. 

Po premieri je Anatolij 
Kudrjavoev izročil Dušanu 
Jovanoviču Nagrado dr. 
Branka Gavelle za najboljše 
jugoslovansko dramsko be-
sedilo v letu 1980, ki jo tradi-
cionalno dodeljuje zagreb-
ška revija Start. 

SLAVKO PEZDIR 

OBSODBA 
V domačih filmih na temo narodno-osvobodilne 

borbe se srečujemo z vrsto poskusov, ki v lestvici 
iskanj segajo od občečloveške drame, do epopej, celo 
komedije. Posplošeno pa se vsi ti filmi stekajo v dva 
obrazca - prvega, ki jemlje izkustva NOB kot osnovo 
za umetnfško nadgradnjo, se izogiba dejanskosti, veri-
zmu, in išče skozi sporočila stik s sodobnim človekom 
in drugega, ki teži k dokumentarnosti , tudi poveličeva-
nju in v tem pogledu postaja vse preveč neprepričljiv. 

MakedonsM film Obsodba, ki prihaja na platno kina 
Union za praznik naše armade, je film, ki ustreza bolj 
prvemu obrazcu, pa čeravno mu ne manjka smodnika. 
Bolj pomembno je, da je film s smodnikom nabit tudi 
v svoji dilemi, svojem osnovnem sporočilu, ki išče 
pravičnost v razmerah vojne, ki se zoperstavlja poeno-
stavljenemu avtokratskemu odločanju v imenu načela 
in »z^ona« . S tem skozi osebno dramo dobrega borca, 
ki domala nehote postane dezerter, pa se vrne k svoji 
enoti, da bi pred tovariši opral obraz in ostal zvest 
revoluciji, riše prepričljivo pripoved iz vojnih let, ki pa 
ji ni težko najti stik s sodobnostjo. 

O zgodbi le to - mitraljezec Mitke, dober borec, v 
neki bitki dezertira, kor noče brezplodno umreti. Ko se 
vrne k enoti, da, seveda čaka smrtna obsodba, vsem 
pomislekom navkljub. In četudi vodstvo brigade ra-
zume Mitkejevo stisko in posebne okoliščine njego-
vega dezerterstva, obsodba ne more biti drugačna. 
Toda, borci obsodbo odklonijo. V moralni dilemi o tem 
ali je pomembnejša revolucionarna disciplina ali 
zmaga zdravega spoznanja, revolucionarna neizpro-
snost ali človeško gledanje in iz njega izhajajoče ra-
zumevanje, zmaga razum. Mitke dobi novo priložnost. 

Čeprav tema tega filma ni povsem izvirna, je vseka-
kor dobrodošla, saj je dala domala neizčrpne možnosti 
risanja ideala in veličine revolucije skozi človeka, nje-
govo osebno dramo in skoznjo - moralno dramo celot-
nega vojnega kolektiva. A kljub dosledno izpeljani 
zamisli v tem filmu vendarle marsikaj manjka. V prid 
prepričljivosti zgodbe vendarle pogrešamo nekoliko 
več verističnega. Malo tehtnejši prikaz NOB v Make-
doniji, o kateri še vedno vemo premalo. Kopica zadev 
je, ki bi jih film lahko v svojih iskanjih postavil še 
trdneje na svoje mesto, pa je, žal, ostal samozadovoljno 
na opisanih tezah. Neglede na to gre za pomembno 
delo domače kinematografije na temo narodnoosvobo-
dilnega boja. 

Film Obsodba je v proizvodnji Vardar in Makedonija 
filma Skopje režiral po scenariju Jova Kamberskega, 
Trajče Popov. Snemalec je bil Mišo Samojlovski, v 
filmu pa so zaigrali: Žarko Radič, Petar Arsovski, Bla-
goje Carevski, Dragomir Felba, Janez Vrhovec in 
drugi. 

BRANKO STAMEJCiC 

JAKOPIČEVE SLIKE 
V MUZEJU 

Slikarstvo Riharda Jakopiča - slovenskega impre-
sionista je bilo med ljubitelji in poznavalci likovne 
umetnosti v Celju visoko cenjeno že pred vojno. 2 e 
leta 1931 je bilo namreč v Ljudskem domu v okviru 
ilustrativne razstave razstavljenih 6 Jakopičevih del. 
Takrat je tudi mojster sam obiskal Celje. Ob tej priliki 
je imel znan govor, v katerem je nakazal več svojih 
zanimivih misli o sebi in o umetuosti na Slovenskem. 
Isto leto je s svojimi deli sodeloval na razstavi sloven-
ske umetnosti v mali dvorani celjskega hotela Union. 
Leta 1940 pa je skupaj s kiparjem Bernekerjem pripra-
vil razstavo v mali dvorani Celjskega doma, kjer je 
pokazal 71 risb in olj. 

Po vojni je bilo Jakopičevo slikarstvo predstavljeno 
javnosti v Celju na dveh zanimivih občasnih razstavah. 

2 e danes lahko ugotavljamo, kako dragoceno je, da 
so številna Jakopičeva dela ohranjena v javnih zbir-
kah, pa tudi med ljubitelji njegove umetnosti, ki 
skrbno čuvajo vsako delo posebej. 
V zbirki slik celjskega muzeja je zbranih 5 Jakopičevih 
slik, štiri od teh do last muzeja, ena slika pa je bila 
muzeju izročena v dolgoročno varstvo. 

Dve manjši sliki - skici »Monakovo predmestje« in 
»Mirje« sodita v Jakopičevo zgodnje ustvarjalno ob-
dobje, iz okoli leta 1890. Slika z motivom Save pa 
spada v njegov ciklus s savsko tematiko in predstavlja 
eno izmed variant najznačilnejše uresničitve tega mo-
tiva, ki ga je avtor slikal leta 192.3. Ta slika v celjskem 
muzeju je doživela svojevrstno in lahko bi rekli kar 
nenavadno pot, saj je bila leta 1945 najdena v poškodo-
vanem stanju, zavržena na povsem neprimernem me-
stu. Po srečnem naključju je bila potem prenešena v 
muzej, kjer so potem poskrbeli za njeno restavriranje 
in očuvanje. Slika je bila kot odlično Jakopičevo delo 
reproducirana v mojstrovi morografiji , ki je bila iz-
dana ob stoletnici njegovega rojstva. 

Poseben pomen za celjski muzej in vso našo javnost 
pa ima Jakopičeva oljnata slika z motivom »Sejalec«. 
Spada v serijo Jakopičevih slik, ki prezentirajo člove-
kovo delo in so nastale v času, ko se je slikar priprav-
ljal na poslikavo freske na Ahacljevi cesti v Ljubljani 
leta 1927. Slika je last celjskega muzeja komaj dobrih 
dvanajst let in je bila muzeju dodeljena na podlagi 
oporoke oz. zapuščinske razprave v Cel ju . . . V muzeju 
smo bili presenečeni, ko smo dobili obvestilo o tem 
volilu! Umetnino smo z največjo mero odgovornosti 
prevzeli. Izročili smo jo strokovnjakom v čiščenje in jo 
znova uvedli v register Jakopičevega opusa. Slika je 
bila takoj za tem razstavljeno v Celju, potem pa še na 
veliki Jakopičevi razstavi v moderni galeriji v Ljub-
ljani. 

Z velikim spoštovanjem se vedno spominjamo nek-
danjega lastnika in s ponosom posredujemo vsakomur 
njegovo odločitev, da zapušča Jakopičevo sliko Celjski 
z ^ a d n i c i starejše likovne ume .nosti. 

MILENA MOŠKON 

VJENCESLAV RICHTER 

SISTEMSKO SLIKARSTVO 
Jutri otvoritev razstave znanega mojstra 

v petek, 19. decembra ob 
18. uri bo v Likovnem salonu 
Celje otvoritev razstave 
nadvse zanimivih slikarskih, 
grafičnih in kiparskih del za-
grebškega umetnika Vjence-
slava Richterja. 

Diplomiral na Fakulteti za 
arhitekturo na zagrebški 
univerzi. Leta 1951 je soorga-
niziral Skupino EXAT in le-
ta 1956 Cent3r za industrij-
sko projektiranje. Leta 1963 
je postal stalen sodelavec 
Working Party ICSID in član 
upravnega odbora pri World 
Craft Council. Projektiral je 
številne javne zgradbe, jujgo-
slovanske paviljone v tujini, 
notranjosti javnih zgradb in 
gledališke scene. Njegove 
samostojne razstave so se vr-
stile od Beograda, Zagreba, 
Ljubljane, Zuricha, Rep-
perswilla, Graza, Milana, 
Neaplja, Udin do New Yor-
ka. Poleg tega je sodeloval 
na najpomembnejših sku-
pinskih razstavah doma in v 
tujini. Prejel je petnajst jugo-
slovanskih nagrad za projek-
te, urbanistično planiranje in 

kiparstvo. Številne medna-
rodne nagrade, medalje in 
priznanja govorijo o člove-
ku, ki je svoje široko znanje 
uporabil ne samo na področ-
ju arhitekture, temveč tudi v 
umetnosti, v samosvoji li-
kovni govorici in mu prizna-
vajo mesto v vrhu svetovne 
umetnosti. 

Razstava v Likovnem salo-
nu Celje ima poudarek pred-
vsem na slikarstvu, kajti ta 
zvrst njegove umetnosti to-
krat prvič v večjem obsegu 
prihaja v presojo javnosti. 
Richterjevo likovno izraža-
nje imenujemo »sistemsko«, 
tako slikarstvo kot grafiko in 
kiparstvo. Celoten pomen in 
motivacija njegove umetno-
sti sloni na kotni razdelitvi 
enakostraničnega trikotnika 
in na operaciji delitve kroga 
(s horizontalo ali vertikalo). 
Torej Richter operira z dolo-
čenimi geometrijskimi zako-
nitostmi, ki pogojujejo dolo-
čene nepravilnosti, oziroma 
neenakomerno razdelitev 
kroga s pomočjo katerih do-
seže prvobitnost in neponov-

ljivost rezultatov. V sli 
karstvu operira še z razkroje 
vanjem barvnega spektra 
najprej celotnega, kasneji 
preide na eno samo barvo, k 
jo v odtenkih približuje mej 
nim vrednostim sosednji! 
barv v spektralni lestvici. 

Razstavo je organiziral li 
kovni salon Celje v sodelov« 
nju z Obalnimi galerijami Pi 
ran in Galerijo OS Solkan 
Nov a Gorica. 

ALENKA DOMJA? 



TOKRAT MNENJE KRITIKE 
Danes objavljamo v naši novi rubriki nekaj kritik, ki jih je za slovensko 

revijo Ekran izbral Viktor Konjar. Povzetke objavljamo zato, da bi prispe-
vali še mnenje in poglede filmskih kritikov. Izbrali smo različne poglede, 
da bi bralci lahko dobili kar najbolj zaokroženo podobo o filmu. 

MOČNI IDEJNI IN 
POLITIČNI ELEMENTI 

»s slovenskim filmom Nasvidenje v na-
slednji vojni se je pojavil eden od letoš-
njih festivalskih favoritov, saj je Pavlovi-
čev film kljub določenemu izpovednemu 
hladu deloval toliko kopletno, da je zdru-
žil v prepričevalno enovitost tako vsebin-
ske in idejne kot umetniške in estetske 
filmske komponente. Kljub močni literar-
ni osnovi, ki jo odlikuje asociativni način 
pisanja, si je ob sedanjem filmu vendarle 
mogoče roman odmisliti, četudi prihaja iz 
njega določena in režijsko dobro izpeljana 
avtentičnost. Pavlovičev film je toliko sa-
mostojno delo, da se ob njem nikakor ni 
mogoče ne zanašati ne sklicevati na ro-
man, kot se tudi ob drugih filmih le redko 
sklicujemo na scenarij nasploh. Nasvide-
nje v naslednji vojni je film z močnimi 
idejnimi in političnimi elementi. Izhodi-
šče za njegovo uprizoritev je turistično 
bivanje filmskega glavnega junaka Berka 
v Španiji naših dni, od koder se v Berko-
vih mislih retrospektivno slika njegova 
udeležba v partizanih. Berkov obisk v 
Španiji ni fabulativno naključje, kajti par-
tizan je odšel tja, da bi spoznal bojišče 
svojega medvojnega prijatelja Antona, 
španskega borca. Torej ima Španija v tem 
filmu pomensko dimenzijo, kot jo ima tu-
di Berkovo špansko srečanje z nemškim 
turistom, nekdanjim nemškim vojakom, 
potemtakem Berkovim nasprotnikom. Iz 
Španije in iz srečanja z Nemcem nastaja 
retrospektiva Berkove partizanščine, ki je 
ne opredeljuje komunizem, temveč kr-
ščanska demokracija. Seveda že taka loti-
tev filmske zgodbe povsem spreminja Pa-
vlovičev film, če ga primerjamo z nizom 
jugoslovanskih filmov o NOB. Zato je na-
videzno ideološko polemičen, kot je bilo 
mogoče slišati tudi na tiskovni konferen-

ci, kjer so nekateri menili, da je celo ne-
sprejemljiv. Taka sodba seveda ni prevla-
dala, saj je v filmu očitna Pavlovičeva 
zagnana želja po čim bolj objektivnem 
pogledu v medčloveške odnose v NOB, ki 
jih realizira s ilozofsko premišljenostjo, 
kjer potemtakem ne more biti prostora za 
črnobele odslikave in za mistifikacijo par-
tizanskega boja. 

VILI VUK (VEČER) 

DISPUT: BREZ KRVI IN 
DUŠE 

»Ironični podtekst naslova Nasvidenje 
v naslednji vojni bi utegnil napovedovati 
posebnosti tega filma, toda ime režiserja 
Zivojina Pavloviča nam pove, da gre za 
drugačne vizije vojne: za preverjanje nje-
nih resnic, za dvom v njene motive, pa 
seveda tudi za relativnost njene heroike 
in etike. Vojna je zanj dejanje, katerega 
preizkušnji, predvsem moralni, so v enaki 
meri podvrženi tako zmagovalci kot pre-
maganci, tako morilci kot njihove žrtve, 
tako junaki kot bojazljive!. Okoliščine so 
različne, toda motivi, kot so strast, etika 
in instinkt, so enaki. Pavlovič niza te oko-
liščine samozavestno in z vso vztrajnost-
jo, kaže s prstom nanje in jih celo ustvar-
ja, vse samo zavoljo tega, da bi bila pro-
jekcija popačenja ljudi v vojni ter njiho-
vih travm karseda celovita in drastična. 
Film je neke vrste naknadni sodni proces 
proti tej strasti, proces, na katerem bo 
prišlo na dan veliko različnega »umazane-
ga perila« na račun obtoženih. Obraz nam 
je znan, slavoloki zmage nam še razsvet-
ljujejo glave, a poglejmo malo v duše, v 
ozadnje, pri čemer tu pa tam začutimo, da 
režiser tega ne počenja razumno, umirje-
no, z upoštevanjem vseh okoliščin. Tudi 

sam zapada določeni strasti, zavoljo česar 
zgublja zmožnost trezne presoje, objek-
tivnosti in navsezadnje celo lastne zaskrb-
ljenosti za te človeške travme. Hladen je 
in ravnodušen, kar ne ostaja brez določe-
nih posledic, tako da zadobi film, med 
drugim značaj nekakšne postdatirane po-
lemične razprave, ki ima ljudi samo za 
dokaz svojih tez, ne pa za človeške sub-
jekte, ki jih ta vojna zadeva, največkrat 
tragično. V to.naknadnost je film postav-
ljen tudi dramaturško: dva moža se v 
osemdesetih letih srečata v Španiji, na 
koridi, ob ritualu njene smrti. Eden je 
slovenski partizan Berk, drugi nemški 
soldat, ki je v Jugoslaviji uvajal »novi 
nemški red«. Spoznata se sredi slikovite 
in radostne Španije in obujata spomine. 
Vrstijo se podobe vojnih spominov, toda 
v njih je iz te distance vse pod vpraša-
njem: tako pobuda za vojskovanje kot vi-
zije idealov in ves ta bodisi partizanski 
bodisi oni drugi svet okoli njiju. Pobijajo 
se med seboj, pobijajo druge, včasih tudi 
nedolžne. Berk, ta partizan, skeptik in 
oponent fanatizma, se spominja stalini-
zma, tistega v Španiji, med brigadami re-
publikancev, ali tega med svojimi sobor-
ci. Odkritosrčen, kot je vselej bil, se spo-
minja tudi nasilnih ljubezni, streljanja za 
prazen nič, sumničenj in obtožb - teh in 
podobnih morij se bo spominjal v imenu 
svoje vere. Ko pa spomin z vsem tem 
obremeni njegovo vest do tolikšne mere, 
da je vprašanje, ali bo vse to še prenesel, 
dilemo razreši karseda preprosto - vzame 
ročno bombo in izgine v njenem ognju, 
kot izgine vse . . . Naravna poanta tako vi-
dene vojne in revolucije - pri čemer je 
Pavlovičeva mržnja do pobijanja samo 
obči ton, iz katerega kot leitmotiv celotne 
drame izhajata prezir in razočaranje. 
Dvom ni plat, s katero bi bili vajeni gleda-
ti vojno in NOB, zato je to prav tako lahko , 
pendant določenega dvoma. Tolikanj 
bolj, ker Pavlovič sodi na podlagi vna-
prejšnjih tez. Sodbe izreka pri priči, tako-
rekoč brez ugovorov, nakar jih samo ilu-
strira, ne da bi jih obrazlagal s pro ali 
contra argumenti, kvečjemu z zaključeni-
mi dosjeji. Fresko, na kateri se meša in 
premetava velikansko število ljudi in do-
godkov, je težko zajeti in jo dojeti. Zgod-
be ni in tudi ne razvidnih lokacij in od-
nosov, zaradi česar slike ob vsej svoji izje-
mni režijski imaginaciji in artizmu ne pre-
morejo vselej zadostne notranje reciproci-
tete. To je film izvirnega in pogumnega 

pogleda, film suverene obdelave, toda 
njegova vsegina je sredstvo za aprione 
premise, in tak je tudi njegov končni vtis. 
Pavlovič je, kot vemo, velik mojster obil-
nega znanja in talenta, toda ta film je di-
šput idej in predpostavk - možnih, toč-
nih, diskutabilnih ali spornih, pač disput, 
kakršni disputi nasploh so: brez krvi in 
duše.« 

MILUTIN COLIČ (POLITIKA) 

ČEMU DVOM? 
»Ali je kdo silil Pavloviča, da ekranizira 

prav to prozo? Seveda ne. To je Pavlovi-
čev izbor, kar dokazuje, da se z vsem tem 
strinja. Toda s čim se strinja? Z dvomom. 
Dvom je imenitna reč, kajti kdor ne dvo-
mi ne raziskuje resnice. Pavlovič dvomi. 
Pavlovič raziskuje. In kaj nam pri tem 
odkriva? Če sodimo po filmu Nasvidenje 
v naslednji vojni, je izid njegovega spo-
znanja zavest v obči zmoti, dvom v vse. 
Res v vse. Film ima dvoje tokov. Prvi je 
vojna, drugi revolucija. Glavni junak odi-
de kot sleherni domoljub v partizane, v 
boj zoper okupatona. Vojna je groza. V 
tem toku je Pavlovič imeniten režiser, re-
dek mojster čaranja vojne groze. Kar pa je 
bistveno in okrog česar nastaja neznan-
ska zagata, pa je Pavlovičevo in Zupano-
vo mešanje vojne in revolucije. Kajti gle-
de vojne ni dvoma ne zablod: to je naj-
strašnejše, kar se lahko pripeti ljudem. 
Toda Pavlovič in Zupan dvomita v revo-
lucijo, dvomita v način mišljenja, prav v 
tisto, kar je vojno, narodnoosvobodilni 
boj spremenilo v revolucijo. Ne vznemir-
jali bi se prehudo, če bi iz tega filma iz-
padla impresionistična zgodba nekdanje-
ga bojevnika, njegovo osebno doživljanje, 
tisto najbolj intimno. Gotovo je, da so bile 
v vojni tudi hujše stvari, kot smo jih videli 
v filmu Nasvidenje v naslednji vojni. To-
da mešanje vojne in boja, vojnega kaosa 
in osmišljenega delovanja v prid ustvari-
tvi današnje Jugoslavije je bistvena zmo-
ta tega filma. In čemu dvom ko je tako 
lepo videti naš danes? Tu je zultat vseh 
smrti, bodisi naključne ali iimerne; če-
mu tedaj - nasvidenje v na • ednji vojni? 
Mar nas Pavlovič opozarja Na kaj? Od-
govora nimamo. Morda še pride. Dotlej: 
nasvidenje v naslednjem filmu.« 

DRAGAN GAJER 
(POLITIKA EKSPRES) 

PREDSTAVLJAMO VAM KPD 

VSAK USPEH JE NOVA VZPODBUDA 
Godba na pihala iz Malih Dol slavi 105. obletnico 

Kulturno prosvetno druš-
tvo France Prešeren iz Voj-
nika je eno tistih, ki s svo-
jim delom in uspehi na po-
dročju kulturnega življenja 
opozarja nase. O tem bi naj-
več vedeli in znali povedati 
tudi krajani Vojnika in oko-
lice, ki ob raznih nastopih 
vselej dodobra napolnijo 
dvorano kulturnega doma. 
Prav dober obisk prireditev 
daje članom društva nove 
in nove vzpodbude, pa tudi 
obveznosti za delo. 

Aktivnost se v društvu 
odvija v osmih sekcijah. Naj 

vam jih predstavimo: godba 
na pihala Male dole, pevski 
zbor, recitacijska skupina, 
dramska sekcija, knjižnica, 
likovna sekcija, kino sekcija 
in oktet Lokvanj. Nekatere 
sekcije so še zelo mlade, a 
zato nič manj aktivne in 
uspešne pri svojem delu, 
druge spet se lahko pohvali-
jo z dolgoletno tradicijo. Ta-
ko bo godba na pihala iz Ma-
lih dol kmalu proslavila 105. 
obletnico svojega obstoja. 
To pa je jubilej brez primere! 
Pevskemu zboru se je letos 
pridružil še oktet Lokvanj, 

ki je po svojem nastanku si-
cer mlad, a mu občinstvo, 
kamorkoli pride oktet, rado 
prisluhne. Tudi recitacijska 
skupina je s svojim sodelo-
vanjem na raznih priredi-
tvah, revijah in Naši besedi 
opravičila svoj obstoj. Člani 
dramske sekcije so se že loti-
li vaj za komedijo s katero se 
bodo predstavili drugo leto. 
Najmlajša med sekcijami je 
kino sekcija, ki je bila usta-
novljena 22. julija letos. Vse 
sekcije pa se med seboj do-
polnjujejo in sodelujejo, kar 
je za dobro delovanje kultur-

nega društva še kako po-
membno. V letošnjem letu je 
imelo društvo skupaj 62 na-
stopov, razen tega pa je štiri-
krat gostilo skupine iz dru-
gih krajev. 

Veliko dela so člani vložili 
v organizacijo medobčinske 
dramske revije. Pred krat-
kim so bili pri Vojničah v 
gosteh pevci iz Koroške. Vse 
te prireditve so bile dobro 
obiskane, obiska pa ni manj-
kalo tudi na številnih inter-
nih proslavah in prireditvah 
s katerimi so obeležili vse 
pomembnejše dogodke in 
praznike. 

Društvo šteje okrog 80 čla-
nov in vsak izmed njih po 
svoje prispeva k aktivnosti. 
Vsi po vrsti na si želijo, da bi 
jim uspelo urediti dvorano, 
oziroma kulturni dom. Ne-
kaj najnujnejših del so že 
opravili, mnogo jih še načr-
tujejo za novo sezono. Treba 
bo urediti sanitarije, prekriti 
streho, obnovili in povečali 
bi radi knjižnico. Da so se 
izmotali iz najhujših težav, 
gre zahvala predvsem ZKO 
Celje, kulturni skupnosti Ce-
lje in krajevni skupnosti Voj-
nik. Od njih, zlasti od Zveze 
kulturnih organizacij, priča-
kujejo pomoč tudi v prihod-
nje. Ob tem ne gre prezreti, 
da tudi sami člani društva 
znajo krepko poprijeti za de-
lo in mnogi so v obnovi do-
ma vložili prenekatero pro-
sto urico. Tako bo tudi v pri-
hodnje, pravijo, saj bi radi 
delali in delovali v boljših 
pogojih in v dvorano priteg-
nili še več občinstva, ki jim 
vselej od srca zaploska. 

MATEJA PODJED 

BORCI SO 
ZBOROVALI: 
ALJAŽEV HRIB 

Krajevna organizacija zve-
ze borcev narodnoosvobo-
dilne vojne »Janko Skvarča« 
na Aljaževem hribu v Celju 
je imela pred kratkim svojo 
letno skupščino. Udeležba je 
jaila solidna, zbrala se je tret-
jina članov. Borci te krajev-

ne skupnosti so še vedno ak-
tivni in v središču družbeno-
političnega dogajanja. 

Za prihodnje leto so si za-
dali obširen program. Naj-
prej bodo obiskali Hišo cvet-
ja v Beogradu. Člani bodo 
sodelovali tudi v splošno 
ljudskem odporu ter pri pre-
našanju tradicij NOB na 
mlajšo generacijo. Nenehna 
in trajna pa je tudi skrb za 
slabotne in bolne člane. Obi-
skali naj bi jih na domovih, 
kar so v preteklem letu tudi 
že napravili. 

FERDO SIRCA 

KO ZB NOV 
KAREL D. KAJUH 

Na letni delovni konferen-
ci krajevne organizacije ZZB 
NO^^ Karel Destovnik-Ka-
juh v Celjja 11. december so 
spregovorTfi o vsebini dela in 
predlagali, kaj bi bilo treba 

podvzeti, da bi bilo delo or-
ganizacije v prihodnje še 
bolj bogato. Borci so sprego-
vorili predvsem o zdravlje-
nju bolnih in invalidov, o 
stanovanjskih vprašanjih in 
o priznavalninah. Potrdili so 
program dela za prihodnje 
leto, ki predvideva še večjo 
politično aktivnost borcev v 
Krajevni skupnosti in druž-
beno-političnih organizaci-
jah. Zlasti je treba pritegniti 
tiste, ki doslej niso bili aktiv-
ni. Dopolnili bodo poverjeni-
ško mrežo, obiskovali bolne 
na domovih, v bolnišnicah in 
zdraviliščih pa tudi ostarele 
in težko, ali sploh nepokret-
ne. Družabno življenje je tre-
ba poživeti, zato je predvi-
den en izlet in še posebej 
obisk hiše cvetja v Beogra-
du, muzej 25. maja in še ne-
katerih zgodovinskih zna-
menitosti našega glavnega 
mesta. 

R.U. 

O NOVOLETNIH 
VOŠČILNICAH 

Poštarji so že začeli nositi 
prve novoletne voščilnice 
in šele te so marsikoga v na-
glici vsakdana opozorile, da 
se staro leto izteka. Opozo-
rile pa so tudi, da je to prav-
zaprav čas novoletnih na-
kupov, daril in čestitk, kar 
vse v večini odlagamo čisto 
na zadnje dni decembra. To-
da prav zdaj, še v teh dneh 
je morda najbolj primeren 
čas za tovrstne opravke po 
trgovinah in knjigarnah, 
saj nakup v prednovoletni 
gneči še malo ni prijeten. 

V naslednjih nekaj vrsti-
cah se bomo omejili samo 
na nakup novoletnih voščil-
nic. Resda so se naše knji-
garne in trafike dodobra za-
ložile z njimi, čeprav vse 
pravzaprav ne bi smele naj-
ti prostora na prodajnih po-
licah. Povedano drugače: 
mnogo kičastih čestitk ne 
odtehta sicer tudi dobre po-
nudbe boljših, ki pa jih je 
neprimerno manj, v veliki 
večini pa so jih že tudi raz-
prodali. Tako kupcu ne 
preostane nič drugega, da 
seže po onih drugih, precej 
»posladkanih* kartončkih, 
ki imajo pred dobrimi če-
stitkami samo to prednost. 

da so neprimerno bolj poce-
ni. No, to je včasih, ko je 
treba dvakrat obrniti vsak 
dinar, tudi nekakšna pre-
dnost, čeprav razlika v ceni 
med dobrimi in slabimi 
spet ni tako astronomska, 
da ji s skrbno izbiro ne bi 
bili kos, pa čeprav na račun 
manjšega nakupa voščilnic. 
Mnogi so se izdelave novo-
letnih voščilnic lotili kar 
sami, ali pa so to delo pre-
pustili otrokom in verjemi-
te, da bo prejemnik doma 
izdelane čestitke mnogo 
volj vesel, kakor belo pika-
stih gobic, dimnikarčkov, 
srnic, podkvic, pujskov in 

štiriperesnih deteljic. 
Kljub vsemu pa vam bi 

radi predlagali, da med vo-
ščilnicami, če jih boste že 
kupovali, poiščete ali pov-
prašate za zelo lepe Unice-
fove, ki jih boste morda v 
teh dneh še dobili v komple-
tih po deset voščilnic in po-
samič. Lepe voščilnice je iz-
dal tudi koordinacijski od-
bor za pomoč narodnoosvo-
bodilnim gibanjem in 
žrtvam imperialistične 
agresije pri predsedstvu 
RK SZDL Slovenije. Svojo, 
lahko rečemo, umetniško 
vrednost, imajo tudi voščil-
nice, katerih izkupiček bo 
šel v korist Zveze paraple-
gikov. Res pa je, da je prav 
te voščilnice zlasti v zad-
njih dneh pred novim letom 
težko dobiti in kdo ve, ali 
zato, ker se k^igame in tra-
fike niso z njimi dovolj do-
bro založile, ali zato, ker je 
po nuh večje povpraševa-
nje. Če je temu vzrok sled-
nje, bi morali trgovci bolj 
prisluhniti kupcem in jih 
sami tudi predlagati in sve-
tovati, kaj naj kupijo in 
kakšen je namen prodaje ta-
kih solidarnostnih čestitk. 

MATEJA PODJED 



KAJ NAM JE »POVEDALO« 183 ANKETNIH LISTOV? 

NOVI TEDNIK JE BRALCEM PO VOUI?! 
Okoli 150 udeležencev se je zares potrudilo pri izpolnjevanju 

Nagradna anketa med bralci Novega 
tednika, ki je bila objavljena 2. oktobra 
letos, žal ni bila tako uspešna kot smo 
pričakovali. Le 183 naših bralcev se je 
odločilo za sodelovanje in če po opravlje-
ni analizi anket ugotovimo, da je le okoli 
150 udeležencev ankete skrbno in po 
premisleku izpolnilo, potem imamo na 
voljo mnenja približno enega odstotka 
naših bralcev. Zanesljivo vodilo za ure-
dništvo bi bilo vsaj 10 odstotkov skrbno 
izpolnjenih anket, ko bi lahko »za 
prmej« verjeli, da si večina želi tak in tak 
časnik. Poleg tega ni bil dosežen ustre-
zen »reprezentančni vzorec«, vsaj kar za-
deva socialni .sestav naših bralcev. Tudi 
raz.^irjenosti Novega tednika po posa-
meznih občinah odnos v številu prispe-
lih anket ne odgovarja. Določeno izkriv-
ljenost podobe, ki jo anketa ponuja, je 
prispevalo tudi to, da je anketa bila »na 
gracina" in so mnogi odgovarjali tako, da 
bi se ne zamerili, čeravno ta vidik v 
ničemer ni vplival na odločitev žrebanja. 
Nadalje je komaj polovica udeležencev 
rned našimi bralci odgovorila na vsa za-
stavljena v prašanja, saj tudi pri tistih, ki 
•SO .se izpolnjevanja lotili resno, pogo.sto 
manjka kak.šen odgovor. 

No, kljub vsemu pa anketa nudi precej 
oprijemljivo podobo o tem, kakšen se 
jim časnik zdi, kakšen naj bi bil, kaj 
najraje prebirajo, česa je premalo in česa 
preveč, kakšne zvrsti jih najbolj privlači-
jo. Pove tudi spodbudne podatke o tem, 
kako je časnik bran in kakšna »zvesto-
ba« bralcev nas zavezuje, da se zanje še 
bolj potrudimo. Zato najlepša zahvala 
vsem, ki so bili dobre volje in so se po-
trudili v anketi sodelovati. 

PISAN MOZAIK UDELEŽENCEV 
NAŠE ANKETE 

Med 183 anketiranci je bilo 123 rednih 
naročnikov, 44 takšnih, ki časnik redno 
kupujejo in 16 bralcev, ki tednik kupuje-
jo občasno. 

DOLGOLETNI HIŠNI PRIJATELJ 
Med anketiranimi je 25 bralcev, ki te-

dnik berejo 25 let, 23 že 10 let, 18 po 20 
let, kar 14 nam je zvestih 34 let, 11 po 30 
let, skratka dve tretini bralcev prebira 
naš časnik med 15 in 34 let. 

Drugi razveseljiv podatek je, da ome-
njenih 183 izvodov Novega tednika pre-
bira 721, kar pomeni, da en izvod prebi-
rajo poprečno štirje bralci. Če to popreč-
je drži za celotno naklado tednika, po-
tem lahko računamo, da časnik bere 
okoli 60.000 ljudi. 

STAROST, SPOL IN SOCIALNI 
VIDIK 

Novi tednik je časnik bralcev v zrelih 
in modrostnih letih, če naj veljajo izsled-
ki o starosti. 33 je starih med 50 in 60 let, 
prav tako 33 med 60 in 70 leti. Najbrž pa 
to ne bo točno, ker je delež upokojencev 
zelo visok, za katere bi rekli, da so si lažje 
odtrgali čas za sodelovanje. V letih od 20 
do 30 je 31 udeležencev, od 30 do 40 let 
28, prav toliko pa od 40 do 50 let. Do 20 
let je starih 24 anketirancev, nad 80 let pa 
8. 

Med udeleženci ankete prevladujejo 
ženske, kar 108 jih je, moških pa 75. 

Kot že rečeno, najbolj izstopa iz okvir-
ja »reprezentačnega vzorca« socialni sta-
tus. 51 je delavcev, 42 upokojencev, 33 
uslužbencev, 24 gospodinj, 12 dijakov, le 
7 kmetov, 5 študentov, en sam izobraže-
nec, obrtnik in 1 vojak. Šestorica spola 
ni navedla. 

Ocenjujemo, da je vsaj dobra tretjina 
naših bralcev kmetov, zato je njihova 
udeležba v anketi zelo šibka. Bil je okto-
ber in nezanesljivo vreme je kmečke 
bralce zaradi spravila pridelkov gotovo 
močno odtegnilo sodelovanju. 

OD KOD SO PRIHAJALE 
ANKETE 

Tudi tu ni »vzorčnega« razmerja. Po 
občinah se je udeležilo naše anketne ak-
cije: Celje 80, 2alec 26, Šenčur 21, Laško 
15, Velenje 7, Mozirje in Šmarje po 6, 
Slovenske Konjice 5, druge občine v Slo-
veniji 5, druge republike 4, neugotovlji-
vih o kraju bivanja pa je bilo 8. 

Začudenje, s katerim nam je postregel 
kup 183 anket, je dejstvo, da med vsemi 
imeni nismo odkrili enega vplivnejšega 
družbenopolitičnega delavca na ravni 
občine. Tudi v tem pogledu je anketa 
»zgovorna«. 

KDAJ JE BIL TEDNIK BRALCEM 
NAJBOLJ PO VOLJI? 

Četrti sklop vpra.šanj v anketi je tisti, 
ki daje slutiti, da .se udeleženci zaradi 
»nagrade« niso hoteli določnej.še izraža-
ti. Kar 83 je takšnih, ki se niso mogli 
odločiti za odgovor. 65 jih je, ki pravijo, 
da je tednik najboljši v zadnjem letu, 12 
jih trdi, da je bil boljši pred petimi leti; 
da je bil boljši pred 10. leti sporoča 8 
udeležencev in da je bil boljši še dlje 
nazaj pravi 12 anketirancev. 

Enake pomisleke nudijo odgovori de-
vetega sklopa vprašanj. Da je sedanja 
uredniška politika v redu, trdi 87 bral-
cev. Da problemov ne osvetlimo z vseh 
plati, nam zameri 27 bralcev, da smo ob-
jektivni, sodi 26 udeležencev, da preveč 
hvalimo pravijo 4 bralci, da smo premalo 
kritični le 3, da odslikavamo življenje in 
dogodke črno-belo, pravita 2, medtem 
ko se jih je 29 izjasnilo, da o tem nimajo 
nobenega mnenja. 

GOSPODARSTVO SE ZDI 
NAJPOMEMBNEJŠE 

Ko so se tehtali vrstni red vsebinskih 
področij, ki jih zanimajo, so se bralci 
takole odločili: 

85 točk si je pridobilo prvo mesto med 
zvrstmi gospodarstvo, kar dokazuje, da 
je v tem stabilizacijskem obdobju ta pro-
blematika zlezla bralcem pod kožo. 

70 točk je dobilo zabavno čtivo, kot so 
roman, potopis, -črtice, humor, križanke, 
skratka zanimivo branje in prispevki. 

69 točk pripada socialnim vpraša-
njem, zdravstvu, zdravju na sploh, kar 
odkriva velik interes za eno od temeljnih 
življenjskih \Tednot. 

57 točk si je prislužila kultura, skupaj 
z znanostjo in umetnostjo. 

56 točk je v tekmi z drugimi vesbinski-
mi področji dosegel šport vključno z re-
kreacijo. 

51 točk so bralci pripisali političnemu 
življenju, družbenim odnosom, samou-
pravljanju, poročilom s sej, sestankov 
itd. 

51 točk pa je dosegel takoimenovani 
splet družbene kronike, kot so nesreče, 
jubileji, gibanje prebivalstva, sodna kro-
nika itd. 

PISMA BRALCEV IN REPORTAŽE 
NAJBOLJ PRILJUBLJENE 
ZVRSTI 

Novinarske zvrsti, kot način posredo-
vanja časopisnih sporočil so pokazale 
naslednjo razvrstitev: 

89 točk je postavilo na prvo mesto 
naše bralce same, torej njihove prispev-
ke v pismih bralcev (Vaša stran). 

88 točk so udeleženci prisodili repor-
tažam, kar odkriva nagnjenost bralcev 
za živo, neposredno odslikavanje dogod-
kov in problemov. 

72 točk Imajo po anketi »obrazi«, por-
treti naših ljudi, predstavitve - torej pi-
sanje o konkretnih ljudeh in njihovih 
problemih. 

67 točk so si prislužili intervjuji, spo-
znanja stališč in mnenji, kot temu pravi-
mo »iz prve roke«. 

. 65 točk pripisujejo bralci komentar-
jem, v katerih posamezniki, predvsem 
novinarji, izpostavljajo svoja stališča do 
družbenih vprašanj. 

65 točk dosegajo tudi »tednikove ak-
cije«, ki odslikavajo razne pojave, pro-
bleme in odmeve v javnosti. 

64 točk za potopise, razkriva radove-
dnost bralcev, ki radi pogledajo skozi 
»okno« v svet. 

57 točk pa dodeljujejo bralci poroči-
lom in novicam o političnih, gospodar-
skih in drugih dogodkih po širši domovi-
ni in po svetu. 

KAJ BRALCI POGREŠAJO, A JE 
TEDNIK ŽE PRINAŠAL? 

Bralci navajajo: Poročila s tržnic, kri-
žanke, humor, kuharske in gospodinjske 
(stabilizacijske) nasvete, zdravstvene na-
svete, horoskop, rubriko »Sosed sose-
du«, zanimivosti po svetu, akcije kot so 
bile matere z 10 in več otroki, najbolj 
podobnih dvojčkov, starih mlinih, na-
gradne igre, o ljudskih običajih, ljube-
zenske zgodbe izpod peresa bralcev, 
pravne nasvete, modni kotiček, tudi 
opuščene »lepotice« na zadnji strani, se-
rije, kot je bila »ljubezen in poročni obi-
čaji po svetu«, zaupni pomenki, več pro-
stora za roman itd. 

KAJ JE BRALCEM OSTALO V 
SPOMINU? 

Najvišje ocenjujejo naše predstavitve 
krajevnih skupnosti, pisma bralcev, po-
topisi, prispevki otrok, podlistki o zgo-
dovini NOB, usode ostarelih, dogodki v 
besedi in sliki. Konkretno omenjajo pri-
spevke Franja Fijavža, podlistek o ger-
manizaciji Slovencev, »Razglednice iz 
ZRN«, zgodbe o »laški gostilničarki«, 
akcije, kot je bila »o straniščih«, pisanje 
o jubileju poštne kočije in podobno. 

ČESA NAJ BI BILO VEČ, ČESA 
MANJ? 

Najprej o zvrsteh. 68 jih je za več novic 
in poročil, 53 za več reportaž, 37 za več 
intervujev, 13 za več fotografij in 7 za več 
komentarjev. 

Zanimiv je vrstni red o vsebinskih po-
membnosti prispevkov. Da ne bi ponav-
ljali vsebinskih področij, bomo glasove 
za uvrstili na prvo, proti pa na zadnje 
mesto in le-te v oklepaju: 

120»glasov za več pisanja o zgodovini 
naših krajev (manj 15); 117 o socialni 
problematiki (-7); 116 več o kmetijstvu 
(-12); 108 več o življenju delavskih dru-
žin (-13); 103 več o NOB (-15); 101 več o 
mladini in otrocih (-13); 98 več o proble-
mih žensk (-20); 87 o zanimivostih iz pre-
teklosti (-31); 81 več o življenju delovnih 
organizacij (-33); 72 več o znanih osebno-
stih (-33); 65 več o kulturi in umetnosti 
ter znanosti (-42); 62 več o športu in 
športnikih (]56); 49 več o delu političnih 
organizacij (-52) in 48 več o delu društev 
(manj 46). 

Zanimivo ali ne? Kolikor v očeh bral-
cev vrednost snovnih področij pada, 
hkrati raste število »glasov« za manj. 

BRALCI POGREŠAJO 
U U B E Z N I ? ! 

Kako bomo izbirali bodoči roman, 
mnenja bralcev zelo jasno predeljuje. 57 
jih je za ljubezenskega, 38 za zgodovin-
skega, 20 za humorističnega, 19 za življe-

njepisnega (biografskega), 17 za vojnega 
(NOB), 11 za kriminalnega, 11 za social-
nega, 6 za znanstveno-fantastičnega in 4 
za pustolovskega. 

KAJ VSE NAŠI BRALCI ŠE 
PREBIRAJO? 

50 bralcev navaja, da poleg tednika be-
re še troje časopisov, 50 še dva, 24 še 
štiri, 15 še pet, 13 še šest časopisov in 
tako naprej. Samo Novi tednik bere le 7 
bralcev. Najpogosteje so poleg tednika 
na domači mizi še Delo, Jana, Večer, 
Stop, Antena, Telex, kmečki glas itd. 

Od 183 bralcev, ki so izpolnili anketo, 
posluša Radio Celje 155 anketirancev 
oziroma gospodinjstev. Ce vzamemo v 
obzir podatek po poprečju 4 bralcev na 
izvod - torej nad 600 poslušalcev radia. 
Ker je iz ankete razvidno, da četrtina 
bralcev Radio Celje ne dobi na svojih 
aparatih, bi lahko ugibali, da naš radio 
posluša 40.000 naših bralcev. 

Z DOSTAVO IN PRODAJO 
VEČINA ZADOVOLJNA 

115 naročnikov dobiva tednik ob četrt-
kih, 10 ob petkih, trije" ga dobivajo nere-
dno in na treh prodajnih mestih ga rado 
zmanjka. 

IMAMO 63 IMEN NOVIH 
SODELAVCEV 

Od 183 anketiranih se je 47 izjasnilo, da 
bi z nami redno ali občasno sodelovali 
kot dopisniki in sodelavci, 16 imen so 
predlagali udeleženci iz svoje soseščine. 
Od teh vseh jih kakšnih deset že sedaj 
sodeluje. To je bogata bera kandidatov, s 
katerimi bomo stopili v stik. 

»TOP-LISTA« NAŠIH ČLANOV 
UREDNIŠTVA IN SODELAVCEV 
- Bralci so izbrali: Janez Vedenik (36), 
Tone Vrabl (34), Mateja Podjedova (26), 
Milan Božič (16), Damjana Stamejčičeva 
(14), Jure Krašovec (9), Drago Medved 
(7), Mitja Umnik (4), Brane Stamejčič (3), 
Zdenka Stoparjeva (2) in Marjela Agreže-
va (1). Sodelavec Ernest Rečnik (Potopis 
po Skandinaviji je v tem času bil v obja-
vi) je dobil 11 glasov, po enega pa še 
naslednji: Lojze Ojsteršek, Jože Petek, 
Jože Kuzma, Jože Volfand, Kari Jug, JVIi-
lenko Strašek in Pogačnik Janko. 

ZASTOPANOST BRALČEVEGA 
KRAJA V TEDNIKU 

Seveda smo bralce vprašali, kako so 
zadovoljni s poročanjem iz njihovega 
kraja. Seveda so pri tem nekateri mislili 
kar na svojo ulico ali vas, ko jih je kar 91 
odgovorilo, da tednik o njih preporedko 
piše. 70 jih je reklo, da je poročanje zado-
voljivo, 17 pa, ki so očitajoče pristavili, 
da o njihovem kraju sploh ne pišemo. 
Sicer pa 53 bralcev pravi, da berejo novi-
ce iz krajev, ki jih poznajo, 124 pa jih trdi, 
da berejo praktično vse od kraja. 

To so nekateri poglavitni povzetki iz 
obdelane ankete. O tem, kako sem se ob 
obdelovanju tudi muzal in hahljal, kako 
sem »lovil« tiste, ki so anketo izpolnjeva-
li površno kar tako tjavdan, prihajali sa-
mi s seboj v nasprotje, kakšen bi moral 
biti Novi tednik, če bi upoštevali vse 
podatke in navedbe - o tem v šaljivejši 
obliki v naši novoletni - praznični šte-
vilki. 

JURE KRAŠOVEC 



CESTA V 
SLIVNICI 

Ob kozjanski cesti, ki se 
vijuga od Celja, skozi Šent-
jur, in Slivnico v Kozje je z 
desne strani odcep na Slivni-
co. Cesta je dolga 2,5 cm. As-
faltirana je v celotni dolžini. 
Je vseka!cor med redkimi as-
faltiranimi cestami na tako 
hribovitem terenu. 

Za gradnjo ceste je poskr-
bela krajevna skupnost, 
mnogi krajani kot inž. Pož-
leb, Klemene, Silvo Mastnak 
in drugi pa so zbirali finanč-
na sredstva. 

Žal, pa se mnogi ne zave-
dajo pomena ceste, ki pelje 
skozi kraj. Tako nekateri 
grabijo na cesto listje, suho 
dračje, veje in drugo. Pri hiši 
št. 22 v Slivnici ni skopan 
jaiek za vodo. Zato se otroci 
igrajo po blatu, kar seveda ni 
najbolje. 

V zimskem času skroi za 
cesto Milan Pintar, ki tudi 
zbira denar za sol, plug in 
oranje. Je dober gospodar. 

Ali bodo vsi, ki se ne zave-
dajo pomena ceste, odgovar-
jali pri sodniku za prekrške? 

STANE KURNIK 

UREDNIŠTVO: Morda pa 
bi se prej z vsemi tistimi, ki 
delajo na cesti ali s cesto 
tisto, kar bi ne smeli, naj-
prej pogovorili v krajevni 
skupnosti. Po vsej verjetno-
sti bi bil tak razgovor učin-
kovitejši kot pa obravnave 
pred sodnikom za prekrške. 
Te naj bi bile šele potem, če 
prva beseda v domačem 
krogu ne bi zalegla. Seveda 
pa se povsem strinjamo z 
vami, da mora red vladati 
tudi na tem področju. 

ZGODILO SE JE 
MIMOGREDE... 
v lokalnem avtobusu 

V tistem rdečem, ki pelje 
proti Žalcu in še naprej. Zu-
naj je snežilo. Bil je poln pot-
nikov. Veliko mladih. Precej 
glasnih. 

Postajališče v Medlogu, 
pred prehodom železnice čez 
cesto. Gneča. Ljudje so izsto-
pali počasi. Drselo je. Pa 
sneg. 

K vratom je stopila tovari-
šica. Ni hitela, ker tudi ni 
mogla. Stopala je previdno. 

»Izstopi hitro ti p...!« se je 
oglasil mlad, premlad fant. 

Tovarišica, čeprav so jo za-
srbele dlani, da bi udarila, se 
je samo obrnila in vprašala: 

»Kaj si rekel?« 
Nekateri so onemeli. Tudi 

nekateri mladi. On, ki mu je 
bilo vprašanje namenjeno in 
ki se je »postavil« z besedo, s 
katero se ni odlikoval, je sa-
mo odvrnil: 

»Saj nisem rekel vam!« 
(Čeprav ni bilo nobene dru-
ge, ki bi ji bile lahko name-
njene prve besede in 
psovka). 

* 

Na cesti 
Bilo je na Trubarjevi ulici 

v Celju. Trije mladi so sneli z 
betonskega postavka poso-
do za odpadke in jo pričeli 
brcati po pločniku. 

Tovariš, ki jim je sledil, jih 
je mirno, preveč mirno, ogo-
voril: 

»Ali se vam ne zdi, da bi 
bilo prav, če bi posodo vrnili 
na njeno mesto?« 

Pogledali so ga, prebodli z 
očmi in dejali. 

če vam ni všeč, kar dajte 
nazaj! 

-mb 

UREDNIŠTVO: Dve re-
snični zgodbici iz našega 
življenja. Dve, ki veliko po-
vesta. Sreča, da niso vsi 
mladi enaki! 

ANONIMNOST 
NA 
KVADRAT 

Na kvadrat v pravem po-
menu besede. Prejeli smo 
kar dve pismi na skoraj isto 
temo, in obe anoninmi. Eno 
od teh, pisala ga je »Vaša 
bralka« se končuje celo s če-
stitko za novo leto. Škoda, 
da ne vemo, katera nam je 
to zaželela! 

Prvi od obeh anonimne-
žev piše v imenu ogorčenih 
potnikov, ki se vsak dan vo-
zijo z Izletnikovi avtobusi. 
Upajmo, da tudi ti potniki 
niso anonimni! V njem pa 
načenja aktualno temo - za-
mude avtobusov, zato za-
mujanje pri prihodu na de-
lo, potrdila, oziroma opra-
vičila zaradi avtobusnih za-
mud in še kaj. Tudi na ra-
čun prehitrih voženj, obna-
šanja, zlasti mlajših sprevo-
dnikov, gneče v avtobusih, 
tudi postajanje na predelih, 
kjer ni posta iališč pa izsto-
pajo mlajše ženske, itd., itd. 

Skoda, zares škoda, da je 
avtor tega pisma ostal za te-
mno, brezimno zaveso! 

Tudi drugo pismo sega na 
avtobusno področje in se 
avtorica med drugim spra-
šuje, zakaj se šoferji ne drži-
jo voznih redov. Na vsak na-
čin aktualen problem. 

Dve pismi in dva anoni-
mneža. Kako dolgo še tako? 
Dve pismi in nekaj aktual-
nih vprašanj, ki pa bodo 
ostala v anonimnosti vse 
dotlej, dokler se avtorja ne 
bosta predstavila z vsemi 
osebnimi podatki: imenom 
in priimkom, krajem stano-
vanja . . . 

Pa brez zamere. Mi nismo 
anonimni! 

UREDNIŠTVO 

TAKŠNE IZJEME 
BOLIJO! 

v petek, 5. decembra letos, 
je moji ženi umrl oče. Ob 
tem je prišlo do neprijetnega 
dogodka v kolektivu Delov-
ne organizacije Zarja Žalec, 
TOZD Konfekcija Petrovče. 
V Zarji sva sicer zaposlena 
oba, vendar v različnih te-
meljnih organizacijah. 

Običaj ob takšnih prime-
rih, ob smrti, je, da osnovna 
organizacija sindikata v de-
lovni organizaciji in po mož-
nosti tudi sodelavci dajo ve-
nec za pokojnikom. V prime-
ru smrti očeta moje žene pa v 
njenem TOZD Konfekcija ni 
bilo tako, čeprav so bili o 
smrti pravočasno obveščeni. 
Nihče pa ni ustrezno ukre-
pal. 

Prav gotovo je to slab pri-
mer ob žalostnem dogodku. 
Ce je tradicija, da vedno da-
jejo vence vsem, bi morali to 
spoštovati tudi zdaj. Ce pa 
tako ne gre, bi bilo bolje, da 
bi nikomur ne dajali vencev, 
kajti takšna razlika, oziroma 
izjema, kot se je zgodila to-
krat, boli! 

MARTIN CILENSEK, 
Žalec, Soseska 5 

UREDNIŠTVO: Da, takš-
ne in podobne izjeme, razli-
ke, vodno bolijo. V vašem 
primeru je izjema ob boleči-
ni še bolj boleča. Kaj pravi-
te na to tovariši iz žalske 
Zarje, oziroma iz TOZD 
Konfekcija v Petrovčah? 

KDO SO NAGRAJENCI ANKETE NOVEGA TEDNIKA 
V ponedeljek opoldne smo se zbrali 

v uredništvu, da bi izžrebali srečne do-
bitnike nagrad nagradne ankete Nove-
ga tednika, ki je bila objavljena v 39. 
številki Novega tednika. V uredništvo 
smo povabili tovarišico Irmo Jurko-
šek iz Celja, ki je tudi sodelovala z 
odgovori v anketi in je bila pri žreba-
nju predstavnica vseh anketirancev. 
Opravila je tudi najbolj pomemben del 
žrebanja, iz kupa poslanih anket je iz-
žrebala naslednje nagrajence: 

PET KOMPLETOV KERAMIČNE 
UBOJE 

Terezija Vrečar, Store 1, Oton Sa-
mec, Poljče 1, Strmec, Marta Arzen-
šek, Vrbno 6, Šentjur, Stanko Grego-
rič, Ločica 25, Polzela, Ivan Bitenc, 
Spodnje Pobrežje 6, Rečica ob Savinji. 

PET OLIMPIJSKIH MAJIC -
TOPER CELJE 

Bojan Točaj, Šmartno v Rožni dolini 
40, Irena Arzenšek, Gorica 27, Gorica 
pri Slivnici, Karel Teršek, Padež 9, La-
ško, Jože Pečenko, Dušana Kvedra 33, 
Šentjur, Janko Leskošek, Jurklošter 
54 

TRI KNJIŽNE NAGRADE -
MLADINSKA KNJIGA C E U E 

Andrej Uranjek, Prebold 107, Jerica 
Ažman, Paška vas 26 a. Tone Sterban, 
Strmca 33, Laško 

DESET DENARNIH NAGRAD 
PO 100 DIN - NOVI TEDNIK 
RADIO C E U E 

Peter Pregrad, Maistrova 4, Celje, 
Miki Nosan, Mariborska 7, Celje, Hilda 
Krajnc, Podgorje 12, Frankolovo, Va-
lentina Zmrzlak, Dolenja vas 63, Pre-
bold, Anton Novak, Vrunčeva 29, Ce-
lje, Rudolf Fajgel, Partizanska 11, Ce-
lje, Nada Golob, Rimska c. 6 a, Laško. 

Bojan Pirih, Ul. Moše Pijade 24, Celje, 
Hedvika Skorc, Podgrad 51, Šentjur, 
Toni Polak, Borisa Kidriča 94, Sibenik 

Izžrebance, ki dobijo komplete Ke-
ramične Liboje, Toprove olimpijske 
majice in knjige Mladinske knjige 
vljudno vabimo, da pridejo po nagrade 
osebno v naše uredništvo (Celje, Trg 
V. kongresa 3 a). Denarne nagrade pa 
bomo poslali izžrebancem po pošti. 
Čestitamo! 

Zadnjič sem se pa pošteno razburil, ko mi 
na občini niso hoteli izstaviti nekega doku-
menta, ker nisem imel osebne s sabo. Pa 
jim nisem ostal dolžan. Zabrusil sem jim: 
»Kar ljubljansko vpadnico si poglejte. Saj 
še uporabnega dovoljenja nima, pa se že vsi 
lahko vozijo po njej. Jaz pa imam uporabno 
dovoljenje že trideset let« 

ZNOVA PROBLEMI V DOMU 
UPOKOJENCEV CELJE 

Zaradi problemov, ki so se znova nakopičili v celjskem 
Domu upokojencev in so zopet vznemirili oskrbovance 
doma, se bodo prihodnji teden - najverjetneje že v torek -
sestali skupaj predstavniki oskrbovancev, članov kolektiva 
in predstavniki skupnosti socialnega skrbstva v Celju. Na 
sestanku bodo poskušali razčistiti probleme in urediti od-
nose, ki so se v zadnjem času ponovno zaostrili na relaciji 
oskrbovanci-delavci Doma upokojencev v Celju. 

DS 

CELJE: 
Rodilo se je 39 dečkov in 

24 deklic. 

ŽALEC: 
Rojstev ni bilo. 

ŠMARJE PRI JELŠAH: 
Rojstev ni bilo. 

LAŠKO: 
Rojstev ni bilo. 

SLOVENSKE KONJICE: 
Rodilo se je 5 dečkov in 4 

deklice. 

POROKE: 

CELJE: 
Poročili so se trije pari. 

ŽALEC: 
Porok ni bilo. 

ŠMARJE PRI JELŠAH: 
Poročil se je en par. 

CELJE: 
Umrli so: Ljudmila MI-

KLIČ, 70, iz Celja, Jožef LE-
NART, 70, iz Prožinske vasi, 
Ferdinand DORNIK, 68, iz 
Zidanega mosta, Štefanija 
VEDE, 70, iz Pečovnika, Ma-
rija KRAMAR 70, iz Hreno-
ve, Elizabeta ŽAGAR, 79, iz 
Celja, Terezija OBREZ, 67, iz 
Drešinje vasi Jožef STER-
NAD, 85, iz Železna, Štefan 
STRUK, 60, iz Rogaške Sla-
tine, Jakob REBERNIK. 71, 
iz Andraža nad Polzelo, Mi-
hael LAMPREH, 68, iz Lem-
berga, Ljudmila PETEK, 82, 

iz Kompol, Franc PRIVOS-
NIK, 88, iz Šempetra, Alojzi-
ja JELOVNIK, 70, iz Migoj-
nic, Rudolf FLIS, 70, iz Stor, 
Vincenc GRAČNAR, 78, iz 
Visoč, Ernestina DEJAK, 78, 
iz Celja, Helena HRNČIČ, 52, 
iz Celja, Anton IMPERL, 61, 
iz Podgorce, Amalija BER-
SKO 75, iz Sp. Sečovega, Ja-
nez ŽERAK, 60, iz Strmca 
pri Rogatcu, Jožefa FID-
LER, 61, iz Sp. Gabemika, 
Marija PAVLIC, 77, iz Loči-
ce, Franc ZVONAR, 69, iz 
Dola pri Šmarju, Jože PO-
DREBERSEK, 46, iz Laške-
ga, Dragica ZOLGAR, 60, iz 
Laškega, Ivana BRESKO, 
51, iz Rečice, Jernej POLUT-
NIK, 4B, iz Celja, Mihael ZO-
HAR, 57, iz Celja, Franc 
KAVČIČ, 71, iz Celja. 

ŽALEC: 
Umrli so: Neža TER-

GLAV, 82, iz Pongraca, Jo-
žef FERME 66, iz Limovca, 
Ivan BOZlc:, 73, iz Gomil-
skega, Neža POČIVALNIK, 
79, iz Gorn-e vasi pri Prebol-
du, Avgust DEZNIKAR, 66, 
iz Dobrovelj, Mihael POC-
HLIN, 84, iz Zabukovice. 

ŠMARJE PRI JELŠAH: 
Umrli so: Franc NARAT, 

91, iz Dekmanc, Marija 
APLENC, 57, iz Verač, Franc 
VALENČAK, 36, iz Zdol, 
Frida SELIC, 45, iz Bodreža, 
Franc PREGRAD, 79, iz 
Trebč. 

RADEČE-LAŠKO: 
Umrli so: Angela Hribar, 

82, iz Radeč, Franc KRAM-
ZAR, 50, iz Radeč, Juro 
ILIČ, 34, iz Doribaba, Jajce. 

SLOVENSKE KONJICE: 
Umrli so: Franc TAVČAR, 

53, iz Slovenskih Konjic, 
Kristina PULKO, 84, iz Loč, 
Julijana GORENJAK, 70, iz 
Nove Dobrave, Franc PETA-
CI, 52, iz Vitanja. 



PRED DNEVOM JLA, 22. DECEMBh 

Vojak Martin Turčan, po narodnost 
vojaški rok služi v Celju: »Mi vojak 
skupnosti smo ponosni na slavno i 
Titove osebnosti v svetu. Obvezal 
tovariš Tito s sodelavci tako dolgt 
čvrsti kot pred devetintridesetimi 
Smo Titova vojska in ponosni smoj 

Ob 39. rojstnem 
dnevu naše slavne 
JLA izrekamo če-
stitke vsem pripa-
dnikom JLA, voja-
kom in starešinam. 
Čestitka je namenje-
na tudi vsem, ki 
združno z našo JLA 
skrbijo za mir in var-
nost domovine, za 
nedotakljivost naše-
ga ozemlja! 

Ob 39. rojstnem dnevu naše JLA je dal komandant celj-
ske garnizije tovariš Nikola Mitrič naslednjo izjavo: 

"letošnj i 39. rojstni dan naše JLA proslavljamo brez na-
šega vrhovnega komandanta tovariša Tita. Čeprav so naša 
srca zaradi tega žalostna, smo ponosni na njegovo delo in še 
odločneje korakamo po Titovi poti v nadaljnjo izgradnjo 
samoupravnega sociali'^ma in uresničevanja koncepta 
splošne ljudske obrambe. 

Tudi v letošnjem letu smo dosegli celo vrsto zelo dobrih 
rezultatov tako v borbeni izurjenosti enot, kot tudi v krepi-
tvi celovite borbene pripravljenosti oboroženih sil in vseh 
drugih struktur, ki delajo na tem področju. 

Letošnje leto je pomembno po tem, ker smo koncept 
splošne ljudske obrambe poglobili v neposredni praksi ter 
teoretske postavke »postavili" na zemljo in jih vpeljali v vse 
naše obrambne in zaščitne strukture. Vse letošnje vaje in 
druge aktivnosti na tem področju so pokazale visoko raven 
dobre pripravljenosti, visoko moralno politično stanje in 
nera/.družljivo enotnost oboroženih sil, narodov in narodno-
sti. 

V leto.šnjern letu stno sodelovali pri skoraj vseh pomemb-
nejših akcijah, ki so jih pripravljali mlaciinci in delovni 
ljudje Celja ter drugih krajev celjskega območja. Na vseh 
teh akcijah so pripadniki celjske garni/ije opravili več kot 10 
tisoč delovnih ur. Poleg lega so rekonstruirali tri kilometre 
cest, naredili metrov popolnoma novih cest, zgradili 
dva mostova skupne dolžine 70 metrov in sodelovali v od-
stranjevanju posledic oh elementarnih nesrečah. Skupaj so 
pripadniki JLA v Celju vojaki in starešine opravili /.a 
okoli 180 tisoč delovnih ur, od tega starešine okoli iiO tisoč in 
ostalo vojaki. S stroji inženirijskih enot je bilo opravlji-nih 
okoli 4000 delovnih ur, ostala vojaška vozila pa so v teh delih 
opravila za več kot 90 tisoč kilometrov vo/.enj. Vrednost 
celotno opravljenih del v letošnjem letu tako presega 70 
milijonov novih dinarjev. 

S podobnimi akcijami bomo nadaljevali tudi v prihodnje 
tiM- tudi na ta način krepili med.sebojno sodelovanje.« 

Vsako popoldne pa vse tja 
do večernih ur je vojakovo 
življenje v vojašnici izpo-
polnjeno z najrazličnejšimi 
izven vojaškimi aktivnost-
mi. Verjetno bi težko izven 
vojašnice našli takšen pro-
stor, kjer bi bilo v »pogonu« 
toliko aktivnosti, ki so na-
menjene posameznim inte-
resom vojakov pa tudi sta-
rešin. O tem smo se pogo-
varjali s tovarišem Mirkom 
Kaliničem: 

»Kulturno-zabavno in 
športno življenje vseh pripa-
dnikov garnizije predstavlja 
eno od najbolj pomembnih 
področij njihove dejavnosti 
in pripravljanja na obrambo 
domovine. V pripravi, plani-
ranju in realizaciji vseh kul-
turnih dejavnosti izhajamo 
iz stališča, da je v kulturi in 
skozi kulturno življenje gra-
jen in izgrajen lik borca 
NOB, človeka novih vredno-
sti in ustvarjalca nove kul-
ture. 

Izhajajoč iz takšnih stališč 
in opredeljenj dajejo organi-
zacije zveze komunistov, ko-
manda in vsi ostali izredno 
velik pomen razvoju kultur-
no-zabavnih in športnih de-
javnosti v garniziji Celje. Ta-
ko so posebno pozornosti 

vredni rezltati, ki so jih na 
kulturno-zabavnem in šport-
nem področju dosegli vojaki 
v sodelovanju z mladino Ce-
lja, Hrastnika, Velenja in 
drugih krajev na celjskem 
območju. Vrhunec takšnega 
sodelovanja predstavlja v le-
tošnjem letu meseca maja.: 
osvojeno drugo mesto garni-
zije Celje na tretjem pregle-
du kulturno-zabavnih aktiv-
nosti na LJAO v Tolminu! 
Lepe dosežke smo dosegli 
tudi na tradicionalnih prire-
ditvah kot so »Mladost v pe-
smi, besedi in spretnosti« ter 
kvizu »Tito - partija - revo-
lucija«. Vsi ti dosežki pa nas 
obvezujejo po še boljšem de-
lu v prihodnjem obdobju.« 

Kje ste dosegli posebno 
dobre rezultate? 

Prepričan sem, da na po-
dročju petja koračnic. Vsaka 
naša vojaška enota predstav-
lja Jugoslavijo v malem in 
zato ni čudno, da s ponosom 
prepevajo povsod pesmi, kot 
so himna, Internacionala, 
Hej brigade, Jugoslavija in 
druge, z eno besedo - borbe-
ne, revolucionarne in voja-
ške pesmi. Enkraten je dogo-
dek, ko mladi fantje v unifor-
mah zapojejo himno Jugo-
slavije ob priložnosti dviga-
nja in spuščanja naše zastave 

sredi vojaškega kroga oz. 
pred spomenikom.« 

Kakšno je sodelovanje s 
civilnim prebivalstvom? 

»Povsod dobro, v Celju od-
lično. Dobro sodelujemo z 
organizacijami združenega 
dela, krajevnimi skupnost-
mi, šolami, skratka vsemi. 
Tu je dobro sodelovanje z 
družbeno-političnimi orga-
nizacijami. Da je vse to res 
pričajo številna organizirana 
skupna tekmovanja in to ne 
samo od Dnevu JLA, temveč 
tudi ob drugih priložnostih 
skozi vse leto. Posebno ob 
praznikih so vrata naše vo-
jašnice na široko odprta. Tu 
ne gre za spoznavanje mladi-
ne in vojakov, temveč tudi za 
spoznavanje z vojaško tehni-
ko, orožjem, vojaškim življe-
njem. ..« 

Vaše želje ob letošnjem 
prazniku? 

»Da bi s skupnim sodelo-
vanjem vseh pripadnikov 
JLA, TO in občanov v pri-
hodnje dosegli še boljše re-
zultate v programu priprav 
za obrambo domovine.« 

P. s.: na posnetku vidimo 
kulturno skupino ga.rnizije 
Celje, ki je nastopila v Tol-
minu, osvojila drugo mesto 
in za kar ji čestita general 
Svetozar Oro. 

NIJAZ MACAK iz kraja 
Dolina pri Zavidovičih, Mu-
sliman SR Bosna in Herce-
govina, po poklicu strojni 
tehnik: »To je prvič v mojem 
življenju, da praznujem Dan 
JLA v vojski. Ob tem prazni-
ku bi bil najsrečnejši, če bi 
prišh med nas borci in nam 
pripovedovali o težkih, a 
slavnih dneh naše preteklo-
sti. Ob prazniku bomo vojaki 
pokazali, kaj znamo, tako na 
vojaško borbenem področju, 
kot tudi kulturnozabavnem 
in športnem.« 

MIRAN PIHLER iz Sodra-
žice, Slovenec, SR Sloveni-
ja, učitelj: »22. december je 
eden najpomembnejših 
praznikov v SFRJ. Na ta dan 
praznujemo ne le začetke 
uspešnega delovanja naše 
prve proleterske brigade, 
ampak predvsem sposob-
nost, željo in odločnost, da 
državljani SFRJ z JLA na če-
lu ohranimo in obvarujemo 
pridobitve naših borcev med 
NOB in v vseh letih po vojni. 
To je praznik vseh realiza tor-
jev Titovih in Kardeljevih 
micli a 

ISMAIL ADNAN iz S« 
ja, po narodnosti Tut 
študira na islamski /akul 
ti v Turčiji: »Tiim Vuga 
vya halk ordusu na 22. an 
ordu giinunu kutlu oimai 
diler saygi ve siikranlar> 
sunarim. Bu guniim kurti 
šu icin yoldaš Tito.« (JV 
Titova armija in z najvei, 
dostojanstvom bomo šli 
njegovi poti. On je začet 
naše armije. Storili bo 
vse, da tudi naslednje Dn 
JLA slavimo v miru) 

RAJKO BANIČEVIČ iz 
Cetinja v Črni gori, Črnogo-
rec, po poklicu avtomeha-
nik: »Dan 22. decembar slavi 
se zato što je drug Tito osno-
vao prvu narodnooslobodi-
lačku brigadu u Rudu 1941. 
godine. Ovogodišnji praznik 
dana JNA prvi put čemo do-
čekat bez svog Vrhovnog ko-
mandanta - druga Tita, nei-
mara i tvorca svih naših po-
beda u ratu i miru. Meni je 
prvi put da slavim ovaj veliki 
praznik u JNA i to je velika 
čast za mene.« 

SELIM JAŠARI iz vasi 
Pasomo v občini Vučitrn, 
AP Kosovo, Albanec, kon-
čal Višjo pedagoško šolo, 
smer matematika, učitelj: 
»Esht festa me e madhe e 
ushtris son popullore, te ci-
len e perbeju te gjitha kom-
bet dhe kom besi t e Jugoslla-
vis sone socialiste vetgeveri-
se. . .« (To je naš največji 
praznik, katerega praznuje-
mo prav vsi, ne samo pripa-
dniki JLA. Spominjamo se 
dni, ko je bila rojena naša 
slavna vojska.) 

GIGO GICEV iz Istih 
Vinice, Makedonec, štiV 
strojne fakultete: »Dan 
bom prvič praznoval v 
ski. Vesel sem, da bom 1' 
nji praznik naše vojske ( 
noval skupaj z novimi P 
tel ji iz vseh republik it 
krajin, različnih narodo 
narodnosti, skratka z vS 
ki živijo v enakopravni 
cialistični samoupravni 
goslaviji. Bodočnost bo 
če bomo uresničevali T^ 
ideje in zamisli.« 



mk, doma iz Stare Pazove, študent telesne kulture, 
mk občan naše samoupravne socialistične 
)artizanov in Titovo delo. Navdušujemo se ob ugledu 
bf nas vseh je, da uresničimo vse tisto, kar je 
imeljito ustvarjal. Sporočamo: bomo enotni in 
ker je v našem interesu, da ohranimo vse tisto, kar imamo, 
\e bil naš učitelj.« 

iRTIN TURČAN je iz 
* Pazove, po narodnosti 
'ak, študent telesne kul-
; »Pred nami je še en 
ini dan naše Armije. Pri-
ijemo ga ponosni a tudi 
stni, ker prvič ne bo med 
i tovariša Tita. Mi vojaki 
si člani samoupravne so-
stične skupnosti si bo-
prizadevali, da bomo na-
ivali pot, ki so jo začrtali 
'•bojevali partizani, borci 
ielu s tovarišem Titom, 
udu jem veliko Titovo 
i!« 

ZOLTAN NEŠTICKI- iz 
Novega Sada, po narodnosti 
Madžar, študent strojniš-
tva: »Sajnos ebben az evben 
a hadsereg na pjat Tito elv-
tars nelkul iinnepeljiik, de 
igeretiinkhoz hiven tovabra 
is az o elkepzeleseit fogjuk 
kiserni es harcolni erte.« (Na 
žalost bomo letošnji praznik 
Dan JLA praznovali brez to-
variša Tita. Zato je naša dolž-
nost, da še budneje varuje-
mo tisto, kar so nam pribori-
le generacije pod Titovim 
vodstvom.) 

SLAVKO MINAUF iz Ši-
ška, Hrvat, inženir: »Poseb-
no mi vojnici, komunisti, 
avantgarda radničke klase u 
godini bez Tita jačamo bor-
benu spremnost, hrabrost, 
odlučnost, drugarstvo i na-
cionalnu ravnopravnost i 
osobine koje su krasile borce 
narodnoosvobodilačkog rata 
i prve proleterske brigade. 
Mi vojnici pripadnici JLA 
povodom 22. prosinca upoz-
najemo razvoj naših oruža-
nih snaga i aktivno se uklju-
čujemo svojim zalaganjem!« 

DRAGAN SINANOVIČ je 
iz Kragujevca, Rom, po po-
klicu ključavničar - oro-
djar: » Vedno sem si želel 22. 
december, Dan JLA, prazno-
vati kot vojak, kajti častno je 
biti vojak Titove vojske. Žal 
tovariša Tita letos ni več 
med nami, mi pa obljublja-
mo, da si. bomo vedno in 
povsod prizadevali za ohra-
njanje tistega, kar je on s so-
borci storil za naš resnično 
lep današnji dan. Vedno 
bom branil mojo domo-
vino!« 

fftOSLAV MILOŠ A V-
'yiC je iz Leskovca, SR 
lia, Srb, po poklicu glas-
"f in novinar: »JLA je v 
^^'h naredila velik korak 
H Začetki so bih težki 
f^r so jih naši tovariši 
Sodstvom tovariša Tita 

pi. Naša prva in najglav-
* naloga je, da zapušče-
^^diščino skrbno čuvamo 
^Pripravljamo tako, dajo 

vedno varovah v skup-
Jorist nas vseh. To bomo 
pi z bratstvom in enot-
Ĵo.« 

MIHAIL HOLOŠNJAJ iz 
Džurdžova v Vojvodini, Ru-
sin, študent Filozofske fa-
kultete v Novem Sadu: 
»Neizmerno veselje in radost 
prevevata vse vojake naše 
slavne JLA, da bomo praz-
nik slavili kot vojaki Titove 
slavne vojske. Podvigi parti-
zanov bodo vedno zapisani s 
svetlimi črkami v naši in sve-
tovni zgodovini, mi pa mora-
mo to zgodovino oz. te prido-
bitve ohranjati in čuvati. Vsi 
moramo biti ponosni na ta 
veliki praznik.« 

RADIVOJE BAJKIČ iz va-
si Bačinac v občini Smede-
revska Palanka, po poklicu 
krojač: »Rojen sem 22. de-
cembra 1960, torej bom svoj 
dvajseti rojstni dan prazno-
val v vojski. Na to sem seve-
da ponosen. Izkoriščam to 
priložnost, da čestitam vsem 
pripadnikom JLA, vojakom 
in starešinam ter vsem lju-
dem Jugoslavije ob našem 
skupnem prazniku. Naša ve-
lika obveza je, da se usposo-
bimo za čuvanje vsega do-
brega, kar imamo.« 

ŽIVKO VOJNOVIČ iz Ind-
žije, študent agronomske fa-
kultete, je bil sprejet v član-
stvo Zveze komunistov med 
služenjem vojaškega roka v 
Celju: »Postati član Zveze 
komunistov v JLA je za vsa-
kega vojaka izjemno velika 
čast in pomembna obvez-
nost za delovanje v priho-
dnosti, tudi takrat, ko ne 
bom več nosil vojaške oble-
ke. S tem, da sem postal član 
Zveze komunistov je bi-

.lo izkazano priznanje moje-
mu delu.« 

DELČEK STRUMNE ČETE 
BRANILCEV MIRU 

v prazničnem pogovoru ob 39. rojstnem dnevu naše 
JLA je sodelovalo kar 24 vojakov dvanajstih narodno-
sti, ki složno živijo v Jugoslaviji. Trenutno vsi služijo 
vojaški rok v Celju, se izpopolnjujejo v vojaških vešči-
nah in utrjujejo bratstvo in enotnost. Sogovorniki so 
bili: Ismail Adnan iz Skopja, Dedaj Endžel iz Drsnika, 
Srečko Jakupec iz Zagreba, Mile Veličkovič iz Surdu-
lice, Zivko Vojnovič iz Indžije, Martin Turčan iz Stare 
Pazove, Stanislav Valentinčič iz Plav pri Novi Gorici, 
Gigo Gičev iz Istibanje, Hoti Fahri iz Kosovske Mitro-
vice, Slavko Minauf iz Siska, Mihail Hološnjaj iz Džur-
dova, Miran Pihler iz Sodražice, Nijaz Mačak iz Doline 
pri Zavidovičih, Radivoje Bajkič iz Bačinača, Mesud 
Misaljevič iz Kovačevičev, Miča Andželič iz Beograda, 
Rustem Jašari iz Podgradže, Selim Jašari iz Pasoma 
pri Vučitrnu na Kosovu, Rajko Baničevič iz Cetinja, 
Janoš Erdelji iz Feketičev, Dragan Sinanovič iz Kragu-
jevca, Miroslav Milosavljevic iz Leskovca, Zoltan Ne-
šticki iz Novega Sada in Zeko Zekirovski iz Kuma-
nova. 

Čeprav so številne prireditve, ki so vezane na vojaško 
življenje, skozi vse leto, pa so razumljivo še pogostejše 
pred in ob Dnevu JLA. O tem pripoveduje načelnik Doma 
JLA v Celju tovariš Sreten Džešnič: 

»Posebej ponosni smo ob letošnjem Dnevu JLA na raz-
stavo, ki smo jo s pomočjo Vojnega muzeja v Beogradu 
pripravili v dvorani našega doma pod naslovom »Nastajanje 
in razvoj oboroženih sil SFRJ«. Razstavljenih je bilo 450 
nadvse zanimivih eksponatov. Največja vrednost vsega pa 
je v tem, da so ti eksponati po razstavi ostali last Celja! Zdaj 
se bomo potrudili, da bomo to razstavo prenesli še v druge 
kraje celjskega območja in tako predvsem mladini omogo-
čili ogled učno-študijskega gradiva zbranega na enem me-
stu. Pri postavitvi razstave, ki je bila odprta od 8. do 15. 
decembra, se je posebej izkazal naš novi »domačin« Miran 
Krajnc, ki je zamenjal Lojzeta Terčiča.« 

In ostale prireditve? 
»Včeraj dopoldne je bil v našem domu tradicionalni spre-

jem za pionirje, ki ga je pripravila komanda celjske garni-
zije. Od takrat do petka je v vojašnici tehnični zbor s prika-
zom orožja in vojaške opreme. To je namenjeno vsem, še 
posebej mladini. V soboto dopoldne pripravlja tudi v našem 
domu sprejem komandant celjske garnizije. Od ponedeljka 
dalje pa vse do prihodnjega ponedeljka so v vojašnici šte-
vilne prireditve s pregledom aktivnosti na kulturno-zabav-
nem področju. Pregled aktivnosti bo po vseh vojaških eno-
tah. V torek in sredo popoldne smo v Domu JLA pripravili 
kulturni program za vse vojake in aktivne starešine. Osred-
nja proslava ob letošnjem prazniku bo v soboto ob 18. uri v 
dvorani Narodnega doma, zatem pa tovariško srečanje pri-
padnikov JLA in ostalih v Domu JLA. V ponedeljek, 22. 
decembra, na sam praznik oboroženih sil, pa bo ob 10. uri 
dopoldne v vojašnici Jožeta Meniha-Rajka svečan pregled 
vojaških enot s priložnostnim programom in nagrajevanjem 
starešin in vojakov.« 
Reportažo ob letošnjem Dnevu JLA je v besedi in sliki s 
pomočjo vojakov in starešin pripravil 

TONE VRABL 



UGIBANJE v ŠMARSKI OBČINI 

KJE BO STALA KLET? 
Bo klet v Virštanju ali Mestinju? 

v šmarski občini je v zad-
njem času slišati veliko raz-
prav okoli izgradnje vinske 
kleti, ki je kot prednostna 
naložba s področja kmetij-
stva vključena tudi v pred-
log dogovora o temeljih 
družbenega plana občine v 
prihodnjem srednjeročnem 
obdobju. Razprave okoli te 
naložbe niso naravnane na 
vprašanje, ali naložba da 
ali naložba ne, temveč se su-
čejo predvsem okoli vpra-
šanja lokacije nove vinske 
kleti. 

S strani kmetov, posebej 
tistih, ki živijo v okohci Vir-
šanja, je izraženih veliko za-
htev, da bi morala biti nova 
vinska klet na njihovem ob-
močju, konkretno v Virša-

nju. Temeljni argument, na 
katerega se sklicujejo, je ta, 
da mora biti vinska klet loci-
rana tam, kjer je surovinska 
baza zanjo. Po drugi strani 
pa nekateri strokovni delav-
ci Kmetijskega kombinata v 
Šmarju in drugi vodilni de-
lavci v Smarski občini opo-
zarjajo na drugo dejstvo, da 
bi namreč morala stati vin-
ska klet nekje v središču ob-
čine. Predlagajo, da bi jo 
zgradili v Mestinju. Pri tem 
opozarjajo, da živi mnogo vi-
nogradnikov tudi v ostalih, 
ne samo na virštanjskem 
predelu občine, da so tudi 
Sladka gora in drugi kraji 
pomembni pridelovalci 
grozdja. Drugi argument, ki 
govori v prid njihovemu 

predlogu, pa je ta, da mora 
stati vinska klet ob po-
membni prometnici. Kajti 
kmetje pripeljejo grozdje v 
vinsko klet le enkrat na leto, 
vino pa mora iz kleti v proda-
jo vsak dan. 

Zdi se, da so razprave o 
tem, kje bodo gradili vinsko 
klet v šmarski občini, ven-
darle preuranjene. Kajti po-
čakati bi bilo treba vsaj na 
elaborat, ki bo predlagal 
konkretno lokacijo za zgra-
ditev tega objekta. Sele tedaj 
bo lahko stekla argumentira-
na razprava o tem, kje bo do-
končno stala nova vinska 
klet. Dotlej pa so vse razpra-
ve zgolj ugibanja, ki lahko 
samo brez haska razburjajo 
duhove. DS 

Koritast silos, pred katerim stoji Jože Petelinek, se dobro obnese. Vse se da narediti s 
traktorjem. 

GABROVLJE 

OD PROSA DO GOVEDA 
Kmetovanje in družbeno delo Jožeta Petelineka 

Tako, bolj v bregove je po-
stavljena Petelinekova kme-
tija v Gabrovljah, naselju ne-
daleč od Slovenskih Konjic. 
Dve posebnosti ima: vsa je v 
enem kosu, kar je za te raz-
drobljene kraje edinstven 
primer in družbeno delo je v 
njihovi hiši že kar tradicija. 
Zdaj je njegov glavni nosilec 
gospodar Jože, član izvršne-
ga sveta občinske skupščine, 
član sveta krajevne skupno-
sti Dobrava-Gabrovlje, pred-
sednik odbora za ljudsko 
obrambo in družbeno samo-
zaščito . . . Seveda, brez ra-
zumevanja žene Anice in si-
na Janka ne bi šlo. Dela na 
kmetiji je le veliko. 

Dobro je treba poprijeti na 
desetih hektarjih obdeloval-
ne zemlje, pa tudi v petnaj-
stih hektarjih gozdov. Do 
pred šestimi leti so, kot pravi 
gospodar, pridelovali vse od 
prosa do fižola. Po malem. 
Potem pa so spremenjeni 
pogoji gospodarjenja, eko-
nomska nuja, predvsem pa 
pomanjkanje delovne sile za-
htevali drugačen pristop. 
Kmetijo so posodobili in 
usmerili. Pa ne samo v eno 
vrsto proizvodnje, saj je to še 
vedno preveč tvegano. Naj-
več pa so namenili živinoreji 
- prireji mesa in mleka. Pri 
tem so uspeli. Nekaj kanglic 
mleka je zamenjalo 50-60 li-
trov mleka na dan za oddajo, 
namesto sedmih repov jih 
zdaj mahlja v hlevu 18-20. 

Brez mehanizacije tega ne 
bi mogli doseči. Zdaj imajo 
vse za spravilo krme od trak-

torja do obračalnika. Doho-
dek iz gozda jim je to omogo-
čil, saj ga uporabljajo kot do-
bro hranilno knjižico - le za 
modernizacijo. Pravijo, da 
vseh možnosti še niso izkori-
stili. Na enaki površini bi 

lahko preredili še 10 glav ži-
vine. Veliko je odvisno od 
ekonomskih pogojev. Cene 
niso na zadnjem mestu. Pred 
ureditvijo cen za pitance je 
bilo bolj klavrno. Zdaj, ko je 
to urejeno, pa jih še skrbi ce-
na mleka. Gospodar pravi, 
da vidi rešitev v uskladitvi 
cen, saj bi se naš trg lahko 
sicer sreče val s pomanjka-
njem enega ali drugega. 

Ravno zaradi nestabilnih 
pogojev gospodarjenja sO se 
Petelinekovi odločili, da bo-
do razširili tudi vinogradni-
ško proizvodnjo. V nasled-
njem letu nameravajo na no-
vo posaditi cel hektar s kva-
litetnimi trsi, saj imajo za to 
dobre pogoje, odkupne cene 
pa so tudi ustrezne. To so 
načrti. Tudi sin Janko, ki je 
končal kmetijsko šolo in zna 
dobro prijeti za vsako delo, 
je v njih. On bo prevzel kme-
tijo. Brat Jože in sestra Silva 
že delata drugje in po njuni 
poti namerava tudi mlajši 
Štefan. Trojica pa ostaja zve-
sta zemlji. 

Zemlja jih nikoli ni odtrga-
la od naše družbene stvarno-
sti. Vključujejo se vanjo in 
skušajo prispevati svoj de-
lež. Lepo je rekel gospodar 
Jože: »če zastopam interese 
kmetijstva in interese kra-
jevne skupnosti, s tem, ko 
koristim njima, koristim tu-
di samemu sebi. Kajti želim, 
da kmetijstvo napreduje, v 
krajevni skupnosti pa zado-
voljujem vse svoje potrebe 
kot krajan.« 

MILENA B. POKLIC 

Anica, Jože in Janko so za-
dovoljni s sodelovanjem s 
kmetijsko zadrugo. 

ŠENTJUR: LETOS 1250 TON MESA 
Na področju občine je približno devet-

sto kmetij, ki bi bile sposobne za usmer-
janje. Sicer je med njimi nekako dvesto 
manjših, ki same niso sposobne za 
usmerjanje in bi jih morali na nek način 
združiti. Realna številka za usmerjanje je 
okoli sedemsto kmetij. 

Pri TOK (temeljna organizacija koope-
racije) Kmetijskega kombinata Šentjur 
ugotavljajo, da so doslej usmerili v živi-
norejo, to je prirejo mesa in mleka v 
obdobju od leta 1970 do 1980. leta 350 
kmetij, kar pomeni približno 35 na leto 
ali polovico za usmerjanje sposobnih 
kmetij. TOK je kmetom kooperantom 
pripravila ureditveno-investicijske pro-
grame na osnovi katerih so dobili kredi-
te za gradnjo hlevov, silosov in nabavo 
kmetijske mehanizacije. Najintenzivnej-
ša je bila rast usmerjenih kmetij v letih 
1975 in 1976. 

Letos je bilo na voljo 14 milijonov kre-
ditov, ki so bili seveda takoj uporabljeni, 
približno sto kooperantov je želelo kre-
dite za nabavo traktorjev in priključkov, 
ker je treba strojne parke obnavljati in 

modernizirati; ustreči niso mogli niti 
enemu, ker ni bilo kreditov. 

Kooperanti so v letošnjem letu prodali 
2500 jglav goveje živine s približno težo 
500 kilogramov, kar znaša 1250 ton mesa 
in približno 1000 svinj s težo 100 kilogra-
mov, kar znaša 100 ton mesa. V 42 zbiral-
nicah mleka so zbrali lani 4,2 milijona 
litrov mleka. Vse zbiralnice imajo hladil-
ne bazene, ki jih je s krediti omogočila 
TOK in to v prostorih, ki so last kmetov 
in ki dobivajo zato najemnino. 

TOK ugotavlja, da je letna kvota kredi-
tov za kmetijstvo vsekakor prenizka, kar 
pomeni, da posvečamo kmetijstvu pre-
malo pozornosti. Letno bi morali usme-
riti vsaj 50 do 60 kmetij; boljši kmetje so 
se že usmerili, sedaj so ostali taki, ki 
imajo željo in voljo do usmeritve ter 
zemljo, nimajo pa ostalih osnovnih sred-
stev, to je živine, mehanizacije, itd. V 
TOK prihajajo starejši kmetje, ki so jim 
otroci odšli in bi jih z usmerjanjem radi 
privabili nazaj. Posebne težave imajo 
kmetje na južnem hribovitem področju 
občine - Kozjanskem. 

ERNEST RECNIK 

iN NAPOSLED: KMETJE SO TUDI BORCI 
Ni naključje, da je na let-

ni programski konferenci 
SZDL v Laškem predsednik 
občinske organizacije del 
svoje razprave posvetil 
vprašanjem kmetijstva v 
občini, zlasti pa na tistem 
delu občine, ki »šteje« za 
manj razvitega. 

Kajti tudi dejstvo, da so 
na podeželju nekdanji borci 
in aktivni sodelavci NOB 
večinoma kmetje, govori v 
prid zahtevi, da je treba 
kmetijstvu posvetiti več 
pozornosti, nuditi več po-
moči, tako materialne, zla-
sti pa v obliki pospeševal-
nih prizadevanj. Mnogi 
kmetje, zlauti tisti po 9.9. 

1943, si določene borčevske 
bonitete zataknejo za klo-
buk, ker je njihov dohodek, 
torej socialna varnost, 
odvisna od razmer, ki jim 
jih ponuja domačija, oziro-
ma posestvo. 

Naključje pa je, da to 
vprašanje načenjamo ob 
tem konkretnem (laškem) 
primeru, čeprav je to pro-
blem, ki je značilen za vsa 
kmetijsko manj razvita ob-
močja. Ker nekdanji borci, 
ki so že izročili ključe mlaj-
šim, s temi živijo v isti dru-
žinski skupnosti, je njihov 
položaj še vseeno odvisen 
od možnosti, ki jih kmetije 
dajejo. 

In spet ni naključje, da je 
delegat iz Jurkloštra na 
prej omenjeni seji konferen-
ce trdovratno vstrajal, da 
kmetijstvo ne bo potegnilo 
manj razvite krajevne 
skupnosti iz težav zaostalo-
sti. Verjame namreč, da edi-
no tovarniški dimnik lahko 
kaj pomeni. Pač izkušnja, ki 
je krepkejša od program-
skih vizij in zakoreninjeno 
prepričanje, da kmetijstvo 
pač ne more biti donosno, 
perspektivno. Še toliko ne 
kot kakšen trajno zgubaški 
industrijski obrat. 

JURE KRAŠOVEC 



F^OZIRJE 

»Ml SMO PRIPRAVUENI.. 
predvsem enotnost turizma v občini 

Ce zmotiš človeka sredi 
(jela, ki bi ga ne bilo treba, 
potem ni naključje, če je sla-
le volje in skoraj zagodrnja: 

>,Zdi se mi, kot da začenja-
pio povsem na novo. Toliko 
jg reči, ki jih je t reba urediti, 
5praviti v normalen tek in še 
kaj---« 

Beseda je tekla z novim di-
rektorjem gost inskega po-
djetja Turist v Mozirju Fran-
cem Sivcem, beseda o delu 
in načrtih kolektiva. 

»Najprej nas seveda čaka 
ureditev notranj ih razmer, 
zlasti boljša organizacija de-
la, rešitev nekater ih kadrov-
skih zadev . . . skratka notra-
nja utrditev, da bomo kos 
nalogam, ki jih imamo in ki 
jih ni malo. In po tem naprej , 
feprav je seveda na dlani, da 
bomo mnoge naloge reševali 
istočasno. Začeti moramo ži-
veti novo poslovno življenje 
in potrditi zaupanje, ki ga 
naj imamo kot nosilci turi-
stičnega dogajanja v občini.« 

In po tem so se pogledi na 
reševanje problemov začeli 
vrstiti d rug za drugim, ne da 
bi to razmišl janje določevalo 
prioriteto. Vse naloge so po-
membne, od vsake zavisi 
skupen, končni rezultat. V 
tem mozaiku so pot rebne 
vse, čeprav bodo kamenčk i v 
tej zgradbi prihajali postop-
no. Eni prej, drugi pozneje. 

Ni naključje, da dobiva go-
stinstvo in tur izem pomemb-
no mesto tudi v občinskih 
planskih dokumen t ih za na-
slednje pet letno obdobje, in 
ie je v nj ih zapisanih veliko 
nalog, ki jih je t reba rešiti. 
Tudi posledica zamujanja na 
tem področju. 

»Logarska dolina je seve-
da poglavje zase. Vse, kar je 
bilo doslej napravljenega, da 
bi razmere vendarle normali-
zirali in jih začeli reševati, je 
bilo po zaslugi solčavske 
kra jevne skupnosti . Sicer pa 
letos ne bo v dolini nič nove-
ga, čeprav so nekatera dela 
za ureditev parkirnega in 
camp prostora že stekla. To-
da, glavno delo nas seveda še 
čaka. Torej, letos v Logarski 
dolini brez sprememb.« 

Zelo hitro bodo stekle pri-
prave za gradnjo novega ho-
tela v Mozirju. Računajo, da 
bi z gradbenimi deli pričeli 
1982. leta, dotlej pa uredili 
vso dokumentaci jo , zbrali 
sredstva in še kaj. Pa tudi 
sicer nameravajo pri Turistu 
ureditvi obstoječih objektov 

posvetiti veliko pozornost in 
v njih zagotoviti tudi večjo in 
boljšo postrežbo. 

Mozirska občina ima vse 
pogoje za večji razmah izlet-
niškega turizma. Toda, go-
stinski objekti v posameznih 
kraj ih niso sposobni, niti pri-
pravljeni, da bi lahko spreje-
li av tobus gostov in jih v ra-
zmeroma kra tkem času po-
stregli. Toda, to bodo morali 
doseči in zagotoviti. Pa tudi 
sicer, se v tem okviru kaže 
težnja po povečanju števila 
nočitvenih zmogljivosti. 

»Pomembna naloga nas 
čaka v Nazarjah. Tu bi mora-
li odkupi t i stavbo, v kateri 
imamo gostišče in jo preure-
diti v pr imeren objekt s so-
bami za goste in še kaj. Ob-
jekt ima idealno lego, je sre-
di oaze prometnega mi ru . . . « 

Tudi skupna recepcija v 
Mozirju je naloga, ki zadeva 
kolektiv Turista. P reko nje 
želijo doseči enotnost , da bi 
gostje, ki pridejo v Mozirje, 
na enem mes tu zvedeli vse, 
kar zadeva turizem v obeh 
dolinah. Zato je nu jna pove-
zava s kmečk im tur izmom. 

tudi pregled nad odda jan jem 
zasebnih sob in še kaj. 

Pa tudi sicer se je v razgo-
voru večkrat pojavila beseda 
o celovitosti, enotnost i turi-
zma v občini. Ni namreč mo-
goče, da bi se razvijal po več 
tirih. Tesnejše in pravo pove-
zovanje z vsemi dejavniki je 
imperat iv časa! Morda tudi v 
obliki povezovanja in zdru-
ževanja v večji sestavljeni or-
ganizaciji združenega dela, 
kot je zdaj Merx in v katerem 
bo imelo tudi gostinstvo svo-
je pravo mesto. Zato tudi 
Golte, tudi planinski dom v 
Logarski dolini in še kdo, ne 
morejo ostati zunaj tega po-
vezovanja! 

»Mi smo pripravljeni na 
vse te naloge. Želimo in ho-
čemo jih rešiti ter-dokazati, 
da smo pravi nosilci turistič-
nega razvoja v dolini. Zato 
pa bomo potrebovali še dru-
go pomoč, tudi razumevanje 
in sodelovanje celotnega 
združenega dela v občini in 
še marsikaj drugega,« je 
zaključil svoja razmišljanja 
Franc Sivec. 

M. BOŽIC 

ICMEČICI TURIZEM V 
PODVOLOVJEKU PRI LUČAH 

Nedkanj i hlev so preuredili in nadzidali. Zda j je v n jem 
poleg kuhinje , jedilnice in drugih nujn ih prostorov še se-
dem sob s tr inajst imi posteljami za goste. 

Angela Plaznik, v Podvolovjeku 24 v Lučah, se je pred 
dvema letoma odločila za kmečki turizem, in to na kmetiji , 
kjer je doma živinoreja, razen tega pa- sami pridelajo skoraj 
vse, kar pot rebuje jo za postrežbo gostov. 

Domačija je na lepi legi, nekaj deset metrov nad dolino. 
Veliko sonca. Gorski svet. Okolje, ki privablja in osvaja 
vsakogar, še zlasti l judi iz mesta. 

»Letošnji gostje so bili iz Beograda, Zagreba, Izole, Kopra, 
da tudi iz Celja. Vsi so se dobro počutili in vsi so obljubili, da 
še pridejo. Prišli bi tudi v z imskem času, če bi imela v stavbi, 
ki je namenjena njim, centralno ogrevanje. Tako bi se nam 
sezona podaljšala in od turizma bi imeli več, kot sicer 
imamo.« Tako je pripovedovala gospodinja, ki ji dela nikoli 
ne zmanjka. 

Kmečkega turizma so se lotili resno. Zato je tudi sin odšel 
v gost insko šolo, da bo pozneje sam prevzel vso skrb in ji 
znal biti kos tudi po strokovni plati. 

Poleg Petra Ježa so zdaj pri Plaznikovih v Podvolovjeku 
edini, ki se v Lučah ukvar ja jo s kmečk im tur izmom. Kot 
kaže, ne bo dolgo tako, saj so že novi, ki se zanimajo zanj in 
ki se bodo lotili novega dela, tudi nove odgovornosti . 

Na sliki: Angela Plaznik (na levi) ob obisku predsednice 
turist ičnega društva Luče, Olge Šiljarjeve pred objek tom za 
goste. 

M. BOŽIC 

Ne Novak Janko, temveč Janko 
Novak 

Občutek za pravilno jezikovno rabo je danes opešal 
že pri tako vsakdanj i stvari, kot je pisava imena in 
pri imka. V skoraj vseh evropskih jezikih velja pravilo, 
da se piše ime pred pr i imkom. Res je pr i imek sploš-
nejši in pomembne j š i za določanje človekove identič-
nosti, ime pa je bližje človekovi osebi in m u gre zato 
p ivo mesto. 

Ta enotni način pisanja nam tudi omogoča, da v 
tu j em jeziku, pa tudi pri domačih imenih kot Rudolf 
Franci, brez težav razberemo, ka j je ime in ka j prii-
mek. Samo v abecednih seznamih, ki so urejeni po 
pri imkih, je lahko pr i imek spodaj . Imen velikih ali 
znanih ljudi iz preteklost i in sedanjost i smo se učili in 
jih spoznavali le v obliki France Prešeren, Oton Žu-
pančič, Ivana Kobilica itd. - Od kod torej čudna ra-
zvada, ki je je zmera j več, da se l judje podpisuje jo 
narobe, s p r i imkom spredaj? J ih je tako ustrahovala 
birokracija? Ta res kar napre j zahteva od občanov, na j 
v kako okence vpišejo »priimek in ime« - pa največ-
krat brez pot rebe v tej obliki, saj bi bilo pri veliki 
večini obrazcev enako dobro normalno zaporedje: ime 
in pri imek. Enako napačne obrazce imajo razne neura-
dne ustanove, recimo banke. Še huje: v tej obliki si 
dajejo delati napisne table obrtniki in podjetniki , 
odvetniki in zdravniki, čeprav jih nihče ne sili k temu. 
Celo na spomenik ih in nagrobnikih je vse več imen 
napisanih narobe. Tudi mladi se napačno podpisuje jo 
- ali zato, ker jih premalo učimo, kako je prav? Kjer 
nas v napačno rabo ne sili birokaracija, t iščimo vanjo 
sami iz neznanja, površnosti in malomarnost i . 

Člani Jezikovnega razsodišča: J a n k o Moder 
Janez Gradišnik Janez Sršen 
Matjaž Kmecl Jože Toporišič 

SKRB ZA STAROSTNIKE 
Starosti in zdravs tvenemu varstvu ostarelih je bilo name-

^eno strokovno srečanje medicinskih sester 12. decembra v 
Celju. Pripravile so ga celjske članice Sekcije medicinskih 
Sester v splošni medicini Zveze društev medicinskih sester 
Slovenije. 

O starosti in zdravs tvenem varstvu je zbranim sestram iz 
Ĵ se Slovenije spregovoril dr. Rudi Krajnc, o s taranju in 
"bolezni dr. Bogdan Leskovic, o oskrbi starostnika Olga Ar-
^enškova in o prvi pomoči Zvonka Vodiškova. 

M B P 

SILVESTROVANJA 

ANONIMNO? 
Skromne informacije 

Čeprav bo silvestrovanj 
veliko več, so podatki o pri-
reditvah ob koncu leta in v 
pozdrav novemu, zelo skro-
mni. Pač zrcalo pojmovanja 
turist ične informacije, zrcalo 
ljudi, ki samo na neka j čaka-
jo, ne da bi sami kaj dali. 

P o podatk ih informacij-
skega centra Turist ične zve-
ze Slovenije bodo silvestova-
nja na našem območju v na-
slednjih kraj ih in objektih: 
C E L J E - Restavracija Pri 
mostu (750 din in ansambel 
Planika) ter Hotel Turška 
mačka (800 din in Tretja 
izmena) DOBRNA - Hotel 
Dobrna (1000 din in 12. nad-
stropje), Zdraviliški dom: 
velika dvorana 700 din in an-
'sambel Sovič ter restavracija 
500 din in ansambel Toni, 
L J U B N O OB SAVINJI -
Hotel P laninka (500 din). 
MOZIRJE - Hotel Turist 
(600 din). ROGAŠKA SLA-
TINA - Hotel Donat (1000 
din. Elite), Kavarna hotela 
(900 din). Zdraviliški dom: 
dvorana (If din in Jože 
Kreže), ostali prostori (800 
din). Restavracija Pošta (700 
din in Kristali), restavracija 
Slovenski dom (700 din in 
Styria), gostišče Bellevue 

DIJAKI: KVIZ 
HORTIKULTURA 

č e p r a v je letošnja republi-
ška cvetlična razstava v Ce-
lju ostala le še kot spomin na 
uspelo hor t ikul turno akcijo 
v mestu ob Savinji in tudi v 
občini, pa nekatere priredi-
tve še vendarle opozarjajo, 
da to ni bila samo enkra tna 
pobuda, marveč, da je šlo 
zlasti letos za začetek trajne-
ga in sistematičnega dela. 

V tem smislu je potekal tu-
di kviz, ki ga je pripravila 
celjska občinska mladinska 
organizacija in ki ga je v pre-
polni dvorani Narodnega do-
ma vodil prof. Jože J a rh 
(ŠKIMC Štore). 

V tekmovalnem delu pro-
grama je med desetimi šol-
skimi ekipami zmagala vrsta 
celjske gimnazije (27 točk) 
pred Tehniškim šolskim 
cent rom (24) in Pedagoškim 
ter Zdravstvenim šolskim 
cent rom (po 23 točk). 

MB 

(MG 80). ŽALEC - Restavra-
cija Nama (700 din in Jože 
Rus). 

Izbirajte in izberite! Ali pa 
ostanite doma! 

VEČJI VPLIV PRI 
GOSPODARJENJU Z DENARJEM 
S SREDSTVI STANOVANJSKEGA 
GOSPODARSTVA 

3. zbor Ljubljanske banke Splošne ban-
ke Celje je dne 12. 12. 1980 sprejel sklep o 
spremembi sklepa o oblikovanju zbora 
banke v katerem bo imela pri naslednjem 
sklicu zbora svoje mesto konferenca sta-
novanjsko komunalnega gospodarstva in 
pobudo o vključitvi varčevalcev, ki namen-
sko vačrujejo za stanovanjsko izgradnjo v 
svet varčevalcev, ki je organ soupravljanja 
banke. 

S sprejetjem teh sklepov se banka pribli-
žuje realizaciji sprejetih sklepov, stališč in 
priporočil Skupščine SRS, ki izhajajo iz 
temeljnih usmeritev resolucij 8. kongresa 
ZKS in 11. kongresa ZKJ o nadalnjem ra-
zvoju družbenoekonomskih odnosov v sta-
novanjskem, komunalnem in stavbnozem-
Ijiškem gospodarstvu, s katerimi so bile 
temeljne banke zavezane, da pospešijo 
preobrazbo tudi na področju stanovanj-
skega in komunalnega gospodarstva. 

Področja, ki terjajo na osnovi priporočil 
in stališč razrešitev, sta opredelitev vloge 
bank in stanovanjskih varčevalcev ter nji-
hov vpliv na politiko stanovanjske graditve 
in vključitev v postopek planiranja ter nova 
organiziranost banke, tako glede alterna-
tivnih rešitev notranje organizacije kot gle-
de lokacije sredstev. 

Za rešitev navedenih odprtih vprašanj je 
bila pripravljena analiza gospodarjenja in 

usmerjanja sredstev združenih v banki za 
to sfero gospodarstva. Iz nje izhaja, da je 
banka že sedaj organizirana tako, da so 
sredstva za to panogo strogo namenska, 
izkazana v podbilanci sektorja za stano-
vanjsko in komunalno gospodarstvo, ki je 
samostojna organizacijska enota banke. 
Upravljanje z njimi pa poteka preko krediti-
nega odbora za stanovanjsko gospodar-
stvo. 

Kljub temu, da določila Zakona o temelj-
nih kreditnega in bančnega sistema ter 
Samoupravni sporazum o združitvi v Ljub-
ljanski banki Splošni banki Celje za gospo-
darjenje s stanovanjskimi sredstvi predvi-
devata ustanovitev temeljne banke oz. po-
slovne enote so se organi upravljanja odlo-
čili, da je organiziranost poslovne enote ali 
temeljne banke za to sfero gopodarstva 
sicer sprejemljiva, vendar zaradi potrebe 
po povečanju zaposlenih in novih poslov-
nih prostorov iz stališča stabilizacije nera-
cionalno. Neposredno upravljanje z na-
menskimi sredstvi v banki za področje sta-
novanjskega in komunalnega gospodar-
stva je zagotoviti po konferenci članic ban-
ke iz stanovanjsko komunalnega gospo-
darstva, v svet varčevalcev pa je vključiti 
varčevalce, ki namensko varčujejo za sta-
novanjsko izgradnjo. 



PTT 

ZA VEČ SAMOUPRAVE 
Generalni direlctor sliupnosti JPTT v Celju 

Obisk, ki je prispeval k 
utrjevanju odnosov, samo-
upravnem organiziranju in 
pospešenem konceptu miš-
ljenja o razvoju ptt dejavno-
sti v Sloveniji in Jugoslaviji, 
lahko ocenimo ugodno, po 
končanih razgovorih z gene-
ralnim direktorjem Skupno-
sti JPTT Gojkom Sekulov-
skim, predsednikom sindi-
katov prometa in zvez Jugo-
slavije Cedom Mokoletom in 
drugimi vidnimi predstavni-
ki ZOPTT Slovenije, SOZD 
Iskra, predstavniki skupšči-
ne občine Celje in predstav-
niki družbenopolitičnega 
/ivijetija občine, regije in re-
publike. 

I/,|)()stavljeno je bilo vpra-

šanje poenotenja sistema 
zvez v jugoslovanskem pro-
storu, kar je pogojeno z večjo 
stopnjo sodelovanja in us-
klajevanja interesov ter pro-
gramov proizvajalcev opre-
me za ptt. Ob tem pa gre tudi 
za nujno povezovanje med 
proizvajalci opreme in upo-
rabniki njihovih proizvodov. 

Beseda pa je tekla tudi o 
samoupravnem organizira-
nju SIS ptt prometa, kjer je 
bilo povedano, da to obliko 
samoupravljanja dobrf) ure-
sničujemo v okviru Območ-
ne samoupravne interesne 
skupnosti ptt prometa Celje 
in, da stno pravkar v postop-
kih organiziranja F^not SIS 

ptt prometa po posameznm 
občinah celjske regije. Seve-
da pa je bilo ob tem poudar-
jeno, da je organiziranje inte-
resnih skupnosti zasledovati 
na vseh ravneh in v sredi-
nah, kjer le-teh še ni. 

Tako bi v Zvezi SIS ptt Ju-
goslavije delegati lahko ugo-
tavljali in določali tiste skup-
ne intere.se in zagotavljali 
pogoje za njihovo uresniče-
vanje, ki imajo pomen za vso 
državo, zlasti za sodelovanje 
pri določanju cen ptt stori-
tev, določanju globalne poli-
tike razvoja ptt Jugoslavije, 
usklajevanje razvoja in delo-
vanje sistemov tt zve/, na ob-
močju Jugoslavije, zagotav-
ljanje materialnih {)og()jev za 
uresničevanje sprejetih pro-
gramov'razvoja in vse kar je 
()/.. bi moralo biti skupnega 
pomena. 

Prav te usmeritve bi moral 
/ajemati tudi osnutek zvez-
nega zakona o temeljih siste-
ma zvez, ki pa v sedanjem 
be.sedilu še vedno ne zajema 
ustanovitve Zveze SIS ptt 
prometa, ampak še nadalje 
krepi državno oblast, na dru-
gi strani pa zmanjšuje pri-
stojnosti JPTT na področju, 
ki bi lahko vplivalo na zago-
tavljanje nemotenega in 
skladnega delovanja ptt pro-
meta, kot tudi tehnološko 
enotnega sistema, ki je v in-
teresu celotne družbe. 

V zvezi z ustanavljanjem 
SIS ptt prometa pa je bilo 
enotno izraženo stališče, da 
to ne sme pogojevati nastaja-
nje strokovnih služb SIS am-
pak naj bo to le mesto med-
sebojnega dogovarjanja, 
sporazumevanja in vsklaje-
vanja stališč. 

JURE VOVK 

ZLATA VRTNICA TOKRAT V 
VOJNIKU 

Sinoči j<> celjsko Turistično društvo skupaj /. območno 
turistično zvezo pripravilo zaključno slovesnost ob podelitvi 
vrtnic za najbolj prizadevne gojitelje cvetja in urejevalec; 
okolij stanovanjskih hiš v letošnjem letu. 

Tokratno oc-enjevanje je v prvi fazi potekalo v okviru 
krajevnih skupnosti. Razen štirih (Aljažev hrib, Frankolovo, 
Gaberje, Hudinja) so vse ostale poslale rezultate svojih ogle-
dov in tako dale osnovo za končno delo komisije. Tudi to ni 
bilo lahko, saj je bilo zlasti letos, v času hortikulturne akcije, 
napravljenega v občini zelo veliko za urejevanje delovnega 
in še posebej življenjskega okolja. 

Zlato vrtnico je tokrat dobila Roža Fazarinc iz Vojnika, 
srebrno Marija Samec - Bitenc z Ljubljanske ceste 75, bro-
naste pa: Hišni svet Trubarjeva 52, 54 in 56, hotel Merx na 
Ljubljanski cesti, Justina Sevšek iz Stor 141, Tone Maček iz 
Strmca 16, Mirko Krašovec iz Arclina 66 ter družina Hojnik 
iz Trnovelj 93. 

Organizator ocenjevanje je posebno priznanje podelil tudi 
kolektivu celjske Vrtnarske šole, ki se je letos še posebej 
izkazal pri ureditvi šolskega okolja in tudi pri drugih delih. 

Vrh tega je društvo podelilo po deset priznanj še drugim 
najbolj uspešnim gojiteljem cvetja in urejevalcem okolja v 
21 krajevnih skupnostih v občini. MB 

HMEZAD GOSTINSTVO TURIZEM ŽALEC 

VSAKOMUR LAHKO 
KAJ IZPOLNIJO 

Hmezadovo delovno or-
ganizacijo Gostinstvo-tu-
rizem Žalec sestavljajo tri 
temeljne organizacije 
združenega dela; TOZD 
Samopostrežna restavra-
cija Celje, TOZD HOTEL 
Prebold in TOZD HME-
LJAR Žalec. 

TOZD 
SAMOPOSTREŽNA 
RESTAVRACIJA 
CELJE 

je največji obrat družbe-
ne prehrane v Celju. V tej 
restavraciji pripravijo 
vsak dan kar osem tisoč 
obrokov. V veliki dvorani 
je 450 sedežev, sicer pa so 
tu še snack bar, dve sejni 
sobi in drugi prostori. Sa-
mopostrežna restavracija 
v Celju je zelo primeren 
prostor za poslovna kosi-
la, na voljo pa so vam tudi-

razni drugi aranžmaji po 
ugodnih cenah. Tudi letos 
bo tu veliko silvestrova-
nje. Za prijetno razpolože-
nje bo poskrbel ansambel 
Celjski instrumentalni 
kvintet, delavci so pripra-
vili bogato večerjo, s kate-
ro vam bodo stregli vse tja 
do zgodnjih jutranjih ur. 
Nekaj vstopnic je še na 
voljo. Vse informacije pa 
dobite po telefonu" 23-260. 

Hmezad 
TOZD HOTEL 
PREBOLD 

V hotelu je gostom na 
voljo 55 postelj v sodobno 
opremljenih sobah, dve 
restavraciji, bistro, keglji-
šče, banketni prostori ter 
plesne in druge priredi-

tve, ki jih prirejajo vsako 
soboto, pa tudi ob prazni-
kih. Še posebej velja opo-
zoriti na prenovljen nočni 
klub, v katerem se bodo 
odslej prijetno počutili ta-
ko mlajši kot tudi starejši 
obiskovalci. V prebold-
skem hotelu sprejemajo 
naročila za razna posveto-
vanja, poroke, obletnice, 
mature, sindikalna sreča-
nja, organizirajo pa tudi 
piknike pri bazenu. Tudi 
na letošnjem silvestrova-
nju bosta za dobro voljo 
skrbela dva ansambla, 
lahko pa boste zaplesali 
tudi v nočnem klubu. Si-
cer pa je treba zapisati tu-
di to, da je hotel primerno 
izhodišče za čudovite pla-
ninske izlete, pozimi pa 
bo precej tudi smučarjev, 
ki bodo imeli organiziran 
prevoz na Golte, če pa bo 
dovolj snega, potem bo 
moč smučati tudi v Pre-

boldu, kjer je smučišče tu-
di razsvetljeno. 

O prijaznosti delavcev 
pa se lahko sami prepriča-
te. Vse informacije dobite 
po telefonu 722-000. 

TOZD HMELJAR 
ŽALEC 

K tej TOZD sodi resta-
vracija Hmeljar v Žalcu, 
kolodvorska restavracija 
v Žalcu, gostilna Fervega 
v Veliki Pirešici, Jezero v 
Braslovčah, bife Petrol v 
Šempetru, že januarja pa 
bodo odprli v Šempetru 
novo restavracijo v pro-
storih nekdanje trgovine. 
Njena posebnost bodo pi-
ščanci na žaru ter pizze. 

DELAVCI GOSTIN-
STVA TURIZMA ŽALEC 
VAM ŽELIJO SREČNO 
NOVO LETO TER VAM 
KLIČEJO NA SVIDE-
NJE! 

Restavracija Hmeljar v Žalcu je vedno dobro obi-
skana. Tudi tu pripravljajo tople malice. 

Kuharice zasluženo uživajo precej pohval. 

V hotelu Prebold si na vse načine prizadevajo za 
boljše poslovanje. 

V obnovljenem nočnem klubu je prostora za mlajše in 
starejše obiskovalce 

V celjski samopostrežni restavraciji pripravijo vsak 
dan 8000 toplih obrokov. 



PO PARTIZANSKIH POTEH 
v okviru MDO Savinjska in v okviru posameznih društev se 

iztekajo zadnje priprave za sestavo srednjeročnega načrta in 
načrta dela za prihodnje leto. Na sestanku na Smohorju so 

•načrta MDO že sprejeli in pomenita solidno osnovo za po-
drobne načrte društev. Danes se ustavimo pri eni izmed dejav-
nosti, ki je med najbolj razvitimi - gojenje tradicij NOB. Dogo-
vorjeno je bilo, da morajo s pohodi pokriti čim večje področje, 
ki ga obsega MDO in tako pohodnike seznaniti z zgodovino 
vsega področja. Ta cilj je, razen za šmarsko področje, dosežen. 
V naslednjem letu se bodo zvrstili naslednji pohodi: 

4. 1. 1981 pohod v čast I. Pohorskega bataljona 
4. 4. 1981 pohod na Dobrovi je, zibelko štajerskih partizanov 
26. 4. 1981 pohod na Paško Kozjak 
17. 5. 198 1 pohod k Bolnici Celje - Travnik 
14. 6. 1981 pohod po poteh Celjske čete. 
Skoda, ker so vsi pohodi osredotočeni v prvo polovico leta. S 

PD Tabor že potekajo razgovori, da bi jeseni organizirali po-
hod k tiskarni Cankar. Planinci PD Zabukovica pa se bodo 
vključili v prireditve ob 60-letnici Svobode Griže, 40-letnici OF 
in 20-letnici, odkar so v občini 2alec prvič organizirali občinski 
praznik. V tem okviru bo v Zabukovici osrednja občinska 
proslava ter proslava 40-letnice napada na rudnik. Planinci PD 
Zabukovica so se na zaključni seji na Homu dogovorili, da 
bodo organizirali pohod ob spomenikih NOB ter skupen po-
hod krajanov Liboj in Griž. FRANCI JE20VNIK 

TURISTIČNI INFORMATOR 
Zopet je izšla publikacija, ki smo se je planinci razveselili in 

mimo katere ne moremo - Turistični informator za leto 1981 za 
celjsko turistično območje, ki ga je izdala celjska Turistična 
zveza. V publikaciji je nemalo informacij o planinstvu, kar 
dokazuje, da sta na našem območju planinstvo in turizem 
tesno povezana. Mimogrede potrjujejo to tudi srednjeročni 
plan občine Žalec za leto 1981-1985, ki daje poseben poudarek 
planinskim potem in planinskim postojankam kot važnim 
objektom turizma in objektom za rekreacijo delovnega člo-
veka. 

V turističnem informatorju najdemo pri vsakem mesecu 
opis poti na eno izmed turističnih oziroma planinskih točk. 
Opisane so poti na Golte, Strehovc, Lisco... V njej najdemo 
podatke o posameznih planinskih postojankah, seznanimo se 
lahko z zmogljivostjo postojank, z opisom poti do njih... Opi-
sane so tudi posamezne planinske krožne poti. Skratka - do-
bili smo publikacijo, priročne oblike, ki je bogato ilustrirana. V 
nahrbtniku naj jo ima vsak planinec! F. J. 

TUDI 
LJUBEČNA 
REALNO 

Številnim krajevnim problem-
skim konferencam SZDL se je te 
dni pridružila tudi Ljubečna, 
kjer so ob sicer skromni udeležbi 
navzoči sprejeli srednjeročni 
načrt razvoja krajevne skupnosti 
in dela družbenopolitičnih orga-
nizacij in društev. Med osrednje 
naloge bodočega dela so uvrstili 
oživljanje vloge delegatskega si-
stema in krepitev dela predvsem 
SZDL, ter izvajanje posameznih 
programov. Mednje sodi na prvo 
mesto gradnja vodovoda v Za-
čret in obnova nekaterih krajev-
nih cest. Ob vsem tem se zaveda-
jo, da bodo morali narediti naj-
več sami, pa ne samo v material-
nem in finančnem pogledu, am-
pak predvsem v zavestnem in so-
lidarnem pristopu do uresniče-
vanja skupnih ciljev. 

KJE BODO SILVESTROVALI? 
Smo v decembru in skraj-

ni čas je, da se odločimo kje 
in kako bomo preživeli naj-
daljšo noč v letu. So nekate-
ri, ki se že leta in leta odloča-
jo za silvestrovanja v družin-
skem krogu in taki, ki meni-
jo, da silvestrovanje doma 
sploh ni pravo. Kako se odlo-

čajo nekateri Savinjčani in 
zakaj se tako odločajo, so 
nam povedali: 

STANKO SEDMINEK iz 
PODLOGA: >>Po pokhcu 
sem kuhar in delam kot vo-
dja izmene v hotelu Prebold. 
Kot že nekajkrat doslej, bom 
tudi zadnjo noč v letošnjem 

letu preživel na delovnem 
mestu. Tudi temu se človek 
privadi, čeprav bi doma in 
seveda tudi jaz, raje videli, 
da bi bili ob zaključku leta 
skupaj.« 

JANKO DAJČER iz ŽAL-
CA: »Najraje silvestrujemo 
doma, kjer smo vsi skupaj. 
Pripravimo si dobro večerjo, 
nekaj pijače in če je program 
na televiziji dober, ga pogle-
damo, sicer pa sami poskrbi-
mo za zabavo. Najbolj všeč 
pa mi je pri domačem silve-
strovanju to, da zjutraj ni tre-
ba hoditi od kod domov.« 

SILVO ANTLOGA iz 
ŠEMPETRA: »Letos bom 
silvestroval s prijatelji pri 
enem od njih v Mozirju. Če 
hočeš silvestrovati v hotelu 
ali kjerkoli drugje, te veliko 
stane. Že rezervacija je dra-
ga, potrebuješ primerno 
obleko, pa še nobenega zago-
tovila ni, da bo tam tudi 
,luštno'«. 

JANI PUKMAJSTER s 
POLZELE: »Imam številno 
družino, tri sinove in hčerko, 
ki so že poročeni, zato smo 
se dogovorili, da bomo pri-
hodnje novo leto dočakali 
skupaj doma. Mislim, da si 
bomo znali večer napraviti 
prijeten in da bomo kar se da 
veselo dočakali novoletno 
jutro.« 

Podobni so bili tudi odgo-
vori drugih. Seveda bodo ne-
kateri preži veh zadnjo noč v 
žalski Nami, hotelu Golding 
Rubin ali Prebold. t T 

Stanko Sedminek Janko Dajčer Silvo Antloga Jani Pukmajster 
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Izanami pa je odvrnila: »Kako prijetno je 

srečati lepega mladeniča!« In tako se je zgodilo, kar se po 
takem pogovoru navadno zgodi in iz njune zveze seje rodil 
Jimmu Tennu, prvi človeški vladar Japonske, ki izhajajo iz 
njega vsi poznejši japonski vladarji. Amaterasu-o-kami mu 
je podaril tri zaklade - ogledalo kot svojo prispodobo, 
kroglo, ki ureja plimo in oseko ter meč, ki je baje podoben 
Harun al Rašidovemu meču. Ti trije predmeti se menda še 
zdaj nahajajo v Isi, v najsvetejši izmed šintovskih skrinj. 

Ker torej izhaja cesar iz sonca in Je nadvse svet, se zanj 
dolgo ni spodobilo, vsaj v prenesenem pomenu ne, da bi 
postavil noge na zemljo, zato so ga vrdno nosili na rokah in 
ga hranili, bil je torej človek, ki je užival veliko časti, a je bil 
brez moči. V resnici so vladali šoguni ali vojvode, ki so 
izhajali iz najmogočnejših japonskih družin. Med njimi so 
bili Ashikagi, Fujiwari, šeguni iz tragične družine Heke, 
osvajalec Toyotomi Hideoshi, ki je zgradil Nikko, in Toku-
gawi, ki sta prva njena vladarja, lemitsu in Inyatsu, poko-
pana v Nikki, in sta izgradnjo Nikke tudi dokončala. Med-
tem ko so drugi vladarji gradih templje, je neki daimo ali 
princ zasadil prekrasen drevored iz kruptomerijskih dre-
ves, ki stoji še danes. Drevesa v njem so stara tristo let in 
Zares vredna ogleda. Drevesa sicer niso tako močna kot so 
kalifornijski macesni, so pa prav tako ravna in prekrasno 
1'aščena. Kriptomerijska drevesa rastejo samo na Japon-
skem. 

Skozi ta dolgi in stari drevored in sveži, čisto podeželski 
kraj sem prišla do rdečega mostu, ki seje v škrlatnem loku 
Pel čez modro gorsko vodo, šla potem skozi rahlo se vzpe-
njajoči gozd, ki skozenj vidiš templje, in nazadnje prispela 
do v japonskem slogu zgrajene hiše gospoda Speighta, ki 
n^i je prišel ljubeznivo naproti. Z njim sem potem in vse 

naslednje dopoldne sedela na verandi, se z njim o vsem 
mogočem pogovarjala in poslušala njegove pesmi. Po ja-
ponskem običaju sem spala na prešitih odejah, ki so jih 
razgrnili po rogoznicah. Zdele so se mi mehke in hladne, 
ravno pravšnje za poletje, rahlo domotožje sem čutila samo 
po čevljih, ki so po japonskem običaju ostali spodaj. 

V jutranji megli so se zibale redke cvetlice in meni nez-
nani grmiči, tišino je od časa do časa presekal samo dolg in 
svečan udarec tempeljskega gonga, ki je potem neslišno 
zamrl, bela megla seje znova zavrtinčila, v bližnjem vejevju 
pa je začebljal japonski ščinkavec. 

Popoldne sva šla višje v hrib in si od tam ogledovala 
dolino, svetlo zelena riževa polja, vzletavajoče gosi, posa-
mezne torij in pisano oblečene ljudi, občudov^a s kipci 
preobložene stebre, valovite strehe, bleščeče se vdolbine 
najbogatejših templjev Dai Nippona, toda najgloblji vtis je 
v meni zapustilo zaklinjanje pred kmečko hišo. Neka žena 
je umrla na porodu in njen mož je, kot je zahteval običaj, 
kupil v najbližjem templju svileno ruto, jo na vseh štirih 
vogalih pritrdil na palico, pod njo pa postavil na klopco vrč 
in zajemalko. Kdor bi prišel mimo, naj bi za rajnko izmolil 
molitev in zlil vodo v robec. Ko bosta veter in vreme ruto 
čisto uničila, se bo duša mrtve matere osvobodila. Dokler 
se to ne zgodi, ne smeš otrokovih plenic sušiti na prostem, 
kajti, če to storiš, pride mati in joka vanje in potem stoka 
tudi otrok in si želi stran in nazadnje tudi on umre. V tem 
običaju se je razodevala duša ljudstva... 

Japonski gozd z borovci in bambusi, za neznanimi grmiči 
in rdečimi javori je svojevrsten. Včasih naletiš v njem na 
svetlo rjave opice, toda če jih hočeš videti, moraš globlje 
vanj. V njem zaslutiš tenguja - zračno prikazen z dolgim 
nosom, ki si nanj včasih, ko položi konico nosu drugemu 
tenguju na ramo, obesi težko breme - in shoja, ki varuje 
vode. Namesto las ima shojo tekočino, ki mu daje moč. 
Shojo je zelo nevaren, ima pa slabo lastnost: biti hoče tako 
vljuden kot njegov sosed, zato je priporočljivo, da se mu 
globoko prikloniš, kajti potem se mora pokloniti tudi on, 
pri tem mu tekočina odteče in z njo izgubi moč, preden se 
mu tekočina spet nabere, si že čez vodo in na varnem. 

V YOSHIWARI 
Za tržnico, ki je zvečer odprta, leži boginji usmiljenja 

posvečen tempelj Kwamon, ki ga v Tokiu največ obisku-
jejo. Ko so se namreč bili po narapeškem obdobju (okoli 
leta 1000) privadili nekoliko odljudenemu budizmu, so 
ugotovili, da se pramoč klijočega veselja ne kaže samo v 
nečem, kar si ni mogoče predstavljati, marveč da se kaže 
tudi v lastnostih, kot so luč, dobrota, usmiljenje in tako 
dalje, zato šo začeli te lastnosti upodabljati najprej na podo-
bah, potem pa so jih poosebili in povzdignili v božanstvo. 

Obiskovalci se vsipajo v tempelj kot pisani, od vetra 
gnani jesenski listi, vržejo v puščice novce, se smehljaje 
priklonijo in skozi nasproti stoječa vrata spet odidejo na 
prosto. Vsak prosilec potegne za vrv pri gongu, zaploska z 
rokami, deli z božanstvom svoje veselje, se mu priporoči in, 
zajet v tok sebi enakih, spet odfrfota naprej. Zunaj se okoli 
templja vrste gledališke lope in okrepčevalnice, za njimi pa 
je prepovedano mesto Yoshiwara, kamor lahko prideš peš. 

V Yoshiwaro me je pospremil slikar - moj učitelj risanja, 
kajti rada bi se bila naučila malo japonskega načina slika-
nja. Šla sva mimo policaja, ki je strnil vhod, mimo templja 
ljubezni, ki na njem lahko vidiš v reliefu upodobljeni dve 
prispodobi spolne ljubezni, potem pa sva šla skozi nešteto 
ulic. Čeprav sva bila v kraju čutne naslade, moram Japon-
cem v čast povedati, da so njihova mesta z javnimi hišami 
veliko bolj nravna kot najboljše četrti kakega južnoameri-
škega, zlasti pa še perujskega mesta v jajjarkejši opoldan-
ski svetlobi - in tudi veliko varnejša! V Yoshiwari me ni 
nihče ne nadlegoval ne ogovoril ali nespodobno buljil 
vame. Samo stari brezzobi možički v kletkah pred vho-
dnimi vrati so se mi nasmihali in me vabili, naj vstopim ter 
povedali ceno. Dekleta, ki so se zgoraj nagibala čez ograje 
galerij in z verand, so bila brezhibno oblečena in so me 
ogledovala z vidnim zadovoljstvom. Oblečena sem bila v 
obleko, ki je imela barvo breskovih cvetov in zato so mi 
klicale »čedno, čedno«. Kako zelo sem bila pravo nasprotje 
»čednega«, od daleč ni bilo mogoče videti, toda moja 
obleka je bila predvsem zaradi svetle barve res čedna. 

Javne hiše se lazlikujejo od običajnih hiš, niso obdane z 
ograjo, imajo po več nadstropij. Vhoda - na vsaki strani 
hiše je eden - sta povezana z galerijo, ki si v njej lahko 
ogledaš slike lepotic v naravni velikosti in si med njimi 
izbereš tisto, ki ti najbolj ugaja. Prej so sedela dekleta 
vsaka zase za ograjo. Cene so različne, pač glede na to, 
koliko je dekle vredno. V prvo nadstropje vodijo ozke, 
svetlo pleskane stopnice, pod stopnicami pa je prostor za 
čevlje. Zgoraj so sobe, in ker dekleta ne dobivajo dovolj 
hrane, je navada, da moški obiskovalec naroči dekletu 
najprej večerjo. Nekateri moški so tu stalni gostje in že 
vnaprej najavljajo svoj prihod. Običajno prinesejo dekletu 
tudi kako darilce, zato je sredi mesta široka ulica, kjer 
lahko kupiš vse, kar želiš. 

Dekleta hudo izkoriščajo. O tem mi je veliko pozneje 
marsikaj povedal Japonec, ki sem pri njem stanovala in se 
ukvarjal z osvobajanjem gejš, ter bil zato v nenehnem 
sporu s policijo. Dekleta sklenejo pogodbo za dve leti ali tri 
leta, toda v teh letih se tako zadolžijo, da se nikoli več ne 
morejo rešiti dela v javnih hišah. Kadar žele zaradi smrti 
kakega svojca oditi iz hiše, jih vselej pospremi starejša 
ženska, sicer pa iz Yoshiware sploh ne. 



ŠPORTNA PRIREDITEV V CELJU... 

NESTABILIZACIJSKI ŠPORTNIKI 
Predsednik ZTKO Celje Mile Zupančič: »Kljub manj denarja se 

celjski športniki in športnice v letošnjem letu niso čisto nič 
»stabilizacijsko« obnašali, saj so dosegli celo vrsto izjemno 
pomembnih uspehov tako doma, kot na tujem in obogatili celjsko 
športno riznico!« 

Flala Golovcc je bila 
prejšnji potek zvečer kar 
pretesna, da bi pod svojo 
s t r f h o sprejela vse tiste, 
ki se v Celju ukvar ja jo s 
š{)()rtc)rn in rekreacijo ali 
pri obojem sodelujejo kol 
organizatorji, triTicrji |)a 
tudi samo ljubitelji. Zad-
nja leta jc (iccctnber, kot 
zadnji rncscc v letu, tisti, 
ko sc /bere jo športniki in 
športni delavci, da pregle-
dajo svoje opravl jeno de-
lo, se pOvcsclijo t e r / a č r t a 
jo sincrnicc za pr ihodnje 
leto. Vsakoletna priredi-

tev v Hali Golovec je zato 
več, kot običajen ples ali 
neko srečanje zaradi sre-
čanja. To je možnost za 
mnogo več in vsi prisotni 
to tako tudi jemljejo. 

Letošnj i organizatorji 
so bili: 

TELESNOKULTURNA 
SKUPNOST CELJE, 

ZVEZA TELESNO-
KULTURNIH ORGANI-
ZACIJ CELJE in 

NOVI TEDNIK - RA-
DIO CELJE! 

P o uvodnem nagovoru 
predsednika ZTKO Celje 
Mileta Zupančiča so se za-
čela podel jevanja števil-
nih priznanj. Seveda ti-
stim, ki so si jih z dosežki 
v le tošnjem letu zaslužili. 
Najpre j so bili na vrsti ta-
ko imenovani perspektiv-
ni športniki, torej tisti, ki 
šele s topajo v veliko sve-
tovno špor tno areno. 
Nj im sta priznanja izroče-
vala in čestitala predse-
dnik ZTKO Mile Zupan-
čič in podpredsedn ik 
skupščine T K S Celje Ka-
rel Jug . Pr iznanja so do-
bih: 

Atletika: Mojca Cetina, 
Brigita Topole, Rober t 
Gaber, Franci Guzej, Jože 
Strašek, Zoran Vehovar, 
Erih Strašek, Milan 
Krajnc, Božo Juhar t , Sa-

mo Cmok m ekipa mlajših 
mladincev Cmok, Guzej, 
Jeromel in I^zički . 

Karting: Aleš Pepel. 
Drsanje in hokej: Met-

ka Flladin, Matej Pangrl in 
F'ranc Grabler. 

Judo: Štefan Cuk. 
Košarka: Matej Janžek 

in Robert Medved. 
Rokomet: Igor Razgor 

in Fiolando Pušnik ter (»ki-
pa za 1. mesto na držav-
nem prvenstvu Praznik, 
L<'sjak, Pu.šnik, Manček, 
Razgor, Bajuk, Seško, 
Selčan, Ramšak, Ti.selj, 

Cigoj, Mahnič, Jonak in 
Medved. 

Streljanje: Alenka Ja-
ger. 

Zastopanih je torej se-
dem športov z osemnajst i-
mi športniki in dvema 
ekipama, med nj imi pa so 
samo štiri športnice! 

NAJBOLJŠI V 
S I N D I K A L N I H T R I M 
IGRAH 

Priznanja sta podelila 
predsednik Občinskega 
sindikalnega sveta Stane 
Mele in strokovni ta jnik 
ZTKO Celje Bogdan Po-
valej. 
TRIM IGRE: 

I. skupina do 80 zapo-
slenih - moški: 1. ŠKIMC 
štore, 2. Slovenijaavto, 3. 
Geodetski zavod, ženske: 
1. Obnova, 2. ŠKIMC, 3. 
Geodetski zavod. 

II. skupina od 80 do 200 
zaposlenih - moški: 1. 
Obnova, 2. PTT, 3. Zlatar-
na in ženske: 1. LIK Savi-
nja, 2. PTT in 3. Ingrad. 

III. skupina z nad 400 
zaposlenimi - moški: 1. 
LIK Savinja, 2. Kovinote-
hna in 3. Cinkarna ter žen-
ske: 1. Kovinotehna, 2. 
Cinkarna in 3. Železarna. 

Starejši člani: 1. LIK 
Savinja, 2. Libela in 3. Zla-
tarna. 
OBČINSKA PRVEN-
STVA: 

Smučarski tek: 1. Zele 
zarna, 2. Nivo 

Hokej na ledu: 1. Zla-
tarna, 2. Aero. 

Mali nogomet: 1. Ga 
berje 50, 2. Aškerčeva. 

Nogomet: 1. Klima, 2. 
Aero. 

Rokomet: 1. Obnova, 2. 
Kovinotehna. 
Zlate značke Trim iger 80 
so prejeli: 

amaterski organizator-
ji rekreacije v delovnih 
organizacijah Martin Oj-
steršek (Obnova), Tone 
Kelenc (ŠKIMC), Rudi 
Rovan (LIK Savinja), Jože 
Vrbek (Geodetski zavod), 
Mihajlo Zver (Slovenija 
avto) Peter Hribernik (Li-
bela), Drago Kasesnik 
(Zlatarna), Vlado Kaluža 
(Železarna) in Franc Ram-
šak (Ingrad). 

Poklicni organizatorji 
rekreacije v delovnih or-
ganizacijah Marjan Le-
ban (Cinkarna), Bojan 
Brinovec (PTT) in Vlado 
Nendl (Kovinotehna). 

Vodje občinskih prven-
stev Cvetko Jan i (Zavaro-
valnica Triglav), Jože Ja-
nežič (Elektro) in Marjan 
Muršič (EMO), vsi nogo-
met ter Ivan Meke (Zlatar-
ne) in Gust i Honigman 
(Aero), oba hokej na ledu. 

Krajevne skupnosti in 
društva Emil Gregorčič 
za uspešno delo pri izvaja-
n ju programa športne re-
kreacije v krajevni skup-
nosti Pod Gradom, Parti-
zan Gaber je in Partizan 
Štore za uspešno delo na 
področju športne rekrea-
cije. 

M A R I N Č E V A IN 
KOPITAR 

Največ pozornosti je se-
veda veljalo najboljšim, 
akt ivnim špor tnikom, ka-
terim sta izročila darilne 
bone in izredno lepe kri-
stalne pokale steklarne 
Boris Kidrič iz Rogaške 
Slatine predsednik Izvrš-
nega odbora T K S Celje 
Bojan Planinšek in v ime-
nu uredniš tva Novi te-
dnik - Radio Celje novi-
nar J u r e Krašovec. S po-
močjo ankete smo letos 
izbrali po tri najbol jše 
športnike in športnice ter 
ne več deset, kot je bil to 
običaj prejšnja leta. Naj-
boljši par je isti, kot lan-
sko leto, saj sta zmagala 
Rok Kopitar med športni-
ki in Jan ja Marine med 
športnicami. 

ŠPORTNIK CELJE 80: 
1. Rok Kopitar, AD Kladi-
var, 2. Branko Leskošek, 
LT EMO, 3. Matej Janžek, 
KK Libela Celje. 

ŠPORTNICA C E U E 
80: 1. Janja Marine, KK 
Celje, 2. Alenka Jager, SD 
Celje in 3. Ida Bunderla, 
AD Kladivar. Torej med 
šestimi športniki je za-
stopanih pet panog in sa-
mo atleti imajo dva med 
najboljšimi. 

Po uradnem delu je bil 
še tretji športni ples, kjer 

je za veselo razpoloženje 
vse tja do sobotnega ju-
tra igral ansambel Venus 
(in nabiral kondicijo za 
bližnjo novoletno noč, ki 
jo bo preživel v žalskem 
hotelu Golding - Rubin s 
Tatjano Dremelj!), šalji-
ve iskrice na športno te-
mo pa je z odra v dvorano 
pošiljal neumorni Celj-
ski Podlek, ki je postal že 
tako univerzalen humo-
rist, da jo bo januarja 
mahnil z ansamblom Ve-
seli planšarji na daljšo 
turnejo na Švedsko. Pra-
vi, da pripravlja vroč hu-
mor za hladne Švede! 

Tako je tudi formalno 
sklenjeno letošnje šport-
no leto v Celju. Čeprav je 
minilo brez posebnih izje-
mnih pretresov lahko re-
čemo, da je bilo uspešno. 
Če bo vsaj takšno prihod-
nje leto bomo lahko kar 
zadovoljni. 

Tekst: TONE VRABL 
Foto: TONE TAVČAR 

Lanski najboljši par je ostal to tudi letos! Rok Kopitar 
in Janja Marine sta povsem zasluženo slavila tudi 
letos, saj sta bila vsak v svoji kategoriji prepričljivo 
najboljša. Ali je to napoved, da bosta najboljša tudi 
tretjič, saj pravijo, da v tretje gre rado... Sicer pa je 
Rok osvojil naslov športnika že tretjič zapored, Janja 
pa drugič. Kot najboljša sta tudi otvorila 3. športni 
ples. Bila sta sicer spretna, vendar tako kot na atlet-
ski ter kegljaški stezi prav gotovo ne! 

Predsednik ZTKO občine 
Celje Mile Zupančič je v 
krajšem nagovoru ugo-
dno ocenil letošnje dosež-
ke celjskih športnikov. 

Branko Leskovšek, 
evropski prvak med mo-
delarji, kar ni mogel ver-
jeti, da je postal drugi 
najboljši športnik v na-
šem mestu! 

Matej Janžek, košarkar, 
je prišel po priznanje za 
tretje mesto med športni-
ki Celja 80 iz Ljubljane, 
kjer služi vojaški rok. 

Alenka Jager, izvrstna 
mlada strelka Celja, se že 
vrsto let uvršča med naj-
boljše, letos pa se je uvr-
stila celo na drugo me-
sto! 

...IN V MATKAH! 

12 ŠPORTNIH PANOG 
Nastopilo več kot 3400 delavcev 

Posebna komisija za 
šport in rekreacijo pri Ob-
č inskem sindikalnem sve-
tu v Žalcu in T K S sta tudi 
letos uspešno pripeljala 
do konca 17. s indikalne 
športne igre, k jer je nasto-
pilo več kot 3400 delav-
cev, ki so se pomeril i v 12 
športnih panogah. Tudi 
letos je t ekmovan je pote-
kalo v dveh smereh - tek-
movalno in množično. 
Slovesen zaključek je bil 
v dvorani gasilskega do-
ma v Matkah. Zbranim je 
na jpre j spregovoril pred-
sednik komisi je pri Ob-
č inskem sindikalnem sve-
tu v Žalcu Drago Božič, 
nato pa še predsednik Ob-
č i n s k ^ a sindikalnega 
sveta Žalec Rafko Mlakar. 

Končni vrstni red 17. 
iger: tekmovalni šport 
članice: 1. VVZ Žalec 105 

točk, 2. J u t e k s Žalec 100, 
3. Hmezad 85, 4. SO Žalec 
84, 5. S I P Šempete r 81; 
starejši člani: 1. Garant 
Polzela 111 točk, 2. Hme-
zad Žalec 100, 3. S I P Šem-
peter 109, 4. J u t e k s Žalec 
105, 5. TT Prebold 81 točk; 
veterani: 1-2. ZD Žalec, 
Hmezad Žalec 30 točk; 
mlajši člani: 1. Hmezad 
Žalec 226 točk, 2. S I P 
Šempeter 219, 3. Ferralit 
Žalec 199. 4. AERO Šem-
peter 182, 5. J u t e k s Žalec 
177 točk itd. Množičnost 
do 100 zaposlenih: 1. Na-
ma Žalec 103 točke, 2. ZN 
Žalec 94, 3. Avtoprevoz 
Šempeter 15, 4. LB Žalec 
12, 5. Montana Žalec 8; do 
200 zaposlenih: 1. Slovin 
Žalec 59, 2. VVZ Žalec 20, 
3. SO Žalec 20, 4. Minerva 
Zabukovica 11, 5. ZD Ža-
lec 10 točk; od 200 do 300 

zaposlenih: 1. Gradnja 
Žalec 95, 2. AERO Šempe-
ter 40, 3. SM Žalec 10, 4. 
Ingrad Gomilsko 2 točki; 
od 300 do 500 zaposlenih: 
1. J u t e k s Žalec 188 točk, 
2. Ferralit Žalec 138,3. Ga-
rant Polzela 134, 4. Zarja 
Petrovče 26, 5. Obrtniki 25 
točk; nad 500 zaposlenih: 
1. Hmezad Žalec 167 točk, 
2. S I P Šempete r 161, 3. 
KLI Liboje 116, 4. I T Pre-
bold 99, 5. TN Polzela 94 
točk. 

Za uspešno 15-letno de-
lo na področju sindikal-
nih športnih iger so pode-
lili zlato plaketo T K S Ža-
lec Brunotu Randl, brona-
ste pa Evi Orač in Borisu 
Cilenšku za uspešno delo 
na področju špor tne re-
kreacije. 

T.TAVČAR 



TRENER ZMAGO SAGADIN: 

»TEKMA NE BO LAHKA!« 
po porazu z Alhosom bitka za prepotrebne točke 

Košarkarji Libele so v 9. 
liolu I. B zvezne lige gosto-
vali v Sarajevu in se srečali 
2 ekipo domačega Alhosa. 
Srečanje so izgubili z 76:70, 
polčas pa se je končal neod-
ločeno 35:35. Strelci za Li-
belo: Gole 20, Sabolčki 15, 
Hauptman 12, Miha 8, Me-
dved 7, M. Sagadin 6 in Ku-
Ijad 2. Uvrstitev po 9. kolu: 
Libela je z osmimi točkami 
§e vedno na 7. mestu! 

Tekmo v Sarajevu proti 
Mhosu komentira trener 
ZMAGO SAGADIN: 

Tekmo smo dobro začeli, 
saj smo imeli pobudo ves 
prvi polčas. Največ smo vo-
dili 25:18 in to v 12. minut i 
prvega polčasa. Nato smo ze-
lo popustil i tako v obrambi 
kot v napadu in rezultat je 
bil izenačen vse do 32. minu-
te (55:55). V naslednj ih mi-
nutah se je Alhos z neka j za-
porednimi skoki v napadu in 
uspešnimi meti odlepil za se-

dem točk in zdržal do konca. 
Sicer dobro igro v obrambi 
je pokvaril zelo slab skok na-
ših igralcev! Vsi skupa j smo 
napravili samo 25 skokov, 
med tem ko je ekipa Alhosa 
(višji od nas) ujela 39 odbit ih 
žog! Staro pravilo: »Kdor 
kontrolira tablo-skok, ta ima 
t ekmo v rokah« je prineslo 
zmago sicer povprečni ekipi 
Alhosa. V napadu sta popol-
noma odpovedala sicer 
kl jučna igralca Pribanovič 
(metal 6:0 iz igre! in Haupt-
man (met 16:6) pa tudi v 
obrambi odlični Gole je v na-
padu vse preveč grešil. Tako 
nam tudi izredno požrtvoval-
na igra ni zaradi slabega sko-
ka in slabega odstotka me-
tov na koš prinesla nov par 
točk, na katere smo potiho-
ma računali.« 

Napoved za 10. kolo? 
»V soboto, 20. decembra, 

se bomo ob 19. uri v dvorani 
Tehniške šole (Golovec je za-

seden!!!) pomerili s čačan-
skim Železničarjem. To je vi-
soka in izkušena ekipa z od-
ličnimi branilci in pa še ve-
dno dobr im veteranom 
Drobnjakom. Tekma ne bo 
lahka, zlasti bo težak boj pod 
košema, kjer nam manjka vi-
šine in agresivnosti. Vendar 
z visokim r i tmom in maksi-
malno angažiranostjo vseh 
igralcev moramo osvojiti na-
slednji par točk.« 

Takšna je ocena zadnje 
tekme in napoved nove s 
strani trenerja KK ^ibela 
Celje Zmaga Sagadina. 
Praksa takšnega sodelova-
nja naj bi ostala tudi v bo-
doče-z možnostjo, da jo še 
dopolnjujemo. Sicer pa: v 
srečanju z Železničarjem, ki 
je na repu lestvice močno 
izenačene lige, bi točke le 
morale ostati doma. Ekipa 
je za to sposobna! 

T. VRABL 

REVIJA BOKSA V CELJU 
Partizan Celje je dobro pripravil boksarsko revijo slo-
venskih tekmovalcev. S tem so se Celjani po dal jšem 
času predstavili ce l jskemu občinstvu. 

Prikazani boks je bil poprečen, ' le v nekaterih dvobo-
jih smo videli tisti pravi boks z enakovredno borbo. 
Nekateri mlajši tekmovalci pa bodo morali še precej 
vaditi, če bodo hoteli uspeti v tej športni zvrsti. Se 
dobro, da so t renerj i dovolj previdni in pravočasno 
prekinejo neenakovredno borbo. 

To velja tudi za osem celjskih tekmovalcev, ki so se v 
vseh svojih nastopih močno trudili. Toda, če ni moči, 
ne moreš pričakovati uspeh. Zlasti so to okusili Mla-
den Stojanovič, Rasim Majpanac, Anton Ramljak, Al-
bin Dobnik in Sašo Jokanovič, ki so morali predat i 
svoje borbe boljšim borcem, ki so na revijo prišli^do-
bro pripravljeni. 

Kljub t emu pa je trojici celjskih boksar jev uspelo 
zmagati. Pokazali so srčno borbo, dovolj moči in tudi 
uspeli. To so bili Krivec, ki je premagal Kaltaha^ iz 
Ljubl jane 2:0, Ali Bosnič z zmago nad S tegenškom iz 
Hrastnika 2:0 in Saud Zukič, ki je v lepi borbi prema-
gal Ostana iz Ljubl jane. 

Partizan Celje se je izkazal z dobro organizacijo. 
Spomladi bodo domačini ponovno iSripravili revijo v 
Celju. Oba t rener ja Jani Vedra in Gust i Oštir zatrjujeta, 
da bodo fant je celjskega moštva do takrat imeli več 
moči in »zraka«. Zato le pogumno naprej pri vadbi. 

J . KUZMA 

USPEHI 
ŽALČANOV 

Poročali smo že o uspehu 
celjskih šahistov, ki so na re-
publ i škem moš tvenem pr-
venstvu osvojili drugo me-
sto. Poleg njih so lep uspeh 
zabeležili tudi šahisti Žalca, 
ki so osvojili peto mesto in 
se s tem navjišje uvrstili v 
zadnjih tekmovalnih letih. 

Franc Brinovec, vodja žal-
ske ekipe, nam je ob tej pri-
ložnosti povedal: »Peto me-
sto je za nas velik uspeh, 
čeravno smo le za la j zgreši-
li celo četrto pozicijo. Tre-
nutno smo torej v zlati sre-
dini s lovenskega šaha. To je 
končno napredek naših 
mladih šahistov. Za moštvo 
so v tem prvenstvu igrali 
Marjan Slak, ki je na prvi 
plošči zbral 4 točke, Franci 
Brinovec 6, Marjan Crepan 
4,5, Karel Turk 5,5, Mitja 
Urisek 4, Franci Gazvoda 
3,5, Franci Brinovec mlajši 
5, Marko Razlnger 6,5, Kla-
ra Agrež 4 in Bojana Gerič 4 
točke.« 

V žalski ekipi je Kari Turk 
osvojil naslov mojsterskega 
kandidata, m e d t e m ko je 
Franci Brinovec starejši le-
tega potrdil! Dobro igro so 
potrdili tudi igralci na mla-
dinskih ploščah Brinovec in 
Razinger ter obe šahistkinji 
A ^ e ž e v a in Geričeva. 

Žalski šahisti so zadnje dni 
dodali nove uspehe. Na tur-
nirju v Šempe t ru je nastopi-
lo v hi t ropoteznem šahu kar 
21 igralcev. Zmagal je Franci 
Brinovec mlajši z 18 in pol 
točkami pred Stormanom 
18,5 in Crepanom 18 točk. Na 
medna rodnem vikend tur-
nir ju v F ramu so nastopili 
tudi štirje žalski šahisti. Mar-
jan Slak je bil drugi do sed-
mi s 6 in pol točkami, Franci 
Brinovec 13.]15. s 5,5 točka-
mi in Brinovec mlajši ter 
Crepan s petimi točkami na 
20.-30. mestu. 

Šahovsko življenje v Žalcu 
se bo v zimskih mesecih še 
poglobilo in okrepilo! 

J. KUZMA 

ELEKTRA BOLJŠA O D 
RUDARJA 

v republi.ški moški ligi so pri-
pravili prvovrstno presenečenje 
košarkarji Elektre Šoštanj, ki so 
doma premagali doslej neporaže-
no vodečo ekipo trboveljskega 
Rudarja 68:55. Comet je doma 
odpravil Zagorje 81:76. Na lestvi-
ci je Comet četrti (tri zmage, dva 
poraza, šest točk), Elektra pa sied-
ma (dve zmagi, trije porazi, štiri 
točke). V prihodnjem kolu bo 
Comet gostoval proti »ranjene-
mu« Rudarju v Trbovljah, med-
tem ko bo gostovala Elektra v 
Kamniku, ki je trenutno zadnji in 
edini brez točke. Težje delo torej 
čaka Comet, čeprav preseneče-
nja nikoli niso nemogoča. 

LIBELA NE, R O G A Š K A 
DA 

Odigral peto nepopolno 
koh) repujiiške ženske lige. 
Celjska L.bela je gostovala v 
Senožečah in doživela tesen po-
raz proti istoimenski ekipi 
66:52, medtem ko je Rogaška do-
ma premagala Ježico B 59 proti 
56. Na lestvici je Rogaška peta, 
Libela pa predzadnja. V prihod-
njem kolu bo Rogaška gostova-
la v Litiji, ki je trenutno osma, 
Libela pa bo igrala proti dru-
gouvrščenim Jesenicam. 

STORSKI KOVINAR 
MED V O D I L N I M I 

v II. SKL - vzhod so odigrali 
peto kolo. Storski Kovinar je do-
ma premagal doslej vodečo Pod-
bojčje 74:69. Strelci za kovinar: 
Kitanovski 10, Džuričič 19, Plan-
ko 17, M. Mackovšek 6, Slatau 14, 
Erjavec 12. 

Šentjur je v isti ligi izgubil s 
Stražo 93:85, Zlatorog iz Laškega 
pa je zmagal v Dravogradu 79:75. 
Lestvica: po petem kolu vodijo 
tri ekipe s po osmimi točkami in 
med njimi so tudi štorski Kovi-
nar, Zlatorog je četrti do peti, 
Šentjur pa šesti do osmi. Pari pri-
hodnjega kola: derbi bo v Šent-
jurju med domačini in laškim 
Zlatorogom medtem ko bo tre-
nutno »sovodeči« Kovinar iz 
Stor tokrat gostoval v Ptuju proti 
Dravi, ki je zadnja in edina brez 
točk. 

TV 

VODI S T A N K O O S E P 
šahovski turnir tretjekate-

ffornikov v Celju je že prešel v 
•Irugo polovico. Po sedmem ne-
popolnem kolu je premočno v 
yodstvu mladi Stanko Osep, ki 
•H* zbral 5 in pol točke. Sledijo: 
Jereb 4, Polak 3, VVoelkner 2,5. 
Srucl, Jošt in Blaževič 2, Jager 1 
ter Horvat in France brez točk. 

DRAGAŠ IN STRŽAJ V 
CELJU 

Dva najboljša jugoslovanska 
kegljača vseh časov Nikola Dra-
gač in Miro Stržaj bosta v nedeljo 
nastopila na turnirju moških 
ekip ob proslavi 20 letnice KK 
Celje v Celju. Nastopilo bo deset 
ekip. V soboto bo ob 9. uri sreča-
nje Ingrad-Rudar, ob 13. uri Tek-
stilna-Novo mesto in ob 17. uri 
Konstruktor- Slovenija ceste. V 
nedeljo ob 10. uri veliki četvero-
boj med moštvi Celja in Medve-
ščaka, ter Tekstila in Carde. 

Č E T V E R O B O J 
C E L J A N K A M 

v soboto je bil v Celju zadnji, 
četrti nastop najboljših ženskih 
ekip, ki so letos sodelovale v 
tradicionalnem četveroboju. 
Celjskim kegljavkam je ponov-
no uspel podvig in so v skup-
nem zbiru točk zmagale s pre-
dnostjo dveh točk pred Kon-
struktorjem, Rudarjem in Ljub-
ljano. 

Zadnji nastop je bil v znaku 
celjske vrste, ki je porušila 2329 
kegljev. Konstruktor 2313, 
Ljubljana 2270 in Rudar 2203 
keglje. V skupnem zbiru pa je 
bil vrstni red naslednji: Celje 
9793, Konstruktor 9675, Rudar 
9170 in Ljubljana 7052 z enim 
nastopom manj. 

Med posameznicami sta se 
med najboljšo deseterico uvr-
stili dve celjski kegljavki. Met-
ka Lesjak jez 1680 keglji zmaga-
la, medtem ko je bila Lojzka 
Bajde s 1654 keglji tretja. 

M E M O R I A L IVANA 
C I J A N A 

Celjski Ingrad je tudi letos pri-
pravil tekmovanje šahistov za 
memorial Ivana Cijana. Nastppili 
so najboljši šahisti celjskega ob-
močja in gradbena podjetja Slo-
venije. Med moštvi je zmagala 
ekipa Ingrada, ki je zbrala 57 
bočk pred EMO 53, Komgradom 
iz Slovenjgradca 51, Pionirjem 45 
in MIK Preboldom 43 točk itd. 

Med posamezniki je bil naj-
boljši Milan Ojstrež 14,5, sledija 
pa Zvone Streiher 14, Franci Bri-
novec starejši 13,5, Franci Brino-
vec mlajši 12, Tomo Studnička 
11,5, Marjan Harinski 11,5 točke 
itd. 

J. KUZMA 

KEGLJANJE 

REVIJA NAJBOUŠSH 
Zmagala Nareks in Urhova 

Kegljaška zveza Celje je ob 
koncu kegljaške sezone 1980 
pripravila srečanje vseh tek-
movalcev in tekmovalk, ki 
so v le tošnjem letu osvojili 
naslov prvaka. Med dekleti 
je takrat zmagala Magda 
Urh, ki je porušila 411 keg-
ljev, pred Bajdetovo in Gob-
čevo. Pri moških je bil naj-
boljši S tanko Nareks z 896 
keglji. 

Naš namen je, da predsta-
vimo vse letošnje zmagoval-
ce v raznih tekmovanj ih in 
tekmovalce, ki so uspešno 
nastopili na srečanj ih izven 
meja medobčinskega prven-
stva. 

MEDOBČINSKA TEK-
MOVANJA: mladinci - naj-
boljši je bil Maks Lipovšek 
^ngrad) pred tekmovalcema 
Šoštanja Sinišo Jovanovi-
čem in Jože tom Pranj ičem. 
člani - S tanko Nareks, Slav-
ko Tomažič in Danilo Sivka, 
vsi Celje. Med članicami je 
regijsko prvenstvo osvojila 
Magda Urh pred Tanjo Go-
bec in L jubo Podbrežnik. 

V dvojicah sta bila Lipov-
šek - Žutič (Ingrad) medob-
činska prvaka in četrta v re-
publiki. Mladinski ženski 
par Seško - Požgajner pa je 
osvojil t re t je mesto. Med po-
sameznicami pa je bila Joži-
ca Seško republ iška prvaki-
nja, Lidija Požgajner pa še-
sta. Pri članskih moških 
dvojicah sta v regiji bila naj-
boljša Sivka Tomažič pred 
Grilanc - Gobec in dvojico iz 

Šoštanja Rajšter - Križov-
nik. Na republ iškem prven-
stvu je dvojica Sivka - To-
mažič osvojila osmo mesto. 

Občinski prvak med posa-
mezniki je bil Danilo Sivka 
pred pred Vikijem Vanov-
škom in Slavkom Tomaži-
čem. Na regi jskem prven-
stvu pa je zmagal S tanko Na-
reks pred Slavkom Tomaži-
čem in Danilom Sivko. 

Pri članicah je bila najbolj-
ša J an j a Marine, ki je v Beče-
ju med drugim osvojila tudi 
naslov državne prvakinje. 

Ženska ekipa Celja je osvoji-
la naslov republiškega prva-
ka in drugo mesto v Jugosla-
viji. Dvojica Bajde - Ludvik 
je bila najboljša na republi-
škem prvenstvu, dvojica 
Urh - I z r i n e pa tretja. Na 
državnem prvenstvu sta celj-
ska para Bajde - Ludvik in 
Gobec - Lesjak osvojila peto 
in šesto mesto. 

Za državno reprezentanco 
so* nastopili J an j a Marine,. 
Slavko Tomažič in pri mla-
dinkah Lidija Požgajner. 

J . KUZMA 

CELJANI 
DRŽAVNI 
PRVAKI 

Kegljači KK Celja so v 
Ljubl jani v soboto in ne-
deljo tretj ič osvojili na-
slov državnega prvaka v 
borbenih igrah. V soboto 
so premagali prvake Hr-
vatske, Bosne in Herce-
govine ter Makedonije; v 
nedeljo pa v finalu še Slo-
venija ceste 1447:1436. 

Naslov so Celju pribori-
li Vanovšek, Gobec, 
Kompan, Sivka, Tomažič, 
Urh, Orešnik, Grilanc, 
Srot, Nareks in Perkljič. 

Celjani so bili državni 
prvaki že leta 1952 v Spli-
tu, po tem 1967 v Zagrebu 
in sedaj v letu 1980 v 
Ljubljani . Čestitamo. 

J. KUZMA 

SAHOVSKA IGRA 

UUBLJANČAN V GOLOVCU 
Za 12. igro podeljuje celjski Ingrad 

v začetku letošnjega leta si 
n ismo niti približno pred-
stavljali, da bo zamisel veli-
kega ljubitelja šaha in zdaj 
našega rednega sodelavca 
FRANCA PEŠCA »rodila« 
takšen uspeh! Za vsako na-
gradno šahovsko igro smo 
objavili k u p o n in jih v po-
prečju dobili do roka vrnje-
nih okoh 70! To je številka, 
ki govori za to, da je ta igra 
našla svoje privržence in da 
moramo z njo tudi v bodoče 
nadaljevati. 

Na veliko razumevanje pa 
smo naleteli tudi med orga-
nizacijami združenega dela 
širom celjskega območja! 

Kdo so nagrajenci v igri 
štev. 11, za katero podar ja 
nagrade I T Celje? 

1. nagrada: silvestrovanje 
za dve osebi v hali Golovec 
pre jme TOMO BOGETlC, 
Bijedičeva 3/8, Ljubl jana! 

2. nagrada: t r idnevni pen-
zion za eno osebo na Pirše-
vem domu dobi JOŽICA 
DVORŠAK, Aškerčeva ul. 4, 
Celje! 

3. nagrada: enodnevni 
penzion za dve osebi na Pir-
ševem d o m u pre jme TANJA 
ALEGRO, Kajuhova 7, Ce-
lje. Vsem t rem srečnežem in 
tistim, ki bodo šli z njimi, 
tudi naše čestitke! 

Kako pa v bodoče? 

Pred nami je dvanajst i ku-
pon! Upajmo, da jih bo še 
več pr ihodnje in pr ihodnja 
leta! Start je bil uspešen in 
zakaj s takšno igro ne bi na-
daljevali? Seveda pa si bomo 
prizadevali, da bomo vnašali 
novitete, ki bodo privabile k 
sodelovanju tudi tiste, ki do-
slej niso sodelovali. In še 
presenečenje: vse prispele 
dopisnice z nalepl jenimi ku-
poni imamo spravl jene in 
izmed nj ih bomo tudi izžre-
bali! Dodatno seveda. Reci-
mo, kot darilo za bližnje No-
vo leto! Saj niste hudi zaradi 
tega? Pa sodeluj te še z nami! 

TONE VRABL 



DO KOVINOTEHNA - TOZD TEHNIČNA TRGOVINA 

POMEMBNA NOVOST »PROOAJNI 
CENTER« NA HUDINJI 
Začetek poslovanja v soboto, 20. decembra ob 7. uri zjutraj 

Medtem, ko so nove 
skladiščne prostore de-
lovne organizacije KOVI-
NOTEHNA na Zgornji 
Hudinji v Celju odprli že 
dan pred našim največ-
jim praznikom Dnevom 
republike letos, pa je bilo 
treba na otvoritev oz. za-
četek poslovanja PRO-
DAJNEGA CENTRA, ki 
Je v sklopu novih objek-
tov na Hudinji, iie nekaj 
tednov počakati. Zakaj? 
Objektivne težave, saj 
kljub pravočasnemu na-
ročilu notranje opreme le 
te ni bilo. Zdaj je končno 
vse pripravljeno in Celje 
s širšo okolico bo od so-
bote, 20. decembra 1980 
dalje bogatejše za nov 
prodajni center, ki se bo 
v mnogočem razlikoval 
od podobnih že obstoje-
čih centrov. V njem bo 
cela vrsta prednosti, ki 
bodo posebej navduševa-
le tiste, katerim je nov 
prodajni center name-
njen. S prodanim cen-
trom na Hudinji bomo na 
tem področju prav goto-
vo stopili korak naprej, 
lahko bi rekli, da bomo 
postali »svetovno sodob-
nejši«. Takšni načini pro-
daje, kot nam jo obljub-
ljajo v novem PRODAJ-
NEM CENTRU, so v sve-
tu že nekaj časa prisotni, 
medtem ko pri nas, vsaj v 
tehničnem smislu, tega 
še ni. Bo pa od sobote da-
lje! 

ŠTIRIINDVAJSET 
PRODAJNIH ENOT 

V olrviru delovne orga-
nizacije KOVINOTEHNA 
je tudi TOZD TEHNIČNA 
TRGOVINA, ki je imela 
doslej 23 prodajriih enot 
Z novim PRODAJNIM 
CENTROM na Zgornji 
Hudinji se bo to število 
prodajnih enot povečalo 
na 24! Doslej so imeli 
skupnih površin 8000 kva-
dratnih metrov, z novim 
PRODAJNIM CEN-
TROM pa se bodo te povr-
šine povečale za okoli 
1000 kvadratnih metrov 
ali skupaj 9000 m !̂ 

V novem PRODAJ-
NEM CENTRU bo trenut-
no zaposlenih štirinajst 
delavcev, bodoče potrebe 
pa bodo pokazale, če je 
treba to število še pove-
čati. 

OD T E M E U A DO 
STREHE 

Direktor TOZD Tehnič-
na trgovina, EMIL KO-
LENC, diplomirani eko-
nomist, ob pogovoru v 
prijetno urejeni delovni 
sobi v starem mestnem je-
dru, ni skrival zado-
voljstva pred bližnjim za-
četkom poslovanja njiho-
ve nove prodajne enote, 
od katere si vehko obeta-
jo. Res je, da je bilo tudi 
nekaj težav, ki pa so jih v 
zadnjem času srečno pre-
brodili in zdaj so priprav-
ljeni, da sprejmejo prve 
stranke ter jih z njihovimi 
uslugami zadovoljijo: 

.Namen PRODAJNE-
GA CENTRA je v tem, da 
na er^m mestu prodaja-
mo vse, kar končni po-
trošnik potrebuje za grad-
njo. Ali povedano z dru-
gimi besedami: potrošni-

ka želimo oskrt>eti z vsem 
potrebnim od TEMELJA 
do STREHE! Pri tem ne 
gre samo za tistega, ki gra-
di na novo, pač pa tudi za 
tiste, ki se že poslužujejo 
obnavljanja ali popravlja-
nja obstoječih stanovanj-
skih površin ali stanovanj. 
Izrazito želimo poudariti, 
da bo v novem PRODAJ-
NEM CENTRU na razpo 
iago vse blago, ki je v za-
logah skladišč TOZD Ve-
loprodaja. Vse, kar je v ob-
stoječih skladiščih na Ma-
riborski cesti, v Bukovžla-
ku in v novih skladiščih 
na Hudinji bo na razpola-
go v PRODAJNEM CEN-
TRU Hudinja!« 

ODPIRALNI ČAS 
PRILAGOJEN 
POTROŠNIKU 

PRODAJNI CENTER 
bo odprt vsak dan od 7. do 
19. ure, torej non-stop in 
ob sobotah (vseh!) od 7. 
do 12. ure! S takšnim de-
lovnim časom bo imel 
prav vsak možnost kupiti 
tisto, kar bo potreboval in 
bo možno kupiti v novem 
PRODAJNEM CENTRU! 

OSEM GLAVNIH 
BLAGOVNIH SKUPIN 

V novem PRODAJ-
NEM CENTRU bo možno 
izbirati na pregledno ure-
jenih mestih med osmimi 
blagovnimi skupinami: 

• OSNOVNI GRAD-
BENI MATERIAL, 

• ZAKLJUČNI 
GRADBENI MATE-
RIAL, 

• IZDELKI CRNE IN 
BARVNE METALUR-
GIJE, 

• VODOVODNO-
INSTALACIJSKI MATE-
RIAL, 

• CELOTNI ASORTI-
MAN ZA CENTRALNO 
KURJAVO, 

• STAVBNO POHIŠ-
TVO, 

• ELEKTRO-
INSTALACIJSKI MATE-
RIAL in 

• POMOŽNI GRAD-
BENI MATERIAL! 

»Iz tega izhaja, da želi-
mo dejansko prodajati ti-
ste blagovne skupine, ki 
so namenjene gradnji, 
vzdrževanju ali adaptacij-
skim posegom,« prip)ove-
duje Emil Kolenc. 

PREKO 
RAZSTAVNEGA 
PROSTORA 

Vse, kar bo možno kupi-
ti v novem PRODAJNEM 
CENTRU, bodo kupci vi-
deli v razstavnem prosto-
ru. Torej: na ogled bodo 
samo prodajni vzorci od 
celotnega prodajnega ma-
teriala z vsemi potrebnimi 
oznakami oz. podatki. 
Kupcem bo na razpolago 
veliko »propagandno-uč-
nega« tiskanega gradiva 
od posameznih delovno 
proizvodnih organiz.acij z 
vsemi vpisanimi tehnični-
mi podatki in navodili 
uporabo! 

VIZUALNO 
PRIKAZOVANJE 
KERAMIKE 

Na novo se pojavlja vi-
zualno prikazovanje sani-
tarne keramike in sanitar-
nih ploščic. V eni vrsti bo 
48 različnih keramičnih 
ploščic po šest komadov 
skupaj in to v dveh vrstah. 
Potrošnik se bo tako lažje 
odločil! Sanitarno kerami-
ko bodo prikazovali v 
obliki sanitarnih boksov. 

Vrste in oblike pro-
daje: 

• gotovinska prodaja, 
kot normalna prodaja, 

• devizna prodaja, 
• odobravanje potroš-

niških kreditov. 

• vse oblike prodaje na 
virman ali 

• splošni prenosni na-
log, predračun, cirkulamo 
kreiditno pismo, naročilni-
ce in podobno! 

Pred novim PRODAJ-
NIM CENTROM so na 
razpolago številni parkir-
ni prostori za osebna in to-
vorna vozila, tako da bodo 
kupci lahko normalno pri-
hajali, parkirali, kupovali, 
nalagali in odhajali. 

PRIPRAVLJAJO TUDI 
DOSTAVO NA DOM, kot 
je to že običaj 7.a vse njiho-
ve prodajne enote TOZD 
Tehnična trgovina! 

POSEBNO 
ZANIMIVO! 

V PRODAJNEM CEN-
TRU HUDINJA bodo 
prodajali izključno VEČ-
JE KOLIČINE BLAGA in 
z omejenim vrednostnim 
limitom! Namen te proda-

je je ponuditi individual-
nim graditeljem, obrtni-
kom in ostalim končnim 
porabnikom RAZPO-
LOŽLJIVI prodajni asor-
timan blaga po NIŽJIH 
maloprodajnih cenah, kot 
so v ostalih prodajnih 
enotah TOZD Tehnična 
trgovina ter kupcem nudi-
ti tudi ustrezno strokovno 
svetovanje! Nižje cene bo-
do oblikovane na osnovi 
nižjih maloprodajnih stro-
škov. Omenjeni način 
prodaje uvajajo kot po-
vsem nov pristop k obli-
kovanju ponudte , ki je 
zunaj meja bolj znan kot 
diskont prodaja tehnične-
ga blaga. 

KAJ JE KOLIČINSKI 
LIMIT? 

Za količinski limit se 
smatrajo originalno em-
balirane enote, kot PALE-
TA, ZABOJ, KARTON, 
SOD, VEZ, VRECA in po-
dobno! Primer: en vez je 
100 m električnega kabla 
(žice), en karton vtičnic ali 
stikal po 20 komadov in 
podobno. 30 metrov žice 
ali pet stikal bo možno ku-
piti samo v maloprodaji, 
ne pa v PRODAJNEM 
CENTRU! 

KOLIKŠEN JE 
VREDNOSTNI LIMIT? 

Poleg že obrazloženega 
količinskega limita se 

uveljavlja tudi vrednostni 
limit, ki znaša za enkratni 
nakup 5000 din! Pod to 
vsoto ni moč ničesar kupi-
ti. Ali: če je en kohčinski 
komplet vreden manj kot 
5000 din bo treba dokupiti 
še enega ter doplačati! 

To je nov način prodaje 
v Jugoslaviji. Sicer je poz-
nan v prehrambeni indu-
striji, v tehnični pa še ne 
in je Kovinotehna »nova-
tor«! Nova trgovina ni na-
menjena samo Celjanom, 
ampak celotni celjski re-
giji in tudi še širše. 

In ne pozabite: 
tisto, kar ste prej mora-

li kupovati v treh ali šti-
rih trgovinah bo zdaj 
možno kupiti v eni sami! 

To pa se bo začelo v so-
boto, 20. decembra 1980 
ob 7. uri zjutraj v PRO-
DAJNEM CENTRU Kovi-
no tehne, tozd Tehnična 
trgovina na Hudinji v Ce-
lju! 

NOVA MATEMATIKA? 
Da preveč trošimo električno energijo, je pokazal tn ĵj 

nedavni razpad elektroenergetskega sistema skoraj po vŝ , 
Jugoslaviji. Se pred tem pa so nas na prevelike porab^ 
opozarjala distribucijska podjetja in nam grozila s 60 0(j. 
stotno redukcijo javne razsvetljave. Potemtakem naj bi ugĝ  
snili luč na vsakom drugem kandel&bru ob cestah, vidim^ 
pa, da temu ni tako. Luči nam še naprej razsvetljujejo ceste 
ulice v naseljih, parkirne prostore. . . Izjema je le parkirt^j 
prostor stolpnic v Novi vasi, ulica bratov Vošnjakov 3 in 5 
kjer od sedmih luči gori le ena. 

Popclnoma jasno je, da ne morejo goreti tri in luči poi 
toda 90 odstotna redukcija je pa prav gotovo pretirana 
Mogoče je tu nastala le napaka pri odklopu ali pa je na delu 
nova matematika? Kakorkoli, ni vprašanje samo, koliko lufj 
gori na tem parkirnem prostoru, ampak kako je mogoče, cĵ  
so vsi ostali deli Nove vasi, vključno z ostalimi parkirišč} 
pred stolpnicami, lahko ostali osvetljeni. 

VELENJE: VEČER FILMARJEV 
v sodelovanju s Kinoklubom »Gorenje« in KC Ivan Na. 

potnik iz Velenja, so pripravili člani Kinokluba iz Dupelj 
program petkovega .kulturnega večera. S predvajanjem 
osmih amaterskih filmov so prikazali svoje delo ter predsta-
vili Gorenjske kraje, npr. s filmom »Tito na Joštu« ter »Peti 
Dupljanski maraton«. 

Sodelovanje med kluboma pomeni več kot srečevanje 
med mladimi filmarji, saj eni kot drugi predstavijo svojo 
tehniko, prikažejo zanimivo paleto filmskega in umetni, 
škega ustvarjanja ter posebnosti in krajevne znamenitosti 

J. M. 

KONCERT V DOMU 
OSKRBOVANCEV V CELJU 

Oskrbovanci doma upokojencev iz Celja se vselej razvese-
lijo obiska mladincev ali pa članov kakšnega ansambla ali 
zbora. Pred dnevi so, slabemu vremenu navkljub prišli med 
nje tamburaši orkestra ŽPD France Prešeren iz Celja in se 
predstavili z bogatim izborom borbenih, umetnih in naro-
dnih pesmi. 

Za lepo kulturno doživetje se je članom ansambla in diri-
gentu ob koncu enournega koncerta zahvalil predsednik 
hišnega odbora doma Jože Bauer in v imenu vseh izrazil 
željo in upanje, da bi še prišli mednje. 

P. KLANCNIK 

DEDEK MRAZ V MOZIRSKI OBČINI 
Vse je pripravljeno na njegov prihod in sprejem. Najbolj 

nestrpni so otroci, posebno tisti v vrtcih in najmlajši sploh. 
Razumljivo. 

V m^zirski občini so tudi letos združevali sredstva za 
pripravo in izvedbo velike novoletne akcije. Delo je vodila 
Občinska zveza prijateljev mladine, velika naloga pa je letos 
odpadla tudi na učence in kolektiv osnovne šole Ljubno ob 
Savinji, ki so pripravili program, s katerim bodo nastopali 
na vseh prireditvah ob prihodu dedka Mraza v občini. 

Pripravljena so tudi darila. So različna po starostnih sku-
pinah otrok. 

Dedek Mraz bo s svojim spremstvom krenil na pot že 
prihodnje dni. Obiskal bo vse šole, vrtce in v krajevnih 
skupnostih prosvetne in druge domove, v katerih ga bodo 
čakali otroci. Najmlajši ga težko pričakujejo, ne zaman! 

MB 

ZBOR TABORNIKOV 
90 tabornikov odreda II. grupe odredov se je udeležilo 

rednega letnega občnega zbora, ki so mu prisostvovali še 
predstavniki družbenopolitičnih organizacij in drugih ta-
borniških odredov. 

Ocenili so delo v preteklem obdobju in podali smernice 
aktivnosti za v prihodnje. Izpostavili so vrsto uspelih akcij, 
od pohoda na Jelovico do udeležbe v akciji »Proboj srem-
skog fronta«. 

V prihodnjem letu, so sklenili, bodo še bolj aktivni. Pove 
čali bodo število članov in sodelovali na srečanjih z ostalimi 
odredi. 

IRENA NOVAK 

PRAZNIK V VOJNIKU 
Kulturno društvo France Prešeren iz Vojnika in Zveza 

rezervnih vojaških starešin pripravljajo praznovanje dnevs 
JLA. 

Organizirali bodo dve projekciji filnna Razsodba, in sicer v 
soboto ob 17. uri in v nedeljo ob 10. uri. Vstopnine seveda nf 
bomo pobirali. 

V ponedeljek, 22. decembra, pa bodo člani ansambla celj 
ske garnizije pripravili praznični spored v kulturnem domU 
Prireditev bo stekla v sodelovanju vojakov iz Celja z voja 
škimi družbenopolitičnimi organizacijami. 

BF 

CELJE: HORTIKULTURA V OTROŠKI 
RISBI 

v ponedeljek popoldne so Združene osnovne šole in Pi®" 
nirski dom Cvetke Jerinove pripravile v Muzeju revolucija 
izreden program ob otvoritvi končne skupne likovne ra? 
stave na temo Hortikulture 80. Bil je to program, v katereiH 
so se uveljavili recitatorji, pevci, drugi glasbeniki in plesal' 
narodnih pesmi, program, ki je opozoril na izredno delo, 
ga tudi na teh področjih razvijajo v osnovnih šolah, pr̂ f 
gram, ki se je odlikoval z visoko kakovostjo in domisel" 
nostjo. 

Na razstavi, ki bo odprta do 20. t. m., so zbrana le najboljšj 
dela s šolskih razstav. Tudi tu je izpričana velika ustvarja 
nost otrok, prav tako njihov odnos do narave. Je na vSf 
način prireditev, ki je ne kaže zamuditi. Sicer pa je o dele^J 
mladih v letošnji hortikulturni akciji spregovoril tudi 
koordinacijskega odbora za pripravo in izvedbo hortiki''' 
turne akcije, Marjan Ašič. ^ 



Za stanovanje je potrebno varčevati 
skoraj ni družine, ki bi lahko z lastnimi 
sredstvi kupila stanovanje ali zgradila 
^lišo, zato bi vas želeli seznaniti z 
možnostmi namenskega varčevanja za 
stanovanje pri temeljnih bankah 
združenih v Ljubljansko banko. 
Varčujete lahko z rednimi mesečnimi 
pologi ali z enkratnim pologom. 
Varčevati je potrebno vsaj dve leti. 
pravico do posojila za stanovanje si 
lahko pridobite tudi s prodajo 

prihranjenih deviznih sredstev in vezavo 
njihove dinarske protivrednosti ali z 
vezavo dinarjev. 
Če se odločite varčevati za stanovanje 
ali hišo z rednimi mesečnimi pologi, 
dobite npr. po štirih letih na 
privarčevani znesek kar 200 % posojila 
in še 40 % za ohranjanje realne 
vrednosti hranilne vloge. 
Na vsa vprašanja o varčevanju vam 
bodo odgovorili v vaši banki. 

ŠTOPANJE V 
KRIŽIŠČU 

Iz smeri Celja je do kri-
žišča v Petrovčah pripe-
ljal voznik osebnega avto-
mobila BOGOLJUB KO-
NEC, 38, iz Celja in opazil 
ob cestišču dva pešca. Ko 
pa je pripeljal približno 
20 metrov do njiju, je na 
cestišče stopila SILVA 
REMOŠ, 27, iz Radeč in 
štopala, zato se ji je voz-
nik Konec umaknil neko-
liko v'levo, takrat pa je 
tudi Ramoševa stopila še 
bolj proti sredini cestišča 
in voznik jo je zadel s 
sprednjim delom avto-
mobila. Pri padcu si je 
Ramoševa zlomila ključ-
nico, ima rano na glavi in 
pretres možganov. 

NEPRAVILNO JE 
IZSTOPIL 

Na železniški postaji v 
Radečah je izstopil na le-
vi strani kompozicije JU-
RO ILIC,34, iz Hrastnika, 
ki se je pripeljal s potni-
škim vlakom. Takrat je iz 
smeri Sevnice na postajo 
pripeljala diesel lokomiti-
va in kljub zvočnim sig-
nalom strojevodje CVET-
KA BESKOVNIKA, je lo-
komotiva zadela neprevi-
dnega Iliča in ga potiska-

la pod seboj še trideset 
metrov, ko je Ilič obležal 
mrtev. 

NA CESTI JE LEŽAL 
Ko je voznik tovornega 

avtomobila MIHAEL PO-
TOČNIK, 40, iz Griž pri-
peljal v Pristavo, je na 
kratki razdalji zagledal na 
cestišču ležati motor in 
motorista. Da bi preprečil 
najhujše, mu je uspelo s 
kolesi se izogniti FRAN-
CU GABERSKU, 28, iz 
Nezbiš, zadel pa ga je s 
podvozjem tovornjaka. 
Hudo ranjenega so takoj 
odpeljali v celjsko bolniš-
nico. 

TRČENJE V OVINKU 
V ovinku v Bodriši vasi 

sta trčila voznika osebnih 
avtomobilov BRANKO 
ŽOGON, 24, iz Bodriše 
vasi in STJEPAN ŠTRU-
KLEC, 31, prav tako do-
ma iz Bodriše vasi. Nesre-
čo je povzročil voznik 2o-
gon, ker je zapeljal proti 
sredini cestišča, medtem 
ko je mahal znancu ob ce-
sti. Pri nesreči se je težje 
poškodovala sopotnica v 
Struklečevem vozilu, 
škode pa je za 30.000 di-
narjev. 

NEPREVIDEN 
KOLESAR 

V Imenem je voznik 
osebnega avtomobila PE-
TER GORiSEk, 34, iz 
Ljubljane dohitel kole-
sarja KARLA POGLAJ-
NERJA, 73, iz Imenega, 
ki pa je tik avtomobila ne-
nadoma zavil v levo in ta-
ko ga je voznik Gorišek 
zbil po vozišču, pri čemer 
si je Poglajner zlomil levi 
gleženj. 

REVMATIZMA SI 
NISO POZDRAVILI 

92 letni Jurij Plevnik iz 
Sel 5 pri Podčetrtku je po 
poklicu litograf, črkosli-
kar in kmet. Tem pokli-
cem pa je dodal še enega, 
so nam povedali na celj-
ski UJV. Ukvarjal se je z 
mazaštvom. Še posebej 
se je »specializiral« za 
zdravljenje revmatizma 
in v ta namen je svoje 
usluge ponujal v različnih 
časopisih preko malih 
oglasov. Zdravilo, ki ga je 
zvaril je potem naročni-
kom pošiljal po pošti, vse 
več pa je bilo bolnikov, ki 
s tem čudežem niso bili 
zadovoljni. Pred tremi le-
ti je šmarsko občinsko so-
dišče proti staremu rano-
celniku sprožilo posto-
pek. Ko so analizirali 
»zdravilni zvarek«, so 
ugotovili sestavo, pa tudi 
to, da je zdravilo prej 
škodljivo kot pa zdravo in 
to zaradi veliko metanola 
in težkih kovin. Na šmar-
skem sodišču je bil Plev-
nik obsojen na plačilo 
kazni 3000 dinarjev ter 
dva meseca zapora. S ta-
ko milo kaznijo se ni stri-
njal javni tožilec. Tudi za-
radi tega ne, ker je Plev-
nik še naprej ponujal svoj 
izdelek ter zanj dobil pre-
cej denarja. Za več kot 
500 stekleničk zvarka je 
zaslužil 24 starih milijo-
nov dinarjev. Nekaj ste-

kleničk je prodal tudi v 
tujino, kakšnih 100 pa so 
mu jih zdravja željni lju-
dje vrnili, ker ni bilo zaze-
Ijenih učinkov. Tudi fnš-
pekcijske službe v Šmar-
ju so dobile precej pri-
tožb, zato je tržni inšpek-
tor pri celjskem javnem 
tožilstvu zahteval posto-
pek proti Juriju Plevni-
ku. Še zanimivost -
240.000 dinarjev je Plev-
nik zaslužil samo v času 
od 17. aprila do 19. no-
vembra. 

JANEZ VEDENIK 

ZAŽGAL ZARADI 
MAŠČEVANJA 

Zakonca PECNIK iz 
Loke pri Žusmu sta se 
sprla in prepirala. Proti 
večeru pa je AVGUST 
PEČNIK, star 52 let, zara-
di maščevanja ženi zažgal 
svoje gospodarsko po-
slopje. Zažgal je v delu, 
kjer je bilo spravljeno se-
no, tako da se je ogenj hi-
tro širil. Gasilcem iz Loke 
in Slivnice je uspelo rešiti 
le živino, vse ostalo pa je 
pogorelo, tako da ocenju-
jejo škodo na okoli 
250.000 dinarjev. Še iste-
ga dne je prišel Avgust 
Pečnik na postajo milice 
in se prijavil. 

UBOJ IN SAMOMOR 
DUŠAN MAGEL, 44, iz 

Zreč je na svojem domu 
ubil ženo Terezijo s seki-
rico za sekanje mesa. 
Udaril jo je po glavi in ji 
poškodoval lobanjo, tako 
da je žena umrla. Takrat 
pa se je Magel odpravil v 
kletne prostore in se v ku-
rilnici obesil 

NE PUSTIMO SE OŽEMATI! 
Ni še dolgo, kar smo objavili zanimive razlike v ceni 

novoletnih lučk in prav gotovo je marsikateri bralec naredil 
nekaj več korakov in prihranil 50 dinarjev. Da pa je lahko 
prihranek še večji in prav gotovo je še mnogo takih, ki bodo 
te dni kupovali lučke za novoletne jelke, nam je odkril sicer 
anonimen telefonski klic našega bralca, ki nas je opozoril, 
da nekatere trgovine še kako služijo s temi lučkami. 

Preverili smo, in res! 35 lučk, uvoženih s Kitajske proda-
jajo v Elektrotehni za 262,05 din, za popolnoma enake pa je 
treba v samopostrežbi na Hudinji odšteti kar 472 dinarjev. 

Oddaljenost trgovin je večja, mislim pa, da se za takšno 
razliko in ob otoplitvi, s katero nas je po mrzlih dneh malce 
razveselilo vreme, izplača to razdaljo tudi prehoditi. 

VARUJMO ŽIVALI 
Društvo za varstvo živali v Celju naproša in opozarja vse 

lastnike živali, zlasti psov čuvajev, da v tem mrazu poskr-
bijo, da bodo imeli vsi psi lesene pasje utice, po velikosti 
psa. Hišice postavite v zavetje, v njih naj bo vedno otep suhe 
slame. Ob hudem mrazu naj bo pes v hlevu ali hiši. Vsaj 
enkrat dnevno naj pes dobi zadosten in topel obrok hrane. 

Tudi pticam pevkam postavite ptičje utice in vanje natre-
site hrano (ne drobtin) in po možnosti goveji loj. 

Ce lastniki psov ne bodo upoštevali teh navodil in da sami 
nimajo čut odgovornosti do živali, bomo takšno ravnanje 
smatrali za mučenje in obravnavali kot prekršek. 

DRUŠTVO ZA VARSTVO ŽIVALI 

LAŠKO: KRITERIJ PRVEGA SNEGA 
Smučarski klub »Zlatorog« v Laškem je tudi leto§ smu-

čarsko šolo, ki jo je obiskovalo preko sto tečajnikov, med 
njimi skupina dvanajstih žensk. Bartolovi travniki v Marija-
gradcu, so bili več kot teden dni vsako popoldne zelo »oblju-
deni«. Na koncu so v soboto in nedeljo imeli tudi tekmova-
nje z zvenečim imenom »kriterij prvega snega«. Razvrščeni 
v pet starostnih skupin in po spolu so tekmovali malone vsi 
tečajniki od predšolskih, šolskih otrok in odraslih. 

Tečaje so vodili štirje vaditelji in učitelji smučanja. Tečaj 
je ujel vreme za rep, kajti ta teden ga ni bilo več niti za pol 
namiznega prta. Imeti šolo smučanja tik pred nosom La-
škega je res redka priložnost. 







IRSKA - »SMARAGDNI OTOK« 

Na letališču v Dublinu nas 
je čakal najeti avtomobil . Ta-
koj smo se namenil i na skraj-
ni zahodni del otoka, od ko-
der bi se pos topoma pomika-
li v cik-caku nazaj proti 
vzhodu, si ogledovali pokra-
jino z vsemi zanimivostmi 
ter končali popotovanje v 
glavnem mestu. 

Tako smo Dublin le prevo-
zili in dobili splošen vtis o 
mestu in n jegovem izgledu: 
visoke zgradbe v središču so 
namenjene u radom in dru-
gim po.slovnim prostorom. 
Prebivalci v glavnem žive v 
predmest j ih ali v okolici; nji-
fiovi domovi so si med seboj 
izri'(h)() jjodohni G r e z a e n o -
(hu / inske , ne pret i rano veli-
ke »'nonaclstroptie hiše z ob-
veznittia vrtirerna pred in za 

stavbo, ki tvorijo cele prede-
le mest in se med seboj veli-
kokrat ločijo le po hišnih šte-
vilkah. Mtioge hiše so poi-
menovane in marsikatera 
ima živo obarvana okna, vra-
ta in plotove, med tem ko na 
splošno svojih domov Irci ne 
ometavajo, tako da se vidijo 
opečnati zidovi. 

Cesta nas je vodila skozi 
mestni park in predstavlja 
nekakšno obvoznico, da se 
vsakemu vozniku ni treba 
drenjat i skozi .prenatrpano 
središče mesta. Domačini 
pravijo, da je to največji park 
v Evropi, a v n jem so spreha-
jališča, igrišča vseh vrst in 
razni drugi športno-rekrea-
cijski objekti , lepo urejeni 
nasadi in celo živalski vrt. 

Kmalu smo zavili na širo-
ko riovo avtocesto, ki je vodi-

la proti zahodni strani otoka. 
Hiše so postajale redkejše in 
vse več je bilo travnikov, ki 
jim neprestani dež daje ve-
dno svežo zeleno barvo. Prav 
zaradi tega je Irska dobila 
ime po zelenem dragem ka-
mnu »smaragdni otok«. Va-
lovita pokrajina, brez viso-
kih gora, še najbol j spominja 
na našo Dolenjsko. Vendar 
imajo Irci svojo posest raz-
del jeno na doka j enake trav-
nate parcele; na nekaterih 
delih otoka tvori meje gr-
movje ali takoimenovana ži-
va meja, na drugih krajih pa 
kameni to obzidje - p()d:)bno 
kot v naših kraških predelih. 

Ob vsej poti so .se na trav-
nikih pasle ovce in krave, 
ponekod tudi konji. Ta živi-
na preživi navadno celo leto 
zunaj, s tern, da se seli i / ene-
ga ograjenega pašnika na 
(Irugega. Kot /.(> rečeno, so 
žitne v tistih krajih ra/.tnero-
tna tnile, zato se lahko paša 
raztegne preko celega leta, 
medtem ko vmesne ograde 
nadomeščajo •električnega 
pastir ja- . 

Kozolcev in senikov Irci 
lu* poznajo. Travo običajno 
kosijo s stroji, ki jo obenem 
tudi st isnejo v doka j velike 
bale. Takšno krmo nato 
shranju je jo v gospodarskih 
poslopjih podobnim hangar-
jem iz valovite pločevine. 
Dežela namreč ne premore 
veliko gozdov oziroma^lesa, 
ki so ga v preteklosti izseka-
vali Angleži. Sedaj si vlada 
prizadeva čim večje površi-
ne pogozditi, vendar pred-
stavljajo pri t em močno ovi-
ro stalni vetrovi. 

Prav zaradi vetra imajo na 
I r skem v§e ceste obrobl jene 
z živo mejo ali z nizom gosto 
nasajenih dreves, ki ovirajo 
razgled na pokra j ino in obe-
nem preprečuje jo živini 
vs top na cestišče. Kl jub te-
m u se pogosto znajde kakš-

na ovca ali krava na cesti, 
tako da je (razen po magi-
stralnih cestah) t reba ves čas 
voziti razmeroma počasi in 
previdno. Naleteli smo celo 
na čredico splašenih konj, ki 
so pridirjali izza ovinka in za 
katerimi je počasi vozil to-
vornjak; najpanie tneje se 
nam je zdelo ustaviti, saj 
konjska kopita ne bi bila ne-
varjia le za avto! 

Vse ceste, tudi najmanjš i 
odseki, so asfal t irane in izre-
dno ovinkaste. P romet je 
precej gost in poteka po levi 
strani cestišča, na kar so se-
veda prirejeni tudi avtomo-
bili. Irska je torej ena redkih 
držav, ki so še obdržale stari 
način vožnje po levi, ki je v 
veljavi poleg tu menda samo 
•še v Veliki Britaniji in Av-
straliji 

PIŠE: 
JELKA ŽOLNIR 

Valovita pokrajina, brez visokih gora. 

PŠC^ HAHMVOSLOVNi DAN 
Na Pedagoškem Šolskem centru so pripravili minuli četrtek nara-

voslovni dan, ki so ga poimenovali po našem velikem matematiku in 
prvem rektorju ljubljanske Univerze Josipu Plemljal' ki se je rodil na 
ta dan. S tem in podobnimi dnevi, ki jih bodo še pripravili, želijo 
dopolniti vsebino naravoslovnih predmetov pri rednem pouku. Na 
ta način bodo dijaki spoznali metodo znanstvenega pristopa k spoz-
navanju tistih področij, ki jih še posebej zanimajo. 

Dijaki so se sami odločili v kateri od petih naravoslovnih skupin 
bodo delali. Pri tem pa so jim pomagali profesorji in demostratorji, 
dijaki četrtega letnika. (Foto: F. P.) 

SREČANJE KONJIŠKIH 
ŠPORTNIKOV 

Preko tristo športnikov, športnih delavcev in gostov se je 10. 
decembra zbralo na zaključni prireditvi v hotelu Dobrava v Zrečah. 
Predsednik skupščine telesnokulturne skupnosti občine Slovenske 
Konjice Tone Obrul je spregovoril o dosežkih na področju telesne 
kulture v letu 1980. Leto je bilo uspešno, zlasti na področju selektiv-
nega športa in izgradnje ter vzdrževanja objektov. 

Najboljšim športnikom in ekipam v letu 1980 v občini je na predlog 
stokovnega sveta predal pokale predsednik ZTKO Vončina Bojan. 
Prejela ga je najboljša športnica Irma Kukovič za doseženo prvo 
mesto na republiškem prvenstvu za mladinke v streljanju z zračno 
puško in najboljša ekipa -mladinske strelske družine Toneta Me-
live, prav tako za doseženo prvo mesto na republiškem tekmova-
nju. 

Priznanja najzaslužnejšim za razvoj športne rekreacije v delovnih 
organizacijah je podelila komisija za šport in rekreacijo pri OSS. 
Prejeli so jih: Ljudmila Lampreht - LIP, Daniel Oplotnik - Unior, 
Vojko Očko - Konus, Nuša Penič - LIP, Drago Vrhovšek - Comet, 
Stojan Šmid - IMF. 

Pokale zmagovalcev DŠRT 1980, ki se jih je udeležilo 14 ekip iz 12 
delovnih organizacij, so prejeli: skupni zmagovalec v moški konku-
renci UNIOR iz Zreč (prehodni pokal), zmagovalke v ženski konku-
renci ekipa LIP, zmagovalec glede na število nastopajočih v od-
nosu na število zaposlenih v moški konkurenci ekipa IMP in v 
ženski LIP Slovenske Konjice. 

BILO JE KRITIČNO! 
Neugodne v remenske razmere v zadnj ih dneh so povzro-

čile večplastno inverzijo v celjski kotlini. Hladni dnevi, ki so 
prevladovali te dni, so narekovali maks imalno ogrevanje, 
vsled česar je prišlo do postopnega zviševanja koncentracij , 
ki so dosegle najvišjo vrednost 12. in 13. 12. 1980. 24 urne 
koncentraci je so znašale 1,03 oz. 1,12 mg S02/m^ zraka, po-
lurne pa so prekorači le celo 2,65 mg SOo/m^ zraka. 

Toplejše in deževno vreme, ki prevladuje zadnja 2 dni je 
močno opralo ozračje, vsled česar se koncentraci je gibljejo v 
dovoljenih mejah. 

Z ozirom na meteorološko prognozo v naslednjih dneh ne 
pr ičakujemo močnejše onesnaženosti ozračja v celjski kot-
lini. 

NOVI TEDNIK - Glasilo občinskih organizacij SZDL Celje, Laško, Mozirje, Slovenske Konjice, Šentjur, Šmarje pri Jelšah in Žalec 
Uredništvo: Celje, Trg V. kongresa 3 a, poštni predal 161. Naročnina in oglasi: Trg V. kongresa 3 a - Glavni urednik Novega tednika in 
Radia Celje Avgust Ribič. Odgovorni urednik Novega ledhika Drago Medved, odgovorni urednik Radia Celje Branko Stamejčič. 
Redakcija; Marjela Agrež, Milan Božič, Jure Krašovec, Mateja Podjed, Milena Poklič-Brečko, Damjana Stamejčič, Zdenka Stopar, 
Mitja Umnik, Janez Vedenik, Tone Vrabl. Tehnični urednik Franjo Bogadi. Izhaja vsak četrtek. Izdaja ga CGP Delo, Ljubljana. 
Rokopisov ne VTačamo. Cena posamezne številke 6 din, celoletna naročnina 280 din, polletna 140 din. Za tujino je cena dvojna. Stev. 
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